
 PROTOKÓŁ NR XII/2025
Z OBRAD XII SESJI RADY MIASTA PŁOCKA

ODBYTEJ W DNIU 24 KWIETNIA 2025 ROKU

Sesja rozpoczęła się o godz. 10.02, a zakończyła o godz.13.52.
Obrady Sesji są nagrywane.

Stan radnych - 25
Obecnych - 24
Nieobecnych - 1
Listy obecności stanowią załączniki nr 1, 2, 3, 4, 5, 6 do niniejszego protokołu.

Porządek obrad:

1) Otwarcie obrad XII Sesji Rady Miasta Płocka.
2) Wybór Komisji Uchwał i Wniosków.
3) Sprawozdanie  ze  swojej  działalności  Komendanta  Miejskiego  Policji  w  Płocku  wraz  z

informacją o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego w Płocku w 2024 r.
4) Informacja  Komendanta  Miejskiego  Państwowej  Straży  Pożarnej  w  Płocku  o  stanie

bezpieczeństwa miasta Płocka w zakresie ochrony przeciwpożarowej za 2024 r.
5) Informacja  Państwowego  Powiatowego  Inspektora  Sanitarnego  o  stanie  bezpieczeństwa

sanitarnego miasta Płocka za 2024 r.
6) Sprawozdanie  Komendanta  Straży  Miejskiej  w  Płocku  z  działalności  Straży  Miejskiej  za

2024 r. 
7) Funkcjonowanie  PZOZ  Sp.  z  o.o.  pod  względem  zabezpieczenia  usług  medycznych  i

specjalistycznych mieszkańców Płocka – informacje o kontraktach z NFZ na rok 2025 i
realizacji kontraktów w 2024 roku. Informacja o Nocnej i Świątecznej Pomocy Medycznej
realizowanej w trzech głównych podmiotach w Płocku. 

8) Gospodarka odpadami komunalnymi w Płocku – dochody i wydatki w ramach budżetu miasta
Płocka z podziałem na rodzajowość za lata 2020-2024. Przedstawienie wysokości umów z
odbiorcami odpadów komunalnych za wskazane lata. 

9) Sprawozdanie z samorządowego programu „Osoba niepełnosprawna w społeczności lokalnej.
10)Przyjęcie protokołu z obrad XI Sesji Rady Miasta Płocka z 27 marca 2025 roku.
11)Podjęcie uchwał w sprawach: 

I etap – dyskusja i zgłaszanie wniosków
1. zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy-Miasto  Płock  na  lata  2025-2051

(druk nr 253),
2. zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta Płocka na rok 2025 (druk nr 254),
3. wysokości  ekwiwalentu  pieniężnego  dla  strażaków  ratowników  ochotniczych  straży

pożarnych  i  kandydatów  na  strażaków  ratowników  ochotniczych  straży  pożarnych
funkcjonujących na terenie Gminy-Miasto Płock (druk nr 244),

4. wydzierżawienia  nieruchomości  gruntowej  stanowiącej  własność  Gminy-Miasto  Płock,
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położonej w Płocku przy ul. Pszczelej (obr. 4) (druk nr 245),
5. wydzierżawienia  nieruchomości  gruntowej  stanowiącej  własność  Gminy-Miasto  Płock,

położonej w Płocku przy ul. Obrońców Westerplatte (obr. 7) (druk nr 246),
6. wydzierżawienia  nieruchomości  gruntowej  stanowiącej  własność  Gminy-Miasto  Płock,

położonej w Płocku przy al. Piłsudskiego (obr. 9) (druk nr 247),
7. wydzierżawienia  nieruchomości  gruntowej  stanowiącej  własność  Gminy-Miasto  Płock,

położonej w Płocku przy ul. Bielska/Kochanowskiego (obr. 7) (druk nr 248),
8. wydzierżawienia nieruchomości gruntowych, stanowiących własność Gminy-Miasto Płock,

zlokalizowanych w Płocku przy ul. Dobrzykowskiej (obr. 12) (druk nr 249),
9. przyjęcia sprawozdania z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Płocku za

2024 rok (druk nr 250),
10. przyjęcia „Oceny zasobów pomocy społecznej miasta Płocka za 2024 rok” (druk nr 251),
11. szczegółowych  zasad,  sposobu  i  trybu  umarzania,  odraczania  terminu  zapłaty  lub

rozkładania na raty spłaty oraz niedochodzenia należności  pieniężnych o charakterze
cywilnoprawnym  i  niepodatkowych  należności  budżetowych  o  charakterze
publicznoprawnym,  przypadających  Gminie-Miasto  Płock  lub  jej  jednostkom
organizacyjnym,  warunków  dopuszczalności  pomocy  de  minimis  w  przypadkach,  w
których ulga stanowić będzie pomoc de minimis oraz wskazania organów i osób do tego
uprawnionych (druk nr 252), 

12. odwołania opiekuna Młodzieżowej Rady Miasta Płocka (druk 241),
13. wyboru opiekuna Młodzieżowej Rady Miasta Płocka (druk nr 242),
14. nadania medalu „Zasłużony dla Płocka” Panu Ryszardowi Olczukowi (druk nr 243),
15. skargi  z dnia 12.12.2024 r. na Dyrektora Ogólnokształcącej  Szkoły Muzycznej I  i  II

stopnia w Płocku (druk nr 255).
II etap – głosowanie nad zgłoszonymi wnioskami i projektami uchwał

12)Sprawozdanie Prezydenta Miasta Płocka z pracy między sesjami.
13)Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miasta Płocka z pracy między sesjami.
14)Interpelacje i zapytania radnych.
15)Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
16)Sprawy różne.
17)Zamknięcie obrad XII Sesji Rady Miasta Płocka.

Ad. pkt 1

Otwarcie obrad XII Sesji Rady Miasta Płocka.

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Szanowni
Państwo, zbliża się godzina 10. Bardzo proszę Państwa Radnych o potwierdzenie gotowości
do pracy przez kliknięcie odpowiedniej ikonki. Mamy już ikonki do potwierdzenia obecności
na sesji. Bardzo proszę Państwa Radnych o potwierdzenie poprzez kliknięcie odpowiedniej
ikonki. Miałbym prośbę do Panów z obsługi technicznej o wizytę przy moim pulpicie. Jeszcze
czterech radnych nie potwierdziło gotowości do pracy. Mam nadzieję, że uczynią to Państwo
po pojawieniu się na auli. Mamy 21 osób gotowych na 25 osób stan, czyli mamy kworum.
Szanowni  Państwo,  otwieram  XII  Sesję  Rady  Miasta  Płocka.  Na  podstawie  logowań  do
systemu  raz  jeszcze  stwierdzam,  iż  mamy  kworum.  Witam  serdecznie  Panie  i  Panów
Radnych, współgospodarzy dzisiejszych sesji. Witam przybyłych na dzisiejszą sesję gości.
Witam Panią  poseł Wiolettę  Kulpę.  Witam Pana posła  Macieja Małeckiego.  Witam Panów
wiceprezydentów: Artura Zielińskiego,  Piotra Dyśkiewicza i  Łukasza Jankowskiego. Witam
Pana Wojciecha Ostrowskiego,  Skarbnika  Miasta  Płocka.  Witam Sekretarza Miasta  Płocka
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Pana  Alberta  Dynę.  Witam  przybyłych  na  dzisiejszą  sesję  przedstawicieli  służb
mundurowych. W szczególności witam Komendanta Miejskiego Policji w Płocku młodszego
insp. Krzysztofa Szymańskiego. Witam serdecznie. Witam Komendanta Straży Miejskiej w
Płocku Pana Konrada Guzanka. Witam Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej
w Płocku starszego brygadiera Jacka Starczewskiego. Witam ppor. Rafała Nagadowskiego,
Sekcja  Współpracy  Cywilno  -  Wojskowej,  64.  Batalion  Lekkiej  Piechoty  Wojsk  Obrony
Terytorialnej.  Witam  Pana  por.  Michała  Żurkowskiego,  Szef  Wydziału  Uzupełnień  i
Mobilizacji, Zastępca Szefa WCR. Witam przedstawicieli Państwowej Inspekcji Sanitarnej. Nie
mam niestety zaznaczone, kto z Państwa dzisiaj reprezentuje instytucję. Witam serdecznie.
Nie wiem, czy jest Pani dyrektor, czy może Pan kierownik. Witam bardzo serdecznie. Witam
prezesów, dyrektorów i kierowników spółek, zakładów i jednostek powiązanych z Urzędem
Miasta  Płocka.  Witam  przedstawicieli  płockich  rad  osiedl.  Witam  serdecznie  wszystkich
płocczan obserwujących nasze obrady zarówno bezpośrednio, jak i internetowo. No i raz
jeszcze witam wszystkich Państwa, którzy dotarliście na dzisiejszą sesję. Na ogół, Szanowni
Państwo, prosimy, żeby przy większej frekwencji maksymalnie wiele osób siadło na górze,
łatwiej  nam się  byłoby  wtedy  pewnie  też  komunikować,  ale  nie  ma problemu,  możecie
Państwo siedzieć tutaj również. Natomiast bardzo proszę o to, żebyśmy w tej dyskusji, która
na sesji zawsze jest, a dzisiaj wygląda na to, że będzie jeszcze gorętsza, żebyśmy zachowali
szacunek  dla  ludzi  o  innych  poglądach.  Prośba  też  do  Panów,  którzy  tam  trzymacie
transparent, prośba, żebyście na tyle uważali, żeby krzywdy niechcący nie zrobić komuś się
z najbliższego otoczenia, zarówno mam na myśli ludzi, osoby, jak i mienie, które tutaj się
znajduje. Proszę Państwa, jeszcze takie przypomnienie, które zawsze robię na początku sesji
-  wszyscy  zainteresowani  mogą  śledzić  nasze  obrady  online  internetowo  na  stronie
www.plock.eu w zakładce: transmisja z sesji Rady Miasta Płocka. I jeszcze taka też uwaga
techniczna,  aczkolwiek  wiem,  że  już  Państwo  byliście  o  tym  uprzedzeni  -  jeżeli  ktoś  z
Państwa z zewnątrz z gości będzie chciał zabrać głos procedura wygląda w taki sposób, iż
stosowny wniosek składa się do sekretarza sesji, ja poddaję pod głosowanie udzielenie głosu
osobom spoza  składu  rady  miasta,  głosujemy.  Jeżeli  większością  głosów  przegłosujemy
udzielenie głosu wówczas dana osoba ma możliwość zabrania głosu. Prawie zawsze jest to
pozytywne głosowanie i myślę, że tak będzie również dzisiaj. Jeszcze jedna rzecz, Szanowni
Państwo. Po raz kolejny dzisiaj rozpoczniemy sesję od smutnego akcentu, tym razem nie
lokalnego, ale globalnego, światowego. Proszę Państwa o powstanie. Ja za chwilkę również
powstanę, ale z uwagi na na głośnik odczytam to, wybaczcie Państwo, w formie siedzącej.
Zmarł  Papież  Franciszek,  266.  Ojciec  Święty  w  historii  kościoła  katolickiego.  Najwyższe
władze Rzeczypospolitej Polskiej na czele z Panem prezydentem Andrzejem Dudą ogłosiły
najbliższą  sobotę  dniem  żałoby  narodowej.  Papież  Franciszek  był  przywódcą  kościoła
katolickiego,  ale  też  był  jednym z moralnych liderów świata.  Papież  Franciszek  zostanie
zapamiętany  jako  reformator,  który  pragnął  kościoła  otwartego,  miłosiernego  i  bliskiego
ludziom.  Jego  pontyfikat  był  czasem  odważnych  decyzji,  mocnych  gestów  i  prób
przekształcenia kościoła w bardziej ewangeliczny, otwarty i wspólnotowy. Nieraz był trudny
do  zrozumienia,  tak  jak  wszyscy  wielcy  ludzie,  ale  głębszą  ocenę  zostawiamy  historii  i
Najwyższemu. Papież z odwagą podjął... podejmował walkę ze złem, również z przestępcami
w sutannach. Papież Franciszek pryncypialnie odnosił się do obowiązku pomagania biednym
samemu  żyjąc  skromnie  i  domagając  się  większej  otwartości  bogatego  Zachodu  wobec
uchodźców. Na oczach całego świata upominał się o spychanych na margines, wykluczonych
i zapomnianych, ofiary wojen, mówił o cierpieniu imigrantów i ofiarach klęsk żywiołowych,
mediował w sporach niemożliwych do rozwiązania, występował wprost przeciwko wszelkim
formom  przemocy,  wskazywał  na  kryzys  rodzin  i  ekonomicznej  niesprawiedliwości.
Dyskutował  z  przedstawicielami  innych  religii  o  upadku  wiary  widząc  w  tym zagrożenie
ogólnoludzkiej kultury. Mówił stanowcze nie konfliktom i wojnom prowadzonym w imię Boga.
Proszę Państwa o powstanie raz jeszcze i uczczenie pamięci papieża chwilą ciszy. Dziękuję
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bardzo. (modlitwa „Wieczny odpoczynek”). Proszę Państwa o zajęcie miejsc.”

Ad. pkt 2

Wybór Komisji Uchwał i Wniosków.

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „„Proszę Państwa,
tradycyjnie sesję zaczniemy od wyboru Komisji Uchwał i Wniosków, a później przejdę do
wniosków  formalnych,  które  mamy  dzisiaj  na  tapecie.  Tradycyjnie  też  proszę
przewodniczących  klubów  o  zgłaszanie  kandydatur  do  Komisji  Uchwał  i  Wniosków.  Pan
przewodniczący Tomasz Kominek, proszę bardzo.”

Pan  radny  Tomasz  Kominek  powiedział:  „Pragnę  zgłosić  kandydaturę  kolegi  radnego
Krzysztofa Laskowskiego.”

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział:  „Czy Pan radny
wyraża zgodę? Jest zgoda. Dziękuję. Pan przewodniczący Roman Siemiątkowski, proszę.”

Pan Roman Siemiątkowski Wiceprzewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Zgłaszam
kandydaturę Pani radnej Małgorzaty Ogrodnik.”

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Czy Pani radna
wyraża  zgodę?  Jest  zgoda.  Dziękuję.  Czy  są  jeszcze  jakieś  inne  zgłoszenia?  Nie  widzę.
Zatem poddaję pod głosowanie wybór dwuosobowej Komisji Uchwał i Wniosków w składzie
zaproponowanym  przed  chwilką  przez  Państwa  przewodniczących.  Proszę  o  pulpity  do
głosowania.  Proszę  Państwa  Radnych  o  zagłosowanie.  Proszę  o  zbiorcze  wyniki  na  mój
pulpit. 20 na tak. Jednogłośnie wybraliśmy Komisję Uchwał i Wniosków. Zapraszam Państwa
z komisji do stołu prezydialnego po naszej, po mojej lewej stronie. Szanowni Państwo, teraz
wniosek formalny dotyczący porządku obrad dzisiejszej sesji. Jak wszyscy Państwo Radni
wiecie 15 kwietnia przewodniczący Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości złożył pisemny
wniosek o wprowadzenie do porządku obrad dzisiejszej sesji  punktu o treści: Informacja
bieżąca na temat otwarcia Centrum Integracji Cudzoziemców w Płocku oraz planu konsultacji
społecznych z mieszkańcami. Dzień później wniosek ten został przeze mnie przekazany do
wszystkich Państwa Radnych oraz do Pana prezydenta. Każdy miał tydzień na przemyślenie.
Za chwilę  poddam wniosek pod głosowanie,  ale wcześniej  tradycyjnie  wnioskodawca ma
prawo go uzasadnić. Proszę bardzo Pan przewodniczący Szymon Stachowiak.”
(wniosek stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu)

Pan  radny  Szymon Stachowiak  powiedział:  „Panie  Przewodniczący!  Szanowni  Państwo
Parlamentarzyści,  Państwo  Radni  i  nasi  Szanowni  Goście!  Tak  jak  zapowiadaliśmy
wielokrotnie  i  tego  zdania  nie  zmieniamy  temat  centrów  integracji  cudzoziemców  jest
jednym z najistotniejszych dzisiaj  tematów, który albo rozstrzygniemy teraz, albo będzie
się...  albo  konsekwencje  i  problemy z  nim  związane  będą się  za  nami  ciągnęły  latami.
Bardzo dziękuję  wszystkim mieszkańcom dzisiaj  za obecność.  Wierzę,  że my jako radni,
uszanujemy chęć ich zabrania głosu w tej sprawie, wyrażenia tej kwestii.  Ja mam takie
bardzo techniczne pytanie, gdzie jest Pan prezydent Andrzej Nowakowski? Zawsze zaczyna z
nami sesję. Dzisiaj go niezrozumiałych przyczyn nie ma. Ale wracając do tematu centrów
integracji cudzoziemców, bo ktoś może nam próbować zarzucić, że dziesiąty raz poruszamy
tę samą kwestię. Pamiętajcie i pamiętajmy, że dzisiaj jest ostatni moment, kiedy możemy
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zatrzymać punkty integracyjne dla nielegalnych imigrantów, których napływ czeka nas w
2026 roku. Zgodnie z założeniami paktu migracyjnego do Polski  napłynie blisko 360 000
nielegalnych  migrantów  rocznie,  razem  z  mechanizmem  łączenia  rodzin,  czyli  te  liczby
mnożymy razy trzy, razy cztery, razy pięć, dlatego, że jak wszyscy wiemy rodziny arabskie
są dosyć liczne, są dosyć, są dosyć liczne. Także w perspektywie paru lat mamy drastyczną
zmianę  demografii  i  sytuacja,  która  pokazuje  nam na  Zachodzie,  mamy  też  drastyczne
osłabienie  naszego  bezpieczeństwa.  Dziś  będziemy  też  poruszali  sprawozdanie  z
perspektywy  działań  polskiej  policji  w  Płocku  2024  roku.  Zgodnie  z  tymi  statystykami
widzimy, że odsetek przestępstw popełnionych przez cudzoziemców dzisiaj  bardzo niski  i
chcielibyśmy, aby tak zostało. To jest... To powinno być jednym z naszych celów i naszych
działań. Także bardzo proszę, abyśmy dopuścili ten punkt do głosowania, abyśmy wysłuchali
mieszkańców, bo wszystkie argumenty broniący centrów integracji cudzoziemców, takie że
urząd marszałkowski nie może się wycofać, że rada miasta nie ma w tym zakresie radnych
kompetencji  są  nieprawdziwe.  Ostatnie  wydarzenia  w  Małopolsce,  gdzie  Pan  Marszałek
Łukasz Smółka wyszedł i powiedział, że Małopolska wycofuje się z budowy nowych centrów
integracji cudzoziemców zgodnie z zaleceniami przygotowanymi przez ministra Kierwińskiego
oraz słowa marszałka Jarosława Stawiarskiego z województwa lubelskiego,  który również
zapowiedział, że centra integracji cudzoziemców żadne nowe zgodnie z nowymi wytycznymi
nie powstaną są dla nas jasnym sygnałem, że możemy to niebezpieczeństwo i to zagrożenie
też odsunąć od Płocka. I bardzo proszę, abyśmy dzisiaj wszyscy odpowiedzialnie, zgodnie
umożliwili dyskusję na ten temat i abyśmy wreszcie podjęli konsultacje społeczne. Wierzę,
że ten punkt będzie pierwszym dniem konsultacji społecznych, że mieszkańcy, którzy tutaj
są, będą zabierali głos, będą wyrażali swoje stanowiska, ale nie bójcie się Szanowni Państwo
mówić, bo tutaj rozmawiamy o naszym bezpieczeństwie. Rozmawiamy o tym, żeby za rok,
za dwa, za trzy nie móc się bać wyjść wieczorem do sklepu, nie móc się bać odprowadzić
swoich  dzieci,  czy  wnuków  do  przedszkola.  My  dzisiaj  rozmawiamy  o  obcej  nam
rzeczywistości i chcemy, żeby już zawsze została obca. Wszyscy tutaj wspólnie, gremialnie
nie  możemy pozwolić  na  to,  aby fakt,  że  państwa  Zachodu,  że  Niemcy,  że  Francja,  że
Hiszpania, że Włochy chcąc zapewnić sobie tanią siłę roboczą ściągnęli miliony nielegalnych
imigrantów, którzy jak okazało się nie chcą się integrować i nie chcą pracować. My dzisiaj
jesteśmy na tym etapie, gdzie możemy jeszcze to powstrzymać i bardzo nas wszystkich o to
proszę. Zacznijmy teraz akceptując nasz wniosek i rozpoczynając dyskusję na ten temat.
Dziękuję uprzejmie.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękuję.  Pan
prezydent  Zieliński  tylko  krótko  pod  kątem Pana  pytania  dotyczącego  Pana  prezydenta
Andrzeja Nowakowskiego. Proszę bardzo Panie prezydencie.”

Pan  Artur  Zieliński  Zastępca  Prezydenta  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękuję  Panie
przewodniczący.  Szanowni Państwo! Zgromadzeni  Goście! Pan prezydent reprezentuje od
dnia  wczorajszego  nasze  miasto  dość  godnie,  jeżeli  chodzi  o  zarówno  prelekcję,  jak  i
spotkania  zarówno  w  sferze  krajowej,  jak  i  międzynarodowej.  W tym  roku  kongres,  w
którym co roku uczestniczymy jako miasto, czyli Europejski Kongres Gospodarczy, jest takim
klasycznym spotkaniem na którym między innymi samorządowcy wymieniają się poglądami,
jak  również  jest...  są,  odbywają  się  spotkania  na  kanwie  pomiędzy  samorządami,
przedsiębiorstwa i również są tam ministrowie. Tak więc zarówno w dniu wczorajszym, jak i
dniu  dzisiejszym, a wczoraj  byłem osobiście  również  z Panem prezydentem, uczestniczy
zarówno w panelach tematycznych, czego odzwierciedleniem jest jego aktywny udział, jak i
udziela wywiadów w zakresie aktualnej sytuacji i dzieli się swoimi poglądami, a to co istotne
i ważne, myślę również pobiera dodatkowe informacje, które myślę, że w przyszłości też
pomogą naszemu samorządowi na rozwijanie dalszych inwestycji i pozyskiwanie środków.
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Dziękuję.”

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta  Płocka powiedział:  „Dziękuję  Panie
prezydencie.  Mieliśmy  uzasadnienie  wniosku.  Tradycyjnie,  Szanowni  Państwo,  przed
głosowaniem  wniosku  dopuszczam,  żeby  również  pojawił  się  głos  odmienny.  Widzę
zgłoszenie ze strony Pana sekretarza Tomasza Kominka. Proszę bardzo.”

Pan radny  Tomasz Kominek  powiedział:  „Bardzo dziękuję  za udzielenie mi głosu Panie
przewodniczący.  Wielce  Szanowna  Pani  Poseł!  Panie  Pośle!  Drodzy  Prezydenci,  Radni,
Mieszkańcy Płocka obecni na tej auli oraz ci, którzy obserwują dzisiejsze obrady naszego
naszej sesji, XII Sesji Rady Miasta Płocka! Prawdą jest, Szanowni Państwo, że zaczęliśmy
temat  na  Radzie  Miasta  Płocka  grudniowej,  temat  centrów  integracji  cudzoziemców.  Z
pewnością mogę powiedzieć, że od grudnia po dzisiejszy dzień temat ten jest dalej jakby
aktualny i dalej jest wiele pytań, wątpliwości, no i z pewnością jak Państwo mogą zobaczyć
różnimy  się  w  pewnej  interpretacji  rzeczywistości,  która  funkcjonuje  wokół  centrów
integracji cudzoziemców. Pozwólcie, Szanowni Państwo, że mimo to, że będzie to nieco inna
niż Państwo mają w głowie teoria dotycząca centrów integracji cudzoziemców, czy wielu z
Państwa na tej sali, to pragnąłbym, żebyście Państwo pozwolili mi dokończyć swoją myśl,
swoją wypowiedź i odnieść się do faktów, które są zebrane i które przedstawię, faktów, które
wynikają  z  pracy  Mazowieckiego  Centrum  Polityki  Społecznej,  samorządu  województwa
mazowieckiego oraz ministerstwa, które wprowadziło centra integracji cudzoziemców w roku
2022.  Szanowni  Państwo,  w  wielu  miastach  Mazowsza  są  organizowane  polityczne
konferencje i protesty poświęcone centrum integracji cudzoziemców. Kto je powołuje? Komu
i czemu mają służyć?  Tu stawiam znak zapytania.  Warto  poznać fakty,  aby nie dać się
zmanipulować  przez  dezinformację.  Szanowni  Państwo,  jedna  dezinformacja  już  padła
właśnie na tej auli.  Pan przewodniczący Stachowiak powiedział, że centra integracji służą
nielegalnie przebywającym imigrantom. Centra integracji cudzoziemców są wprowadzone i
były wprowadzone przez rząd Zjednoczonej Prawicy dla legalnie przebywających imigrantów
w naszym kraju. Punkty informacyjne, nie noclegownie, Szanowni Państwo. Centra integracji
cudzoziemców powstają w całym kraju, jak dobrze Szanowni Państwo wiecie. Na Mazowszu
pierwsze z nich znajdą się w Radomiu i w Siedlcach. Trwają również przygotowania tych
miejsc na potrzeby standardów urzędowych i biurowych w Płocku i w innych miastach byłych
wojewódzkich na Mazowszu. Centra integracji cudzoziemców, Szanowni Państwo, to punkty
informacyjno - konsultacyjne, w których - podkreślam to po raz drugi i warto to podkreślać
pewnie po raz setny - legalnie przebywający w Polsce cudzoziemcy uzyskają między innymi
porady w zakresie praw pracowniczych, systemu opieki zdrowotnej i edukacji, czy kursów
zawodowych.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady Miasta  Płocka powiedział:  „Bardzo  proszę
wszystkich Państwa o spokój.”

Pan  radny  Tomasz  Kominek  powiedział  :  „Będą  mogli  również  skorzystać  z  kursów
przybliżających im historię i kulturę naszego kraju, a także wziąć udział w lekcjach nauki
języka polskiego. Centra nie będą więc noclegowniami, Szanowni Państwo, jak wielu innych
próbuje wam powiedzieć. Ich rolą jest pomoc w adaptacji cudzoziemców, a nie tworzenie
miejsc, w których mogą zamieszkać. Nie mają one, Szanowni Państwo, żadnego związku z
paktem  migracyjnym  zatwierdzonym  przez  Unię  Europejską.  Pierwsze  centra  integracji
Wielce Szanowni Państwo, którzy różnicie się w ocenie tej rzeczywistości ze mną, ale to są
fakty, powstały już w 2022 roku. Nieprawdą jest stwierdzenie... nieprawdą jest stwierdzenie,
że  centra  integracji  cudzoziemców  to  pomysł  obecnego  rządu.  Inicjatywa  ta  została
zapoczątkowana  w  2021  roku  przez  Ministerstwo  Rodziny  i  Polityki  Społecznej,  czyli  za
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rządów Zjednoczonej Prawicy. Takie ośrodki powstały już, Szanowni Państwo, w 2022 roku
w województwach wielkopolskim, czy opolskim, a w otwarciu jednego z nich brała udział
ówczesna minister rodziny i polityki społecznej z ramienia PiS Pani Marlena Maląg. Na jej
profilu do dziś, Szanowni Państwo, chyba że usunęła jak Pani Krupa z Krakowa wczoraj, ale
nie  wiem, nie  oglądałem tego wczoraj,  na jej profilu  na Facebooku przy okazji  otwarcia
centrum w Kaliszu pojawił się wpis o treści: bardzo się cieszę, że Wielkopolska skutecznie
wykorzystała  zainicjowany  przez  nasze  ministerstwo,  mówi  Pani  Minister  Maląg,  projekt
udowadniając, że jej regionem, który... że jest regionem Wielkopolska, który jako jeden z
pierwszych  będzie  kompleksowo  wspierać  cudzoziemców.  Szanowni  Państwo,  centra  są
finansowane ze środków unijnych.  Punkty  informacyjno  -  konsultacyjne  w Siedlcach i  w
Radomiu nie będą finansowane ze środków samorządu województwa mazowieckiego, tak jak
nie będzie też... tak jak nie będzie też finansowany ze środków samorządu miasta Płocka,
czy  ze  środków  samorządu  województwa  mazowieckiego,  jeżeli  powstanie  ten  punkt
konsultacyjno - informacyjny w Płocku. Powstają one w ramach projektu Mazowieckie Mosty
Międzykulturowe,  realizowane ze  środków unijnych  FAMI,  jeżeli  wiecie  Państwo,  o  czym
mówię, 2021 rok - 2027. To strona rządowa zobligowała samorządy do prowadzenia takich
punktów. Centra nie będą finansowane - jeszcze raz to powiem - ani z budżetu Mazowsza,
ani lokalnych samorządów, a cudzoziemcy nie mogą w nich liczyć na pomoc finansową, co
też przewija się w rzeczywistości medialnej. I teraz, Szanowni Państwo, ubolewam nad tym,
że  toczymy tę  dyskusję  w  tej  sprawie  centrów integracji  cudzoziemców,  a  nie  toczymy
dyskusji w sprawach innych punktów, czy centr, które są tworzone przez MCPS, na przykład
piętnastu punktów pomocy, że tak powiem, psychologicznej, psychiatrycznej dla dzieci, a
założę  się,  Szanowni  Państwo,  że  byłoby  więcej  wartości  dodanej,  gdybyśmy ten punkt
poszerzyli o te naprawdę tematy, które warto podkreślać na sesji każdego miesiąca. Dlatego
z pełną odpowiedzialnością Wielce Szanowni Państwo, patrząc wam prosto w oczy, klub nasz
będzie za odrzuceniem tego wniosku. Dziękuję bardzo.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady Miasta  Płocka powiedział:  „Bardzo  proszę
Pana Komendanta Straży Miejskiej o zlokalizowanie osoby zakłócającej nasze obrady w taki
sposób. A teraz też taka krótka prośba do wszystkich Państwa tych, którzy będą w stanie
zrozumieć to, co powiem. Drodzy Państwo, na sesji  staramy się sobie nie przeszkadzać.
Jeżeli ktoś chce zabrać głos poddajemy pod głosowanie, umożliwiamy zabranie głosu, ale nie
w sposób taki, że jeden zakłóca drugiemu. I jeżeli Państwo nie jesteście, Państwo, którzy
zakłócają  sesję,  jeżeli  nie  jesteście  w  stanie  zrozumieć,  jeżeli  nie  jesteście  w  stanie
uszanować  osoby,  która  przemawia,  która  przed  chwilką  przemawiała,  czy  która  będzie
przemawiać,  to  przynajmniej  w  dniu  dzisiejszej  sesji,  gdy  rozpoczęliśmy  ją  od  ciszy
związanej ze śmiercią śp. Papieża Franciszka przynajmniej uszanujcie bardzo proszę to, co
dziesięć minut temu na tej sesji się wydarzyło. Przynajmniej o to proszę. Proszę Państwa,
był jeden głos na tak, był jeden głos na nie, poddaję pod głosowanie złożony wniosek, który
mamy na pulpicie, wniosek o wprowadzenie do porządku obrad w pierwszej części punktu
dotyczącego centrów integracji  cudzoziemskiej, odczytam: informacja bieżąca a na temat
otwarcia  nowego  Centrum  Integracji  Cudzoziemców  w  Płocku  oraz  planu  konsultacji
społecznych z mieszkańcami. Proszę o zagłosowanie. Proszę o zbiorcze wyniki głosów na mój
pulpit.  Za  7  osób,  przeciw  15.  Punkt  nie  został  wprowadzony  do  porządku  obrad.
Przechodzimy do kolejnego punktu obrad. Punkt trzeci: sprawozdanie ze swojej działalności
Komendanta Miejskiego Policji w Płocku. Ogłaszam piętnaście minut przerwy.(niezrozumiały
głos)”

Pani Wioletta Kulpa posłanka RP powiedziała: „Drodzy Państwo, mamy do czynienia z tym,
co się dzieje w innych miastach.”
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Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Proszę Państwa,
mamy przerwę…”

Pani Wioletta Kulpa posłanka RP powiedziała: „Drwiący, drwiący śmiech…”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „... sygnalizuję to
Państwu. Pani poseł, po przerwie będzie (niezrozumiały głos).”

Pani Wioletta Kulpa posłanka RP powiedziała: „Mamy 15 minut przerwy. Chyba nie zakaże
mi Pan rozmawiać w czasie przerwy. (niezrozumiały głos)”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Jestem
Przewodniczącym Rady Miasta Płocka.”

Pan Maciej Małecki poseł RP powiedział: „Panie przewodniczący, rozmawialiśmy, że udzieli
Pan głosu parlamentarzystom.(niezrozumiały głos)”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Jeszcze  raz
powtórzę,  że  udzielę  Państwu  głosu,  gdy  zrobi  się...  gdy  rozpocznę  sesję  po  przerwie.
(niezrozumiały głos)”

Pan  Maciej Małecki  poseł RP powiedział: „(niezrozumiały głos) żeby mieszkańcy, którzy
boją się o swoją przyszłość nie mogli wejść do tej sali. Boicie się mieszkańców na sali obrad,
a nie boicie się tysięcy imigrantów w Płocku.  Nie róbcie tego z marszałkiem Struzikiem!
(niezrozumiały  głos)  Wasze  uśmiech,  wasze  miny  potwierdzają  to,  że  nie  chcecie
bezpiecznego Płocka. Nie róbcie z Płocka tego, co stało się z dzielnicami Paryża, Marsylii,
Berlina. Mieszkańcy mają prawo do bezpiecznych ulic. A wy za to odpowiadacie i w ramach
tego, że idziecie drogą Tuska i Trzaskowskiego i realizujecie politykę niemiecką przesuwania
do polskich nielegalnych imigrantów chcecie to piekło urządzić w Płocku. Mieszkańcy mają
prawo protestować. Panie przewodniczący, niech Pan wznowi obrady.”

Pan radny Szymon Stachowiak powiedział: „Szanowni Państwo, nie wiem, czy tu słychać,
czy nie słychać. (niezrozumiały głos)”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Minęło 15 minut,
Szanowni  Państwo.  Wznawiam  obrady  po  przerwie.  Umawiałem  się  z  Państwem
parlamentarzystami,  że  udzielę  im  dzisiaj  głosu.  Chciałem  to  zrobić  po  przerwie  dla
ostudzenia emocji. Teraz proszę bardzo, Pani poseł, Pan poseł, w jakiej kolejności Państwo
sobie życzycie, proszę bardzo.”

Pani  Wioletta Kulpa  posłanka RP powiedziała:  „Panie  Przewodniczący!  Dziękuję  bardzo.
Nieobecny Panie prezydencie Andrzeju Nowakowski, ale przede wszystkim Państwo, Drodzy
Mieszkańcy, bo to zwracam się właśnie do Państwa. Drodzy Państwo Radni, nie tak dawno
zorganizowaliśmy  protest  przeciwko  organizacji  centrum  integracji  cudzoziemców  pod
delegaturą  urzędu  marszałkowskiego  w Płocku.  Zebraliśmy tam,  wystosowując  specjalną
petycję, zarówno do Prezydenta Miasta Płocka - skoro nie ma Pana Nowakowskiego, nie
wiem, który z Panów zastępuje go podczas jego nieobecności, rozumiem, że Pan Zieliński,
dobrze - to za chwilkę przekażę Panu na Pana ręce, bo to są dane adresowe, w związku z
tym obowiązuje nas RODO i nie chciałabym, żeby to gdziekolwiek było dalej publikowane,
522 podpisy mieszkańców, którzy są przeciwni lokalizacji centrum integracji cudzoziemców
w Płocku, a petycja jest następującej treści: my, mieszkańcy Płocka i okolic, zgromadzeni na
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proteście w dniu 4 kwietnia 2025 roku żądamy od Prezydenta Miasta Płocka wycofania się z
decyzji  własnej  wydanej  w  Zarządzeniu  nr  407/2024  z  24 października  2024  roku,
dotyczącej wynajmu w trybie bezprzetargowym lokalu przy ulicy Tumskiej 5 na działalność
Centrum Integracji Cudzoziemców. Wskazanie tej lokalizacji bez jakichkolwiek konsultacji z
mieszkańcami  jest  odebraniem  nam  jako  mieszkańcom  prawa  do  udziału  w  debacie  i
dyskusji w tak ważnym temacie jakim są organizacje centr integracji cudzoziemców w całej
Polsce  oraz  wpływ  na  bezpieczeństwo  mieszkańców  naszego  miasta  i  okolic  napływu
nielegalnych migrantów w związku z wdrożeniem paktu migracyjnego. Dlatego żądamy od
naszych przedstawicieli  w  samorządzie  rozmów i  konsultacji  w tym zakresie,  tak  jak  to
zapowiedział  zarówno  kandydat  na  prezydenta,  jak  i  kandydat  na  radnego  sejmiku
województwa mazowieckiego, a w wyniku wyborów radnych marszałek. Drodzy Państwo,
Pan radny Kominek miał większy przywilej niż Pan radny wnioskodawca, Pan przewodniczący
Klubu Radnych Prawa i  Sprawiedliwości  Szymon Stachowiak.  Pan Tomasz Kominek mógł
uczestniczyć już w dyskusji mimo ,że głosowali ci Państwo przeciwko wprowadzeniu tego
punktu  do porządku  obrad.  Pan Tomasz Kominek przedstawił  wiele  nieprawdy  w swoim
wystąpieniu, chociaż to nie była dyskusja. To był wniosek formalny dotyczący wprowadzenia
punktu do porządku obrad. Ja w tym momencie chciałabym wiele rzeczy sprostować. Po
pierwsze, centra integracji cudzoziemców, tak jak nam Państwo staracie wmawiać się, nie są
po to, żeby szkolić, tworzyć im lepsze warunki kontaktu, pierwszego kontaktu dla tych osób,
które  już  są  tutaj.  Nie,  one  są  przygotowywane  dla  nowych  migrantów  i  podkreślam
nielegalnych. Po co chcecie tworzyć centra integracji cudzoziemców dla pracowników Olefin
skoro oni już tu pracują od dwóch, trzech lat? Po co chcecie tworzyć centra integracji pod
płaszczem tego, że niby PiS wam wprowadził tych pracowników, że po co macie tworzyć
centra integracji cudzoziemców dla Ukraińców, którzy są już tu od trzech lat? Oni tu żyją,
pracują,  mają  normalne  warunki,  w  których  funkcjonują.  Po  co  chcecie  to  tworzyć?
Tworzycie  dla  nielegalnych  migrantów,  którzy  dopiero  będą  napływać,  mało  tego,  już
napływają.  Popatrzcie  Państwo,  co  się  dzieje  za  naszą  zachodnią  granicą,  jak  nam
przetransportowują nielegalnych migrantów. Są różne informacje, między innymi o 10 000
migrantów.  Poproszę  Panów  o  włączenie  filmiku.  Proszę  Państwa,  to  nie  jest  centrum
integracji cudzoziemców, które nam się wmawia, jakie to są fantastyczne obrazki. Mało tego
prezydent Płocka mówi jedno - szczujecie na migrantów, do nas, do Prawa i Sprawiedliwości,
do radnych, do posłów mówi, że szczujemy na migrantów, szczujemy na tych ludzi, którzy
są na ulicach i łamią prawo, na ulicach tych innych państw europejskich. Myślicie Państwo,
że  ci  mieszkańcy  są  tam  zadowoleni.  Też  się  zapewne  zaczęło  od  centrów  integracji
cudzoziemców, takim małym fragmentem, no bo przecież będziemy ich tylko szkolić.  Ale
jeśli  mówimy  o  tym,  że  nam  brakuje  tych  fachowców,  to  po  co  my  przekazujemy
477 000 000  funduszu  azylu  na  to,  żeby  ich  szkolić,  żeby  ich  przekwalifikowywać.
Kłamstwem  jest  również  to,  co  powiedział  Pan  radny  Kominek,  że  my  nie  dokładamy
pieniędzy. Dokładamy Panie Tomaszu, doskonale Pan powinien wiedzieć, bo dziesięć procent
z budżetu sejmiku województwa mazowieckiego dokładamy. Prawda? Prawda, Panie radny?
Drodzy Państwo, to co napisał mi prezydent Nowakowski nieobecny dzisiaj, to stek kłamstw i
rzeczy, które w moim przekonaniu on sobie z Państwa i mnie drwi, mnie i Państwa jako
mieszkańców  Płocka.  Dlaczego?  Otóż  jest  takie  zdanie,  odpowiedź  na  moją  ostatnią
interwencję  poselską:  w Płocku oraz  okolicy  przebywa duża ilość  cudzoziemców różnych
narodowości,  między  innymi  uchodźców z  Ukrainy  oraz  osób pracujących  przy  realizacji
inwestycji  prowadzonej  przez  Orlen.  Jak  każdy,  kto  znajdzie  się  w  obcym  państwie,
potrzebują rzetelnej informacji, wsparcia w załatwieniu urzędowych spraw, czy zmierzeniu
się  z  wyzwaniami  codzienności  na  emigracji,  na  przykład  bariera  językowa,  różnice
kulturowe,  samotność.  Centrum integracji  cudzoziemców będzie  miejscem,  gdzie  znajdą
kompleksową  pomoc  wykwalifikowanych  pracowników,  urzędników  z  urzędu
marszałkowskiego i wojewódzkiego. Proszę Państwa kłamie, to nie jest dla tych ludzi, którzy

9



już tu są, tylko którzy będą. Dlaczego takie brednie mi się wypisuje i to robi włodarz miasta
Płocka,  mieszkaniec,  były  mieszkaniec  Płocka,  człowiek,  który  zarządza  tym  miastem  i
powinien tu dbać na miejscu o nasze bezpieczeństwo, nasze i przyszłych pokoleń, naszych
dzieci, wnuków, rodzin. Sam ma rodzinę, powinien wiedzieć na czym to wszystko polega.
Drodzy Państwo, wczoraj odbyła się sesja w podobnym mieście, w Piotrkowie Trybunalskim,
i  wiecie  co  wysypał  się  włodarz  tego  miasta,  bo  powiedział,  że  jeśli  zostanie  przyjęta
uchwała,  która  będzie  w  swej  treści  mówiła,  że  rada  się  sprzeciwia  lokalizacji  centrum
integracji  cudzoziemców, to stracimy dofinansowanie 138 000 000. On powiedział wczoraj
tym ludziom, przerwali tą sesję do piątku, ale przed przerwą powiedział to, czyli proszę nam
powiedzieć, proszę nie oszukiwać nas, że te straszenia ze strony Unii, Angeli Merkel, czy
innych  osób,  Ursuli  von  der  Leyen  są  tylko  po  to,  żeby  nas  zmusić  do  tego,  żebyśmy
przyjmowali migrantów między innymi i z Niemiec, bo oni ich nie chcą, bo tam przebywają
nielegalnie  i  chcą  nam przerzucić  ich  przez  granicę.  Czy  na  tym ma to  polegać?  Gdzie
zapewnicie  nam bezpieczeństwo?  Przedstawiciel  urzędu  marszałkowskiego  w  niedawnym
programie w czwartek, przepraszam, we wtorek powiedział  mi,  że przyjrzyjmy się przez
miesiąc jak one będą funkcjonować i wtedy zobaczymy. No to to już słyszeliście niejaką
Panią posłankę, która mówiła: wpuście ich, a później się zobaczy kim są. Czy na tym to ma
polegać? Te drwiące uśmiechy ze strony niektórych radnych. Wiecie co Państwo, wy sobie
drwicie nie ze mnie, wy wydrwicie z mieszkańców, wy drwicie z tego do czego zostaliście
powołani,  bo zostaliście powołani do tego, żeby rozmawiać z mieszkańcami, żeby z nimi
konsultować różne rzeczy. To, że wy sobie teraz uśmiechacie się głupawkowo, to wcale nie
znaczy, że jesteście super. To znaczy, że nie spełniacie roli do której zostaliście powołani.
Wiecie Państwo, czego ja oczekuję od radnego, radnej, tak jak od siebie oczekiwałam, że
mam stały  kontakt  z  mieszkańcami,  że  rozmawiam z  nimi,  że  dyskutujemy,  że  nie  ma
zamykania ust,  nie ma wyrzucania punktu z porządku obrad, nie ma blokowania komuś
dojścia  do tej  mównicy.  Nie  ma wtedy potrzeby używania gwizdków, jeśli  normalnie  się
rozmawia z ludźmi. Takie podejście nie jest podejściem samorządowca. To jest podejście
osoby,  która  jest  tylko  i  wyłącznie  osobą  należącą  do  określonej  partii  politycznej  albo
skupioną  tylko  na  celach  politycznych.  Rozmawiamy  o  samorządzie.  Wyrzućmy  tutaj
politykę. Rozmawiamy o społeczności lokalnej i tutaj powinniśmy zadbać przede wszystkim o
nasze życie, zdrowie i bezpieczeństwo, nasze i przyszłych pokoleń. Tak samo jak prezydent
chwali  się,  że  został  wybrany  w  pierwszej  turze,  że  ma  tak  duże  poparcie  wśród
mieszkańców, no dobrze, tylko w takim razie, gdzie on jest, gdzie jest ta rozmowa, gdzie
jest ten dialog? My od grudnia o to prosimy i gdzie mamy te rozmowy? Wiecie Państwo, co
nam  mówi,  pisze  też  w  tych  pismach,  bo  papier  wszystko  przyjmie,  odsyła  nas  do
marszałka, rozmawiajcie z marszałkiem, to nie jest mój problem. Widzicie Państwo, jak on
nas  traktuje.  To  nie  jest  jego  problem.  My  jesteśmy  nie  jego  problemem.  Nasze
bezpieczeństwo nie jest jego problemem. Jest problemem, bo jest prezydentem wybranym
przez mieszkańców, chwali się, w pierwszej turze, tak dużą ilością głosów. No to w takim
razie, gdzie dba o te nasze bezpieczeństwo, gdzie rozmawia z tymi ludźmi? Czy rozmowa
jest tylko na dwa miesiące przed wyborami, kiedy trwa kampania wyborcza, to wtedy jestem
miły  i  z  każdym porozmawiam,  ale  nie  tak powinno  wyglądać  reprezentowanie  urzędu i
reprezentowanie  mieszkańców.  My  oczekujemy  tej  rozmowy  i  Państwo  przyszli  tylko  i
wyłącznie w dobrej intencji, Panie przewodniczący, żeby wymusić już, bo inaczej się tego nie
da, Panie przewodniczący, bo niech Pan nie wysyła też tych mieszkańców do Warszawy, do
urzędu marszałkowskiego, do Pana Struzika, żeby tam rozmawiał, tylko my oczekujemy od
włodarza,  że  to  on zadba o nasze bezpieczeństwo,  o nasze interesy w Płocku,  a  nie  w
Warszawie. My oczekujemy też tego, że Państwo spotkacie się jako samorządowcy, jako
prezydenci, jako radni z radnymi sejmiku województwa mazowieckiego. Dlaczego chcecie się
tylko spotykać przy okazji  jakichś jubileuszy,  ładnych okazji? Nie, spotykajcie się wtedy,
kiedy jest problem, bo tego oczekują mieszkańcy. Nie jest tylko radny po to, żeby go klepać
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po ramieniu  i  mówić jaki  jest  fajny,  że super  reprezentuje  nas.  Super  to  będziecie  nas
reprezentować jak będziecie rzeczywiście walczyć o nasze bezpieczeństwo i nasz interes, tak
jak robią to inne samorządy, bo są samorządy, które walczą o mieszkańców, walczą i chcą
zadbać  o  to  bezpieczeństwo.  Nie  wiem,  dlaczego  Państwo  się  upieracie,  że  nie  chcecie
rozmów żadnych. Dlaczego robicie konsultacje w sprawie filharmonii, robiliście wielokrotnie
w sprawie  stadionu i  różnych inwestycji,  a nie  robicie  w sprawie tak ważnej,  która jest
naprawdę tematem, który będzie dosięgał przyszłe pokolenia, nie tylko nas tu siedzących? I
to  nie  jest  tylko  w  naszym  interesie.  Odsuńcie  politykę,  odsuńcie  te  priorytety,  które
nakreśla wam Bruksela, Niemcy, Tusk, odsuńcie to. Musimy przede wszystkim rozmawiać z
mieszkańcami i tego żądamy. Tego w tej chwili  - zaraz przekażę tą petycję - tego w tej
chwili  chcielibyśmy  oczekiwać  od  włodarza  miasta  Płocka  i  od  wszystkich  Państwa,  od
radnych, bo jesteście wybrani przez mieszkańców, sami to podkreślacie, nieważne już jaką
ilością  głosów, reprezentujecie  tych mieszkańców, więc realnie ich reprezentujecie,  a nie
tylko i wyłącznie przed wyborami. Dziękuję.”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Pan poseł Małecki,
proszę bardzo.”

Pan  Maciej  Małecki  poseł  RP  powiedział:  „Panie  Przewodniczący!  Szanowni  Państwo!
Drodzy  Mieszkańcy!  Tu  na  sesję  do  budynku  ratusza  płockiego  przyszli  zatroskani
mieszkańcy  Płocka.  Boją  się,  żeby  bezpieczny  Płock  nie  zmienił  się  w  koszmar  jakiego
doświadczają  ludzie  z  zachodnioeuropejskich  miast  i  zamiast  dialogu  z  mieszkańcami,
zamiast konsultacji najpierw przed wejściem spotkała mieszkańców straż miejska próbując
nie dopuścić do wejścia na salę obrad. Panie przewodniczący, nieobecny Panie prezydencie,
nie  przeszkadzają  wam  migranci  w  Płocku,  nie  przeszkadza  wam  centrum  integracji
migrantów, ale przeszkadzają wam mieszkańcy Płocka na sali obrad. To bardzo zły znak.
Mieszkańcy są tutaj  na sali.  Chcą wziąć udział  w dyskusji.  Chcą naprawić  ten błąd,  jaki
popełnił prezydent Płocka uciekając od konsultacji w sprawie relokacji migrantów. I proszę
nie  manipulować.  Proszę  nie  porównywać  centrów,  w  których  znajdowali  schronienie
mieszkańcy Ukrainy uciekający przed bombami Putina,  do tych migrantów, których wam
przerzucają  Niemcy.  Granica  z  Niemcami  powinna  być  natychmiast  zamknięta  z  polskiej
strony.  Każdy,  kto  ma trochę,  odrobinę godności  nie  zgodziłby  się na to,  żeby sąsiad z
którym mieszka drzwi w drzwi, dom w dom, zamykał wejście do swojego domu i wymagał
przejścia  przez  bramkę  jak  na  lotnisku,  ale  do  mieszkania  tego  pierwszego  sąsiada
wchodziłby bez pukania, a nawet nie wolno byłoby zamknąć drzwi, a dzisiaj niestety rząd
Donalda Tuska jest tak traktowany przez Niemcy. Polska nie jest pariasem Europy, Polska
nie jest miejscem i Płock nie jest miejscem, gdzie Niemcy mogą przerzucać niechcianych
migrantów, których to oni zaprosili.  I dzisiaj  na tej sesji  mieszkańcy Płocka, mieszkańcy
okolic Płocka, mają pełne prawo wyrazić swoją obawę i żądać zatrzymania tego projektu,
który realizujecie, bo Płock nie może zmienić się w to, co dzieje się z ulicami, dzielnicami
Paryża,  Berlina,  Marsylii  i  innych  miast.  Płock  jest  miastem  bezpiecznym.  Płock  jest
zamieszkały przez przyjaznych, życzliwych ludzi. To mieszkańcy Płocka otworzyli swoje serca
i  otworzyli  swoje  domy  na  uchodźców  z  Ukrainy,  tych,  którzy  naprawdę  potrzebowali
pomocy. Ale nie ma zgody na to, żeby do Płocka zwozić hurtowo nielegalnych migrantów z
Niemiec, którzy nie szanują żadnej kultury do której trafiają, bo płockie dzieci mają prawo
do bezpiecznej  zabawy na placach  zabaw,  płockie  kobiety  mają  prawo do  bezpiecznego
wyjścia na ulice. Nie chcemy w Płocku imigrantów biegających z nożami, nie chcemy wzrostu
przestępczości. Wszędzie tam, gdzie kraje Europy Zachodniej otworzyły się na migrantów
skończyło się w ten sam sposób: wzrost przestępczości, wzrost napadów, wzrost gwałtów i
to te przestępstwa popełniają właśnie te mniejszości migranckie. I dzisiaj, Drodzy Państwo
Radni, kiedy pod swoim nazwiskiem zagłosowaliście, żeby zakneblować mieszkańców Płocka
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w sprawie sprzeciwu wobec centrum integracji, to powiem, że to jest wielki wstyd dla tych
radnych.  To  za  wami  będzie  szło.  I  my  w  Polsce  nie  potrzebujemy  kolejnych  centrów
integracji  cudzoziemców.  Wiecie,  czego  potrzebujemy?  Potrzebujemy  centrum deportacji
migrantów, tych migrantów, na których zgodził się Tusk, na których zgodził się Trzaskowski i
na których na Mazowszu godzą się prezydent Nowakowski z marszałkiem Struzikiem. Nie dla
migracji,  tak,  nie  dla  migracji  nielegalnej  do  Płocka,  tak  dla  bezpieczeństwa  tych
mieszkańców Płocka i  tych pokoleń, które tu będą w przyszłości.  Bo jeśli  Płock zostanie
otworzony na nielegalny napływ migrantów, tych migrantów, których nie zatrzymuje straż
graniczna, nie zatrzymuje policja na zachodniej granicy, to Płock się zmieni nie do poznania,
już  nie  będzie  bezpiecznego  Płocka,  będzie  miasto  do  którego  obecni  mieszkańcy  będą
tęsknili, a przyszłe pokolenia będą znały tylko z opowieści, bo tak się skończyło w każdym z
miast  Europy Zachodniej,  gdzie przyjęto w ramach tej szalonej lewackiej  ideologii  hordy
nielegalnych  migrantów.  Polacy  są  najgościnniejszym  narodem pod  słońcem.  Płock  jest
miastem o fantastycznej historii, pięknie zapisanym w dziejach naszej ojczyzny, ale to nie
znaczy,  że  jest  tu  miejsce  na  naiwność,  bo  właśnie  z  pamięci  dla  tych  pokoleń,  które
walczyły  o  wolną  Polskę  i  dla  tych,  które  pracowały  dla  wolnej  Polski  i  dla  tych,  które
wyciągały rękę do wszystkich, którzy tej pomocy potrzebowali dzisiaj trzeba też zachować
rozsądek, ale i odwagę. To mówię do nieobecnego prezydenta, to mówię do radnych. Miejcie
odwagę posłuchać chociaż w tym wypadku mieszkańców Płocka i postawić głos mieszkańców
Płocka ponad głos Donalda Tuska, Rafała Trzaskowskiego, czy Ursuli  von der Leyen. Tej
odwagi Państwu życzę.”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Jest zgłoszenie w
dyskusji  Pana  przewodniczącego  Szymona  Stachowiaka.  Za  chwilkę  udzielę  Panu  głosu.
Dlatego udzielę głosu, ponieważ wiem, że jest wniosek i domyślam się, że on tego dotyczy.
Natomiast Panie pośle zapraszam częściej na sesje Rady Miasta Płocka, wówczas wiedziałby
Pan,  Panie  Pośle,  gdyby  Pan  był  częściej,  że  Rada  Miasta  Płocka  już  niejednokrotnie
jednogłośnie,  jednomyślnie  wypowiedziała  się,  iż  jesteśmy wszyscy przeciwko nielegalnej
imigracji.  Ale też...  (niezrozumiały głos) Panie pośle, nie udzieliłem Panu teraz głosu,  ja
jeszcze przemawiam.”

Pan Maciej Małecki poseł RP powiedział: „Panie przewodniczący, no Pan mnie komentuje,
więc też mam…”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Panie  pośle,
przemawiam, ja nie skończyłem jeszcze mówić. Panie pośle, to nie jest Sejm!”

Pan  Maciej Małecki  poseł RP powiedział: „Panie przewodniczący! (niezrozumiały głos) Są
mieszkańcy, którym Pan próbował zablokować wejście na salę obrad. Tak wygląda ta Pana
(niezrozumiały głos).”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Kłamie Pan, Panie
pośle niestety kłamie Pan w chwili obecnej. Mieszkańcy miasta Płocka na każdą sesję mogą
wejść,  wchodzą,  natomiast  zawsze  sugerujemy,  że  najlepszym  miejscem  do  tego  jest
balkon, natomiast to, że Państwo weszli, to jest też kolejny dowód, to że jest... Dlaczego
Pan kłamie? Panie Pośle, dlaczego Pan kłamie? (niezrozumiały głos)”

Pan  Maciej  Małecki  poseł  RP  powiedział:  „Weszliście,  bo  dostaliście  zaproszenie,  czy
weszliście, przedzieraliście się? (niezrozumiały głos)”

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział:  „Bardzo, bardzo
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dużo  słów  Pan  powiedział,  Panie  pośle.  Widzę,  że  kampania  wyborcza  jest  dla  Pana
ważniejsza  od  innych  elementów,  kampania  wyborcza  prezydencka  teraz  oczywiście,  bo
dziwnym  trafem  akurat  w  takich  sytuacjach  ten  konflikt  w  całej  Polsce  się  zaognia.
Natomiast  jeszcze jedna rzecz.  Bardzo dużo słów padło,  natomiast  nie padło  to, co jest
najważniejsze w temacie zagrożenia nielegalną imigracją - szczelność granicy, ale przede
wszystkim tej granicy, gdzie mamy największy, największy napór imigrantów nielegalnych,
czyli wschodnia nasza granica, gdzie trwa wojna hybrydowa. Państwo bardzo dużo mówicie o
granicy zachodniej, ale to już jest pochodna. Problem numer jeden to jest granica wschodnia
i tu przynajmniej w tej materii mam wrażenie, że premier poprzedni i premier obecny są
zgodni.  To  jest  dla  nas  najważniejsza  granica  pod  kątem  zabezpieczenia  się  przeciwko
nielegalnej imigracji.”

Pan  Maciej  Małecki poseł  RP  powiedział:  „Panie  przewodniczący,  ta  uwaga  co  do
wschodniej granicy powinna być skierowana do Pana kolegów, którzy nosili (niezrozumiały
głos) tym, którzy atakowali żołnierzy (niezrozumiały głos). Panie przewodniczący, jeśli ma
Pan  trochę  szacunku  do  obrońców polskiej  granicy,  to  wyrzućcie  z  telewizji  tą  okropną
kobietę,  która  polskich  żołnierzy  nazywała  mordercami,  bo  daliście  jej  sutą  synekurę  w
nielegalnej  (niezrozumiały  głos)  TVP.  Chwała  obrońcom  polskich  granic,  którym  wtedy
przeszkadzaliście. (niezrozumiały głos)”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Mam nadzieję, że
podobnie  aktywny Pan poseł  jest  na posiedzeniach Sejmu,  gdy akurat  zapadają  decyzje
strategiczne dotyczące tych problemów w 90 procentach, o których Państwo dzisiaj mówicie.
Jest  wniosek  formalny.  Ponieważ  jest  on  pewnym novum ja,  jeżeli  Pan  pozwoli,  Panie
przewodniczący  zaraz  po  Pana  głosie  ogłoszę,  po  Pana  wystąpieniu,  ogłoszę
dziesięciominutową przerwę po to, żeby Państwo Radni się zapoznali z tym wnioskiem. I
proszę bardzo proszę, proszę bardzo wnioskodawca. (niezrozumiały głos)”

Pan  radny  Szymon  Stachowiak  powiedział:  „Szanowni  Państwo,  emocje  są  w  pełni
zrozumiałe. Ja mam nadzieję, że tak jak Pan radny Kominek będę mógł przy wniosku mówić,
ile będę chciał i odbiegać od tematu, ile będę miał ochotę. Mój wniosek dotyczy zwołania
przerwy  w  sesji  Rady  Miasta  Płocka  do  poniedziałku,  aż  wróci  prezydent  Andrzej
Nowakowski,  bo  czas,  aby  prezydent  słuchał  głosu  mieszkańców.  Ja  dodam,  Panie
prezydencie, ja mam ogromną nadzieję, że Pan prezydent coś w Katowicach załatwi a nie
jest tylko na dobrej imprezie za nasze pieniądze, bo ja wiem, jak te kongresy wyglądają.
Niestety Pan również wie. Więc miejmy nadzieję, że cokolwiek sensownego z tego wyjdzie, a
nie perspektywa Centralnego Portu Komunikacyjnego się przesunie z 2045 na 2060, to może
coś  z  tego  wtedy  wyjdzie  sensownego.  Szanowni  Państwo,  padła  tutaj  informacja  od
przewodniczącego,  od  przewodniczącego  Jaroszewskiego,  że  jednogłośnie  podjęliśmy
uchwałę przeciwko nielegalnym imigrantom w Płocku. Tutaj bardzo duże sprostowanie. Nie
chcę używać ostrych słów, ale ta uchwała to jest robienie z płocczan ludzi bardzo mocno
ograniczonych intelektualnie - tak to ujmę bardzo elegancko - dlatego, że ta uchwała nie
usuwa od nas w żaden sposób zagrożenia. Rozmawiamy o tym, że ci ludzie nie będą mogli
tutaj mieszkać, nie będą mogli nocować zgodnie z naszymi zaleceniami, ale jaki problem
rozwiązuje to w sytuacji, gdy centrum integracji cudzoziemców będzie ich obsługiwało. Będą
siedzieli  w Nowym Duninowie, w Bielsku, będą koczowali  w powiecie płockim, a i  tak ci
wszyscy ludzie po dokumenty, po papiery, po tłumacza będą stali na Tumskiej w Płocku. Nie
dajmy  się  mamić  i  oszukiwać  takimi  rozwiązaniami,  bo  to  jest  obraza  inteligencji
mieszkańców. My dzisiaj naprawdę nie chcemy tutaj robić polityki. Ja na początku tego roku
spotkałem się z przewodniczącymi klubów z prośbą, abyśmy wspólnie podeszli do tematu
centrów integracji cudzoziemców. Ta ręka została odepchnięta. Każdy radny to dokładnie
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pamięta. Dostaliśmy informację przed sesją, że wszyscy poprzemy wniosek w rozmowie o
szczegóły, nagle na sesji przerwa i wniosek został wycofany. Nie ma absolutnie na to naszej
zgody. Musimy rozmawiać w ten sposób i będziemy rozmawiać w ten sposób, bo tu nie
chodzi o wybory prezydenckie tego czy tamtego, tu nie chodzi o to, kto jest w jakiej partii,
tu chodzi o to, że my mamy żyć w bezpiecznym kraju i bezpiecznym mieście i jeżeli rząd o
to  nie  zabiega,  to  my  oddolnie  jako  radni,  my  ludzie  mający  silny  mandat  społeczny,
reprezentujący płocczan, zabiegamy także ich bezpieczeństwo, nie zabiegamy tylko o to jak
wygląda  chodnik,  gdzie  stoi  wiata  śmietnikowa,  jak  wygląda  który  trawnik.  My  mamy
zabiegać  kompleksowo o  potrzeby naszych  mieszkańców.  Bezpieczeństwo też  jest  takim
problemem, jest niezwykle ważnym zagadnieniem dla nas. Tak jak wspominałem wcześniej
statystyki  przestępstw  dzisiaj  popełnianych  przez  cudzoziemców,  których  jest  tysiące
ściągniętych przez Obajtka, a przypominam, że na kontrakt i legalnie to jest ta zasadnicza
różnica, są bardzo niskie. Mówimy tam o trzydziestu paru przestępstwach w perspektywie
dwóch tysięcy w skali całego roku. To jest rzeczywistość, którą my chcemy utrzymać. To się
zmieni.  Bo możemy mówić o szczelności  granicy,  możemy mówić  o  granicy  wschodniej,
możemy mówić  o  granicy  zachodniej,  dzisiaj  ten  problem jest  dużo  większy  na  granicy
zachodniej niż wschodniej, bo granica wschodnia jest szczelna, ale pakt migracyjny, który
zatwierdził nasz rząd wpuszcza tych ludzi legalnie. Oni nie będą się przeciskali przez granice.
Oni będą tysiącami legalnie przyjeżdżali z Zachodu i to jest prawdziwy problem. I my nie
możemy zgadzać się na to, nie możemy pozwolić na to, aby ci ludzie byli lokowani w Płocku.
Co  my  możemy  zrobić  jako  radni?  Co  my  możemy  zrobić  jako  mieszkańcy?  Możemy
zablokować  nowe  centrum  integracji  cudzoziemców  i  to  powinno  być  ponad  wszelkimi
podziałami politycznymi naszym absolutnym priorytetem. Bo my dzisiaj nie rozmawiamy o
tym,  kto  będzie  prezydentem  Polski,  my  dzisiaj  nie  rozmawiamy  o  tym,  kto  będzie
prezydentem Płocka w 2029, kto z nas zostanie radnym, kto nie zostanie, to nie ma żadnego
znaczenia. Dzisiaj znaczenie ma to, żeby nasi dziadkowie, żeby nasze dzieci, nasze wnuki
były  w  Płocku  bezpieczne.  Tylko  to  się  liczy  i  to  powinno  być  absolutnym  priorytetem
każdego z nas i my dzisiaj mamy w ręku narzędzia, żeby to zrobić, tylko nie wiedzieć czemu
je  odrzucacie.  Dlatego  jeszcze  raz  proszę  o  wstrzymanie  się  i  przerwę  w  sesji  do
poniedziałku, do powrotu Andrzeja Nowakowskiego. Będziemy rozmawiali z prezydentem. I
my,  stawiając  na  pierwszym  miejscu  bezpieczeństwo,  stawiając  na  pierwszym  miejscu
interes płocczan nie odpuścimy tej sprawy, bo jeżeli my ją odpuścimy, to już ten problem nie
zniknie nigdy. We Francji, w Niemczech, w Szwecji, gdy ten problem już jest na miejscu nie
da się go rozwiązać. My dzisiaj jesteśmy na ostatnim etapie, kiedy możemy go powstrzymać
i my w poczuciu odpowiedzialności nie zrezygnujemy z tego. Dziękuję.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Jest  złożony
wniosek.  Za  chwilkę  poddaję  go  pod głosowanie.  Jeszcze  od  siebie  taka  informacja  dla
Państwa  Radnych,  teraz  przede  wszystkim  dla  Państwa  Radnych.  Jak  Państwo  wiecie
pracujemy na sesji, ale przede wszystkim pracujemy w komisjach. Spytałem przed chwilką
członków komisji polityki społecznej, zdrowia, edukacji, zdrowia i polityki społecznej, czyli
komisja, która w swoim obszarze ma między innymi kwestie społeczne, czy kiedykolwiek
ktokolwiek z członków komisji proponował wprowadzenie takiego punktu pod obrady komisji.
Mamy plan pracy roczny. Na każdej z komisji można tego typu wnioski składać. Odpowiedź
jest proszę Państwa: nie, nigdy nie było takiego wniosku. Myślę, że to dużo, dużo, dużo
mówi. Proszę Państwa, teraz poddam pod głosowanie wniosek, który został złożony, wniosek
o przerwę w obradach sesji do poniedziałku 28 kwietnia, do powrotu prezydenta Andrzeja
Nowakowskiego,  dokładnie  odczytałem  ten  wniosek.  Natomiast  też  jeszcze  dla  Państwa
informacja, że w każdej chwili radni mogą też złożyć wniosek o nadzwyczajną sesję Rady
Miasta  Płocka.  To jest  również  jakieś  rozwiązanie.  Poddaję  pod głosowanie  ten wniosek.
Proszę o pulpity do głosowania. Proszę o zagłosowanie. Proszę o zbiorcze wyniki głosowania.
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Za 8 głosów, 14 przeciw, wniosek nie został uwzględniony.”
(wniosek stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu)

Ad. pkt 3, 4, 5 i 6

Sprawozdanie ze swojej działalności Komendanta Miejskiego Policji w Płocku
wraz z informacją o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego w Płocku
w 2024 r.
Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Płocku o
stanie bezpieczeństwa miasta Płocka w zakresie ochrony przeciwpożarowej
za 2024 r.
Informacja  Państwowego  Powiatowego  Inspektora  Sanitarnego  o  stanie
bezpieczeństwa sanitarnego miasta Płocka za 2024 r.
Sprawozdanie Komendanta Straży Miejskiej w Płocku z działalności Straży
Miejskiej za 2024 r. 

Materiał: Sprawozdanie z działalności Komendanta Miejskiego Policji w Płocku wraz z informacją
o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego w Płocku w 2024 roku stanowi załącznik nr 9
do niniejszego protokołu.
Materiał:  Ocena stanu bezpieczeństwa miasta Płocka w zakresie ochrony przeciwpożarowej za
2024 rok  stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.
Informacja  Państwowego  Powiatowego  Inspektora  Sanitarnego  w  Płocku  o  stanie
bezpieczeństwa sanitarnego miasta Płocka za 2024 rok stanowi załącznik nr 11 do niniejszego
protokołu.
Materiał: Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej w Płocku z działalności Straży Miejskiej za
okres od 1 stycznia do 31 grudnia 2024 roku stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Przechodzimy do
kolejnego punktu: sprawozdanie z działalności Komendanta Miejskiego Policji w Płocku wraz
z  informacją  o  stanie  porządku  i  bezpieczeństwa  publicznego  w  Płocku.  Otrzymaliśmy
wszyscy, Szanowni Państwo, sprawozdanie Pana komendanta. Czy ktoś chciałby z Państwa
Radnych zabrać głos, odnieść się do tego sprawozdania? Nie widzę. Poddaję pod głosowanie
przyjęcie  sprawozdania.  Proszę  o  zagłosowanie.  21  na  tak,  przy  2  wstrzymujących
przyjęliśmy  sprawozdanie  Pana...  sprawozdanie  Komendanta  Miejskiego  Państwowej...
Komendanta Miejskiego Policji  w Płocku. Kolejny punkt, czwarty: informacja Komendanta
Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Płocku o stanie bezpieczeństwa miasta w zakresie
ochrony przeciwpożarowej. Czy do tego punktu ktoś z Państwa... Czy do tego punktu ktoś z
Państwa miałby zgłoszenie? Jest zgłoszenie Pana przewodniczącego Szymona Stachowiaka,
proszę.”

Pan  radny  Szymon  Stachowiak  powiedział:  „Panie  przewodniczący,  do  poprzedniego
punktu mamy zgłoszenia mieszkańców o głos…”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Właśnie widzę, że
mamy zgłoszenie.”

Pan radny Szymon Stachowiak powiedział: „... po sprawozdaniu Pana komendanta.”
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Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Jeżeli Państwo nie
macie nic przeciwko temu, ja do zbiorowego tego, do czterech wszystkich punktów pozwolę
Państwu  odnieść  się  zbiorczo.  To  będzie  trwało,  to  będzie  trwało  pięć  minut  dłużej.
(niezrozumiały głos) To będzie trwało pięć minut dłużej. Proszę o poddanie pod głosowanie
sprawozdania  Komendanta  Miejskiego  Państwowej Straży Pożarnej  w Płocku.  23 na  tak,
jednogłośnie  przyjęliśmy  to  sprawozdanie.  Teraz  mamy  punkt  piąty:  informacja
Państwowego Inspektora Sanitarnego za rok 2024. Również, jeżeli Państwo Radni nie macie
jakichś dodatkowych pytań oprócz tych, które były zgłaszane na komisji, to proszę o pulpity
do głosowania, proszę o zagłosowanie. 23 na tak. Dziękuję bardzo. I kolejny punkt, punkt
szósty: sprawozdanie Komendanta Straży Miejskiej w Płocku z działalności Straży Miejskiej
za 2024 rok. Jeżeli  nikt z Państwa Radnych nie ma dodatkowych pytań poza tymi, które
padały na komisjach również proszę o pulpity do głosowania, proszę o przegłosowanie. 23
na  tak,  również  jednogłośnie.  Dziękuję  bardzo.  I  teraz  tutaj  mam  też  informację  dla
Państwa.  Zgłosiły  się  osoby  do  zabrania  głosu  pierwotnie  w  temacie  centra  integracji
cudzoziemców,  później  te  osoby  -  przynajmniej  tak  mam sygnał  od  Pana  sekretarza  -
wyraziły chęć zabrania głosu w odniesieniu do sprawozdań, które mieliśmy dzisiaj na sesji,
przede wszystkim do sprawozdania dotyczącego komendanta policji. Mam tutaj dwanaście
osób, Szanowni Państwo. W pierwszej kolejności Pani (*) ..., w pierwszej kolejności Pani (*).
Poddaję  pod  głosowanie,  Szanowni  Państwo,  udzielenie  głosu  Pani  (*).  Proszę  o
zagłosowanie. 23 na tak. Prosimy Panią do mównicy.”

Pani (*) powiedziała: „Dzień dobry Państwu. Halo! Słychać dobrze? Teraz?”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Proszę o włączenie
mikrofonu, jeżeli jest nieaktywny.”

Pani (*) powiedziała: „Ja rozumiem, że mogę zadawać pytania i mówić o wszystkim, o czym
przyszłam tutaj i chciałam powiedzieć, tak?”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Zgłosiliście, mam
zapisane,  że  chcieliście  Państwo  zabrać  głos  w  punkcie  dotyczącym  sprawozdania  z
działalności Komendanta Miejskiego Policji. (niezrozumiały głos)”

Pani  (*) powiedziała:  „Nie,  nie,  nie,  nie. Ja przyszłam, ja przyszłam w sprawie centrum
integracji cudzoziemców i w tej sprawie...(niezrozumiały głos)”

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedziała: „Takiego punktu
nie  ma  w  porządku  obrad.  (niezrozumiały  głos)  Jeżeli  ktoś  jest  tym  tematem
zainteresowany, to powinien to sprawozdanie przeczytać przed sesją. Jest ono publiczne.
Mogliście Państwo również się z nim zapoznać. Chyba, że Państwu chodzi o zupełnie coś
innego. Proszę bardzo, ma Pani głos w temacie sprawozdania z działalności  Komendanta
Miejskiego Policji, gdyż tak Państwo swój głos, swoje zgłoszenie nazwaliście.”

Pan (*) powiedziała: „Ponieważ zostałam postawiona przed faktem dokonanym, jeśli chodzi
o zmianę mojej wypowiedzi, mojego ustosunkowania się do spraw, które chciałam poruszyć,
jedynie mogę nie wiedząc, bo faktycznie nie znam treści sprawozdania Pana komendanta
policji, chciałam tylko powiedzieć, że w związku z tym dodać od siebie, że na dzień dzisiejszy
ze stanowiska, czy z działalności policji w naszym mieście ja osobiście jestem zadowolona i
jestem tylko  zatrwożona,  jaka będzie dalsza,  jak będzie  wyglądał  dalsza praca policji  w
momencie, kiedy będzie ogromny napływ do nas cudzoziemców tych nielegalnych, kiedy się
okaże,  że  nagle  spośród  tych  nielegalnych  migrantów  będą  tutaj  ludzie,  którzy  będą
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sprawiali kłopoty nie tylko miastu, ale przede wszystkim nam mieszkańcom. To jest moje
pytanie i chciałabym na takie moje pytanie uzyskać odpowiedź ze strony policji z uwagi na
to, że dzisiaj nie wiemy jak będzie, jak będzie wyglądała sytuacja bezpieczeństwa naszego w
naszym mieście, szczególnie może nie w dzień, ale wieczorami, kiedy lubimy przychodzić
wieczorami nad Wisłę, spacerować i po innych miejscach, parkach, gdzie nagle potem się
okaże, że mamy niestety utrudnienia nie tylko może w spacerach, w chęci chodzenia gdzie
chcemy, ale również możemy bać się tego, że może będą, będziemy zaczepiani, czy nasi,
nasza młodzież będzie zaczepiana i tak dalej, i tak dalej. W związku z tym o to chciałabym
zapytać,  czy  już  policja  na  ten  temat  może  coś  powiedzieć.  Sądzę,  że  nie,  ale  jestem
ciekawa. W związku z powyższym dziękuję na razie.”

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
Bardzo proszę, żeby Pani zajęła swoje miejsce. Panie komendancie, może zbiorowo później
odniesie się Pan do tych pytań, tak jak zawsze mamy miejsce na sesji w takiej dyskusji.
Drugie zgłoszenie ze strony Pani  (*). Poddaję pod głosowanie udzielenie głosu Pani  (*).
Proszę Państwa Radnych o zagłosowanie. Proszę o zbiorcze wyniki głosowania. Jednogłośnie,
22 na tak. Zapraszamy Panią do mównicy.”

Pani  (*)  powiedziała:  „Dzień  dobry  wszystkim  Państwu,  dzień  dobry  całej  radzie,  która
odebrała mi głos w sprawie zabrania na temat centrum integracji cudzoziemców, co uważam
za wręcz haniebne. Teraz rozmawiamy na temat bezpieczeństwa. Chciałam powiedzieć Panu
komendantowi, że bardzo kulturalnie odnoszą się Panowie policjanci, bo byłam świadkiem,
jak  pięknie  rozmawiali  z  młodzieżą.  Kultura,  oby  tak,  widząc  różne  sytuacje  w różnych
miastach, byłam po prostu z naszych policjantów dumna. I teraz dbając o bezpieczeństwo
zarówno żołnierzy,  jak  i  mundurowych,  policjantów,  którzy  w pierwszym ogniu  będą na
ulicach, będą szli do pracy jak na wojnę. Co się dzieje we Francji, co się dzieje w Anglii i to
nie są informacje z telewizji, to są informacje od ludzi, którzy tam mieszkają, pracują. Moja
córka w Anglii pracuje jedenaście lat, bo stąd uciekła, z Polski, nie mając perspektyw pracy,
znaczy miała za 470 zł stażowego przez dziewięć miesięcy, bo tak to wówczas nasi możni
włodarze stwierdzili, że tyle wystarczy na przeżycie, więc spakowała się, dwudziestoletnia
dziewczyna pojechała do Anglii. Na śmietniczce podpisywała umowę o mieszkanie i dostała
pracę. (niezrozumiały głos) Pani, to Pani to do mnie to? (niezrozumiały głos) Przepraszam
bardzo.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Proszę
kontynuować.”

Pani (*) powiedziała: „Po prostu tutaj pomrukuje, co mnie bardzo rozprasza i denerwuje
wręcz.  Proszę,  Drodzy  Państwo,  nie  będę  przeciągała,  bo  wy  jesteście  zmęczeni  i  my
jesteśmy zmęczeni tą całą sytuacją. Chcę powiedzieć, że czterdzieści lat przepracowałam tu
dla tego miasta Płocka. Urodziłam się, jestem rodowitą płocczanką. Urodziłam trójkę dzieci,
jedno wyemigrowało, bo nie chciało tu żyć, ale jeszcze dwójka żyje i pracuje tu, i dla tych
dzieci, i dla wnuka mojego walczę właśnie o to bezpieczeństwo, żeby mogli wyjść z domu
bezpiecznie i wrócić do domu bezpieczne, żeby nasze służby nie musiały iść do pracy jak na
wojnę, obrzucani różnymi przedmiotami i to niebezpiecznymi. Także o to chodzi. Raportu nie
przeczytałam,  bo  oczywiście  zostaliśmy  tu  zaskoczeni,  że  mamy  dyskutować  na  temat
czegoś, o czym nie wiemy, że tu będzie w ogóle dyskutowane. Bardzo ubolewam, że nie ma
Pana  prezydenta,  bo  ja  napisałam  pismo  do  Pana  prezydenta  na  Facebooku,  ale  Pan
prezydent to przeczytał,  odnośnie punktów migracyjnych. Powiem Państwu jeszcze jedną
rzecz z mojego życia. Po czterdziestu latach pracy, trzydziestu ośmiu latach składkowych, no
bo trójka dzieci, więc L4 było na trójkę dzieci, ale tak to pracowałam, odchodząc dostałam
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emeryturę 2.950. Tak mnie państwo doceniło, moją pracę, wychowywanie dzieci plus praca
zawodowa. Także bardzo dziękuję uniżenie włodarzom moim, którzy w ogóle o Polaków nie
dbają, nie dbają o kobiety, nie dbają o mężczyzn. Może się to zmieni. Oby nie, niestety, nie
obcych, bo w pierwszej kolejności my tu krwawicę, nasz pot tu płynął, nasze ręce pościerane
i z nosa krew z przemęczenia płynęła. Dlatego bądźcie rozsądni, bardzo was o to proszę.
Dziękuję bardzo.”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję. Kolejna
osoba, która zgłosiła się do dyskusji w tym punkcie Pan (*), przynajmniej tak mam napisane
we wniosku. Poddaję pod głosowanie udzielenie głosu Panu (*). Proszę o zbiorcze wyniki
głosowania 21 na tak. Również jednogłośnie. Zapraszam Pana do mównicy.”

Pan (*) powiedział: „Dzień dobry. Moje imię (*). Witam wszystkich moich polskich i braci i
siostry oraz resztę niemieckich pachołów, które tutaj się z nami znajdują. Ja będę się dzisiaj,
znaczy  chciałem  się  odnieść  do  innego  tematu,  gdzie  wszyscy,  każdy  wie  po  co  tutaj
przyszliśmy  i  w  jakiej  sprawie,  ale  no  zmuszono  mnie  do  odniesienia  się  do  tematu
sprawozdania  z  działalności  policji  w  Płocku  wraz  informacją  o  stanie  porządku  i
bezpieczeństwa publicznego.  Więc tak,  w takim sprawozdaniu jest zawarte takie  coś jak
odsetek demograficzny oraz przestępczość,  no i  ja  się tutaj...  jak to  by powiedzieć,  nie
jestem przygotowany  zbytnio  do  tego  tematu,  przepraszam.  Odniosę  się  do  demografii
obcych narodowości i przestępczości na terytorium Płocka. No, w takim razie jest to tak,
przyjadą  do  nas  migranci  i  się  zmieni  taki  jakby  no  współczynnik  takich  przestępczości
różnych,  polskich  zacznie  maleć,  bardzo  zacznie  rosnąć  ten  zagraniczny  odsetek
przestępczości, a będzie to spowodowane właśnie tym nalewem migrantów. (niezrozumiały
głos) Nie, nie jestem przygotowany, bo jak mam być przygotowany, jeśli mam podkładkę
sprawozdania policji, a miałem się w ogóle wypowiadać na inny temat. (niezrozumiały głos)
Byłem przygotowany na temat imigrantów. I jeśli chodzi o temat migrantów, to tak u nas w
Płocku jest bardzo ciężko z rynkiem pracy, jest bardzo ciężko z wynajęciem mieszkań albo w
ogóle kupnem mieszkań. To jest marzenie młodych ludzi. I jak my teraz mamy patrzeć się
na to, jeśli władze miasta biorą i sprowadzają tutaj ludzi, którzy będą żyć za darmo, którzy
będą tutaj żyć za darmo, będą się za nasze pieniądze rozwijać, będą za nasze pieniądze
jeść, będą tutaj leżeć za darmo. W międzyczasie, za co my będziemy płacić, a oni nie będą
tutaj ani pracować, ani nie będą wkładać żadnego wkładu w naszą społeczność, będą tylko
przeszkadzać, będą nami gardzić, będą wprowadzać swoje własne zasady, tak jak to jest
dzisiaj  w Wielkiej Brytanii,  jak to jest we Francji,  Belgii,  Niemczech, we Włoszech. I tak
właśnie można się tutaj odnieść do tego współczynnika przestępczości, że on zacznie rosnąć.
Niech Państwo zobaczą, że w 2024 nie był on zbytnio wysoki, ale zakładam, że on się będzie
zmieniał już w 2026 jak przyjadą do nas pierwsze takie osobniki. No cóż, chyba tylko tak
mogę się odnieść do tego, że po prostu decyzje takie, że wpłyną nam nielegalni imigranci
jako legalni ludzie, którzy będą pobierać socjal, którzy będą z nas drwić i którzy będą tylko
przeszkadzać  w  budowaniu  naszego  miasta.  No  dobra,  to  chyba  wszystko,  co  miałem
powiedzieć. Dziękuję bardzo.”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Jest zgłoszenie ad
vocem. Natomiast ja mam prośbę do Pana radnego, jeżeli  już zróbmy, jeżeli  będzie Pan
chciał zabrać głos ad vocem po podsumowaniu, po wystąpieniu Państwa. Bardzo Państwa o
to proszę. Punkt czwarty, przepraszam, osoba czwarta, Pani (*). Natomiast ja raz jeszcze
Państwu podpowiadam w jakim punkcie  Państwo  zabieracie  głos.  Pani  (*).  Poddaję  pod
głosowanie o udzielenie głosu Pani  (*).  Proszę o zbiorcze wyniki  głosowania.  21 na tak,
jednogłośnie. Zapraszam Panią do mównicy.”
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Pani  (*) powiedziała: „Witam wszystkich Państwa. Ja nie będę się rozwodzić, ale powiem
tylko jedno słowami premiera Tuska: odwołuję uroczyście to, co Pan Kominek, Pan radny
nam przedstawił w sprawie nielegalnych imigrantów. Dziękuję bardzo. (niezrozumiały głos)”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo za
zwięzłą wypowiedź. Kolejna Pani... Kolejny Pan (*). Poddaję pod głosowanie udostępnienie
głosu  Panu  (*).  Proszę  o  zbiorcze  wyniki  głosowania.  21  na  tak.  Zapraszamy  Pana  do
mównicy.”

Pan  (*) powiedział:  „Dzień dobry.  Miałem się  wypowiedzieć na temat  bezpieczeństwa w
mieście Płocku. Do dnia dzisiejszego... Słychać teraz? Do dnia dzisiejszego jest bezpiecznie,
jutro mam nadzieję, że też będzie bezpiecznie, a jak będzie... Ja teraz mam pytanie do Pana
komendanta jak będzie wyglądało nasze bezpieczeństwo w przyszłości, tak, jeżeli przyjedzie
ktoś tutaj nielegalnie i będzie miał takie samo prawo chodzić po ulicy jak my, jak to będzie
wyglądało, jeżeli przyjedzie ich tutaj sto, dwieście, trzysta osób?”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękujemy
bardzo.  Kolejne  zgłoszenie  Pan  (*).  Chyba  dobrze  nazwisko  przeczytałem.  Jeżeli  coś
przejęzyczyłem, bo niewyraźnie mam napisane, to proszę o skorygowanie. Zapraszamy Pana
do mównicy.  A  jeszcze  wcześniej,  przepraszam, podaję  pod  głosowanie  udzielenie  Panu
głosu. Proszę Państwa Radnych o przegłosowanie.”

Pan (*) powiedział: „Dzień dobry Państwu.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Jeszcze
sekundeczkę, jeszcze sekundeczkę.”

Pan (*) powiedział: „Ja po prostu jestem tylko jestem przeciwny emigracji.”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Proszę o zbiorcze
wyniki głosowania. 22 na tak. Proszę bardzo.”

Pan (*) powiedział: „Do tej pory jest wszystko okej, czekamy na rzeczywistą prawdę, która
nam otworzy oczy. Dziękuję.”

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
Kolejne zgłoszenie Pani (*). Poddaję pod głosowanie udzielenie Pani głosu. Proszę Państwa
Radnych o zagłosowanie. Proszę o zbiorcze wyniki głosowania. Jednogłośnie udzielamy Pani
głosu. Zapraszamy do mównicy.”

Pani (*) powiedziała: „Witam Państwa. Ja mam do Pana komendanta i do Panów, Państwa
Radnych  pytanie,  co  robicie,  żeby  zabezpieczyć  Płock  pod względem bezpieczeństwa  na
przyszłość, jakie  są podejmowane decyzje? Policji  brakuje.  Ile  etatów...  Ile  etatów Panu
brakuje w policji na ten moment?”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Za chwilkę będzie
zbiorowa odpowiedź Pana komendanta. Proszę kontynuować.”

Pani  (*) powiedziała:  „A  jeszcze  przede  wszystkim  tak  jak  wszyscy  przyszliśmy  co  do
emigracji. I to jest wstyd i hańba, że Pan Nowakowski nie przyszedł, że radni postanowili
zrobić  w środku  miasta  Płocka  centrum takie,  to  jest...  to  jest  hańba  i  wstyd  dla  was
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wszystkich. Wy tak dbacie o Płock. Nie, to jest nawet nie do pomyślenia, że możecie tak
robić w Płocku i tak za nasze pieniądze. A jak tak chcecie tych imigrantów weźcie sobie
Państwo po dwóch, po trzech do siebie. Jak krzywdę dzieciom zrobią waszym, to wtedy na
oczy przejrzycie! Dziękuję.”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Raz jeszcze tylko
sprostuję, że Państwo Radni i rada miasta nie podejmowali żadnej decyzji w tej materii. Pan
(*)  jako  ósme zgłoszenie.  Poddaję  pod  głosowanie  udzielenie  głosu  Panu  (*).  Proszę  o
pulpity do głosowania. Proszę o zagłosowanie. Jednogłośnie, 20 osób na tak. Zapraszamy do
mównicy  Pana  (*).  Pan  (*),  jeżeli  jest  na  sali  zapraszamy  do  mównicy.  Nie  ma.  Pan
zrezygnował. Kolejne zgłoszenie Pani (*). Poddaję pod głosowanie udzielenie głosu Pani (*).
Proszę  o  zagłosowanie.  Proszę  o  zbiorcze  wyniki  głosowania.  21  na  tak,  jednogłośnie.
Zapraszamy Panią do mównicy.”

Pani (*) powiedziała: „Dzień dobry wszystkim. Ja też chciałam się wypowiedzieć w temacie,
w którym przyszłam, niemniej jednak zadam pytania, aczkolwiek odpowiedzi... zadane już
zostały  wcześniej  takie  moje  pytania  właśnie  jak  poradzi  sobie  nasza  policja,  jeżeli  do
naszego  regionu  według  wszelkich  wyliczeń  w  najbliższych  latach  może  dotrzeć  nawet
12 000 uchodźców nielegalnych, jak sobie poradzi? Bo jak sobie radziła w stanie wojennym,
to wiem, bo żeby wręczyć mi zawiadomienie o przesłuchaniu jak pomagałam internowanym
po  to,  żebyście  Państwo  wszyscy  byli  wolni  dzisiaj,  żebyście  mogli  mówić,  co  chcecie  i
występować przeciwko Polakom, przeciwko nam, bo nie wiem ilu nas jest takich,  którzy
walczyło o wolność wówczas. Ja miałam wtedy 35 lat. Żałuję tego, żałuję, że tyle czasu
ukradłam swoim dzieciom. I pytam się, żeby mi wręczyć zawiadomienie, bo nie chciałam się
bez zawiadomienia  zgłosić,  bo było  na  telefon do pracy,  siedziało  na  moich schodach z
przynajmniej dwudziestu policjantów, a moje dziecko miało 13 lat. I jak sobie poradzicie
teraz jak przyjedzie do Płocka przynajmniej z 6000 nielegalnych, jak teraz nie macie etatów,
jak sobie poradzicie, odpowiedzcie. Dziękuję.”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję. Pan Lech
Wawrzyński.  Poddaję  pod  głosowanie  udzielenie  głosu  Panu(*).  Proszę  o  zagłosowanie.
Proszę  o  zbiorcze  wyniki  głosowania.  22  na  tak,  jednogłośnie.  Zapraszamy  Pana  (*).
(niezrozumiały głos) Dziękujemy Panu bardzo. Jedenasty - Pan (*). Poddaję pod głosowanie
udzielenie głosu Panu(*). Proszę o zagłosowanie. Proszę o zbiorcze wyniki głosowania. 21 na
tak. Również jednogłośnie udzielamy Panu głos. Pan (*), zapraszamy do mównicy.”

Pan  (*) powiedział:  „Dzień  dobry.  Szanowni.  Wyżej,  czy  włączyć  trzeba?  Dzień  dobry
Szanowni przedstawiciele prezydium miasta Płocka, Szanowni przedstawiciele Rady Miasta
Płocka, Szanowni Państwo zebrani w trosce o dobro naszego miasta. Przed chwilą byliśmy
świadkami jednogłośnego przyjęcia sprawozdania Komendanta Miejskiego Policji w Płocku. O
czym to świadczy? Świadczy to o tym, że nasi przedstawiciele w radzie miasta, osoby, które
nas  reprezentują,  które  w  naszym  imieniu  decydują  o  sprawach  Płocka  zgodzili  się
jednogłośnie odnośnie tego, że poziom bezpieczeństwa w naszym mieście jest na poziomie
zadowalającym, że oczywiście życzylibyśmy sobie, żeby było lepiej, ale na pewno żeby nie
było gorzej. A teraz zebraliśmy się tu właśnie, żeby dyskutować o głównym zagrożeniu jakie
dostrzegamy względem tego poziomu bezpieczeństwa, który mamy obecnie, a tym głównym
zagrożeniem jest  napływ nielegalnych  imigrantów,  osób obcych  nam kulturowo,  wrogich
naszej kulturze, naszej religii, naszej cywilizacji, osób anonimowych, osób agresywnych. I
teraz no pojawia się kilka pytań i wątpliwości odnośnie postawy prezydium, jak i niektórych
przedstawicieli Rady Miasta Płocka względem tego tematu. Zastanawiająca jest nieobecność
Pana prezydenta. Uznał za stosowne w tym czasie prowadzenie salonowych dyskusji na na
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konferencji  w Katowicach.  No nie  wiem,  czy niewłaściwa byłaby  refleksja  skłaniająca  ku
temu,  by uznać konferencję  w Katowicach jako temat  drugorzędny,  bo przecież kwestia
naszego bezpieczeństwa, kwestia bytności Płocka jest fundamentalna. Jeżeli Płock nie będzie
miastem bezpiecznym, nie będzie miastem takim jakim jest  obecnie,  no to dyskusje  na
temat jego rozwoju będą czysto akademickie. Nie wiem, dlaczego Szanowny zastępca Pana
prezydenta,  Pan  wiceprezydent  Zieliński,  ograniczył  się  wyłącznie  do  lakonicznego
usprawiedliwienia  nieobecności  Pana  prezydenta.  Czy  w  dyskusji  na  temat  kwestii
zasadniczej, jeśli chodzi o nasze bezpieczeństwo, nie widzi Pan potrzeby zabrania głosu? Z
całym szacunkiem nie wiem, w jakim charakterze, oczywiście wiem, jest Pan sekretarzem
rady miasta, ale w jakim charakterze zabrał głos Pan radny Kominek? Wszak rada miasta
jest na poziomie samorządowym organem władzy ustawodawczej, jest organem pełniącym...
(niezrozumiały  głos) uchwałodawczym, przepraszam, jest  organem kontrolnym względem
prezydium  miasta.  Pana  wypowiedź  no  przypominała  mowę  adwokata,  mowę  adwokata
prezydenta Nowakowskiego i marszałka Struzika. To nie była mowa przedstawiciela organu
kontrolnego.  Następne  kwestie.  No  jeżeli  w  takich  superlatywach  wypowiada  się  Pan  o
centrach integracji  cudzoziemców,  skoro  to  jest  coś pożytecznego,  to  czy to  nie  jest  w
żadnym wypadku nic złego, to dlaczego nie korzysta Pan z doskonałej okazji do przekonania
szerokiego audytorium do swoich racji? Poprzestał Pan na wystąpieniu, poprzestał Pan na
wystąpieniu, poprzestał Pan w znacznej mierze na wystąpieniu polegającym na odczytaniu
stanowiska marszałka województwa mazowieckiego, no dlaczego? Kolejna kwestia. No skoro
centrum integracji jest czymś dobrym dla Płocka, dla jego mieszkańców, dlaczego decyzja
prezydium  miasta  Płocka,  tu  chciałem  albo  zwrócić  uwagę  tym,  co  nie  wiedzą,  albo
przypomnieć tym, co wiedzą, dlaczego ta decyzja o lokalizacji  była tyle czasu ukrywana
przed płocczanami. Ona zapadła kilka miesięcy wcześniej niż została ogłoszona. Proszę się
nie  zasłaniać  Biuletynem Informacji  Publicznej,  no bo to  nie  jest  właściwa platforma do
komunikowania nomen omen, do komunikowania się z mieszkańcami Płocka. Urząd Miasta
Płocka chwali się na swojej stronie internetowej choćby załataniem kilku dziur na osiedlowej
uliczce a w sprawie tak ważnej  zataił  przed mieszkańcami  decyzję  o lokalizacji  centrum
integracji cudzoziemców. Dlaczego próbuje Pan uspokoić mieszkańców mówiąc, że to nie my
za to zapłacimy. Pani poseł Kulpa zwróciła uwagę, że w dziesięciu procentach pokryje to
sejmik. Pan mówi, że to będzie z pieniędzy unijnych. Przypominam, na pewno Pan dobrze
wie, że Unia nie ma swoich pieniędzy, Unia jest bytem wtórnym wobec państw narodowych.
Państwa narodowe są bytem pierwotnym i to z ich środków finansowana jest Unia, tak, ona
tylko redystrybuuje swoje dochody. Pojawiają się kolejne kwestie. No trudno nie zadać sobie
pytania,  dlaczego przedstawiciele  partii  politycznej,  którzy nazywali  się  totalną opozycję,
której polityka ma w wielu dziedzinach, w wielu aspektach wektor dokładnie przeciwny do
polityki  Prawa  i  Sprawiedliwości  kontynuują  posłusznie  rzekomo  zapoczątkowane  przez
Prawo i Sprawiedliwość tworzenie centrów integracji cudzoziemców. Przecież wy wszystko
odwracacie.  Już  nic  nie  jest  w  takim  kształcie,  jak  było  zaplanowane  przez  rządy
Zjednoczonej Prawicy. CPK, olefiny, żeglowność Odry, wy wszystko odwracacie na głowę, a
tutaj raptem powołujecie się na na centra integracji cudzoziemców zakładane celem pomocy
uchodźcom wojennym z Ukrainy trzy lata temu. Reasumując, uważam że dyskusja na temat
sprawozdania komendanta miejskiego policji i centrów integracji cudzoziemców jest, że te
tematy są ze sobą nierozerwalnie związane, że to jest jedna dyskusja, że to nie są dwie
dyskusje.  Jeżeli  ktoś się przygotował na rozmowę o centrach integracji  cudzoziemców, o
relokacji  cudzoziemców,  nawiasem  mówiąc  przymusowe  przesiedlenia  ludności  są  przez
konwencję  genewską  uznawane  za  zbrodnie  przeciwko  ludzkości,  bo  miejmy  tego
świadomość, że jeżeli będziemy tu przyjmować nielegalnych imigrantów, to w czymś takim
weźmiemy  udział.  Czyli,  jeżeli  ktoś  się  przygotował  na  pierwszą  część  dyskusji,  to  jest
całkowicie  przygotowany  na  drugą.  Zachęcam do  zabierania  głosu.  Nie  pozwólmy,  żeby
nasze bezpieczeństwo,  bezpieczeństwo Płocka,  było  zagrożone  przez  najazd nielegalnych
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imigrantów. Dziękuję.”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję. Pan (*)
prosi o zabranie głosu. Poddaję pod głosowanie udzielenie głosu Panu (*)i. Proszę Państwa
Radnych o zagłosowanie.  Proszę o  zbiorcze wyniki  głosowania.  22 na tak,  jednogłośnie.
Zapraszamy Pana do mównicy.”

Pan (*) powiedział: „Dzień dobry Państwu. Ja chciałem Panu Kominkowi odpowiedzieć. Panie
Kominek, pańskie PSL nie macie prawa używać tego skrótu, dalej jesteście z ZSL-owcami. W
47. roku... W 47. zdradziliście Polskę. Mój ojciec przez cztery i pół roku się ukrywał, a wyście
się  ugadali  z  komunistami  i  dalej  robicie  to.  Teraz  Pan  powiedz,  że  nie  będą  teraz
zakupować... Nie. Ja się wzruszyłem.”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Jeżeli jest ktoś na
sali, kto może pomóc Panu medycznie, to może…”

Pan (*) powiedział:  „Nie,  nie,  nie,  nie  potrzeba,  tylko  po  prostu  się  wzruszyłem,
zdenerwowałem się, bo tacy ludzie właśnie... Nie, nie potrzeba mi.”

Pan  radny  Tomasz  Kominek  powiedział:  „Możemy  się  kłócić,  ale  nie  nie  możemy  się
nienawidzić. Proszę bardzo.”

Pan (*) powiedział „Nie nienawidzę, tylko, że się dogadujecie. W 47. roku żeście zdradzili i
teraz to samo robicie. Teraz już zapowiedzieliście, że nie będziecie od Amerykanów kupować
broni. To z kim się, z Niemcami, z jednej strony Niemcy, z drugiej strony Rosja. Już macie
spakowany, bo szef powiedział, że ma już spakowany plecak. Co dalej będzie? A Pan... To
już dalej nie będę ciągnął. Pan prezydent się chwali, że większością był odebrany, a jego
wizytówka jest tam na tym placyku koło „podkowy”. Państwo znacie to, jak to wygląda.
Kiedyś  na  przedwyborczym,  na  osiedlu  był,  zadałem  mu  takie  pytanie  -  tam  ma  być
Filharmonia,  czy coś takiego budowane. Ile  to już  lat  jest?  Ile  to lat  już  jest? Dziękuję
bardzo.”

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
Panie komendancie, jeśli bym teraz mógł Pana poprosić - Pan Komendant Miejski Policji w
Płocku Pan insp. Krzysztof Szymański - przynajmniej odniesienie się do tych elementów,
które bezpośrednio dotyczyły sprawozdania i  działalności  policji  w Płocku. Proszę bardzo.
Proszę bardzo Panie komendancie.”

Pan  mł.  insp.  Krzysztof  Szymański  Komendant  Miejski  Policji  w  Płocku  powiedział:
„Szanowny Panie Przewodniczący! Szanowna Rado! Szanowni Zaproszeni Goście! Państwo
Radni! Odnosząc się do przygotowanego sprawozdania z działalności policjantów Komendy
Miejskiej  Policji  w  Płocku,  przedstawionej  Państwu  i  zaopiniowanej  przede  wszystkim
chciałem serdecznie  podziękować  wszystkim  za  docenienie  pracy  policjantów,  która  jest
zawarta  w tym sprawozdaniu.  Policjanci  pełnili  służbę nie  tylko  na  terenie  Płocka.  Dalej
jeździmy, jeździliśmy na granicę, teraz szkolimy Straż Graniczną, wojsko do działań, dlatego
że  nie  są  przygotowani  do  działań  zwartych.  Oni  mają  się  szkolić.  To  jest  normalna
procedura. Bardzo serdecznie dziękuję za docenienie tego i za pozytywne opiniowanie. Jeżeli
chodzi o pytania ze strony, tak, po kolei, Pani Urszuli, Pani z córką w Anglii i tak dalej - jeżeli
chodzi o przyszłość, ja nie będę dyskutował na temat powstania, nie powstania centrum,
policja  musi  być  przygotowana  na  wszystko,  tak  naprawdę.  Jeżeli  mieliśmy  sytuację
uchodźców z Ukrainy musimy być przygotowani na to, żeby ich przyjąć i żeby tu byli też
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bezpieczni, tak jak mieszkańcy Płocka i całego kraju. Jeżeli chodzi o etaty, czy wakaty w
policji  w  Płocku,  te  etaty  jeszcze  w sprawozdaniu  są  na  poziomie  40  wakatów  na  431
policjantów.  To  tam  oscylowało  w  granicach  dziewięciu  procent.  Od  połowy  kwietnia
przyjąłem 11 osób. Sześć czy siedem procent. Część wynika też tych wakatów, tak, z takiej
naturalnej  fluktuacji  kadr,  gdzie  okres  wiosenny  to  jest  okres  odejść  na  emeryturę.  Ci
policjanci się szkolą, obok mamy nie tylko komendę, tylko także oddział prewencji w Starej
Białej, docelowo w podobnej ilości. Zapewniam was, że mieszkańcy Płocka są bezpieczni. Ja
bardzo dziękuję, już jak jestem przy głosie, za sygnały i od mieszkańców, i  od Państwa
Radnych, i od Pani poseł, której już nie ma. Ona potrafi zadzwonić, zorganizować spotkanie z
mieszkańcami. Tam gdzie ja nie mogę idzie mój zastępca, gdy nie, to idzie, naczelnik czy
kierownik, czy nawet dzielnicowy, wysłuchuje tych problemów. Mamy sporo zgłoszeń, jeżeli
chodzi  o  Krajową  Mapę  Zagrożeń  Bezpieczeństwa.  To  narzędzie,  tak  naprawdę,  do
komunikowania się właśnie społeczeństwa z policją, anonimowe, gdzie mieszkańcy zgłaszają
swoje problemy. My musimy na to reagować no po to, żeby żyło się lepiej. Mam nadzieję, że
wyczerpałem tak bardzo ogólnie te wszystkie pytania. Bardzo dziękuję.”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękujemy bardzo
Panie komendancie. Ja w tym momencie chciałbym też bardzo serdecznie podziękować na
ręce wszystkich Panów komendantów dzisiaj obecnych na sesji za odpowiedzialną, trudną,
codzienną  służbę.  Dziękujemy,  krótkie  dziękujemy.  Jesteście  Państwo  bardzo  ważni  dla
mieszkańców Płocka. Są dwa zgłoszenia jeszcze ze strony Państwa Radnych. Pierwszy Pan
Mariusz Nowakowski... przepraszam, Pan radny Mariusz Pogonowski. Proszę bardzo.”

Pan radny Mariusz Pogonowski powiedział: „Dzień dobry Państwu. Panie Przewodniczący!
Państwo  Prezydenci!  Zebrani  Państwo  na  sali!  Koledzy  Radni!  Ja  słuchałem dzisiaj  tego
wszystkiego, o czym żeśmy rozmawiali, było dużo emocji, sam jestem rozemocjonowany,
ale chciałbym, żebyśmy postawili sobie kilka pytań, postawili się w sytuacji tych emigrantów,
a nawet bardziej, pomyśleli o tym, czy my kiedykolwiek w naszym kraju też mieliśmy do
czynienia z emigracją. Bo kiedy w ogóle człowiek podejmuje taką wewnętrzną decyzję, żeby
opuścić  swój  rodzinny  dom,  w  którym  się  wychował.  (niezrozumiały  głos)  Nie  no,  ale
chwileczkę,  zastanówmy się.  Pan,  kiedy by Pan podjął  decyzję  o  opuszczeniu  Polski,  co
musiałoby się wydarzyć? (niezrozumiały głos)”

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Panie radny, ja
mam tylko  prośbę  do  Pana  radnego i  do  wszystkich  Państwa  Radnych,  nie  jesteśmy w
punkcie dotyczącym emigracji, ani imigracji, ani emigracji.”

Pan radny  Mariusz Pogonowski  powiedział: „Państwo postawili bardzo istotne pytania a
propos sprawozdania Miejskiego Komendanta Policji,  pytania wydaje mi się też i moralne
postawiliśmy  sobie  jako  ludzie,  dokąd  zmierzamy  i  jaki  jest  nasz  świat,  nasz  dom.
(niezrozumiały  głos)  Ale  dobrze,  Państwo,  ja  wam  nie  przerywałem,  pozwólcie  mi  się
wypowiedzieć. (niezrozumiały głos) Dobrze. Dorobiła się? Dorobiła się? Pomogli jej tam? A
czy biegała z nożem w tym kraju do którego wyjechała albo biła kogoś, gwałciła Pani córka?
Nie, starała się, pracowała, nie leżała, dorobiła się łyżki i widelca, tak, mieszka tam, żyje,
ma rodzinę?  (niezrozumiały  głos)  Ale  nie,  ale  chwileczkę.  Pani  córce  się  udało,  tak  nie
pojechała tam z myślą o tym, żeby zabijać ludzi. Myśli Pani, że ten Pan z Afryki, który tu się
pojawi,  to  on...  Dlaczego,  ktoś  mu  powiedział:  chodź,  pojedziemy  do  Polski,  będziemy
zabijać ludzi? (niezrozumiały głos) Czy być może ktoś przyszedł do jego domu, zabił mu
dziecko,  zabrał  jego  majątek  i  sprawił...  (niezrozumiały  głos)  Czy  Państwo  jesteście
chrześcijanami,  chodzicie  do kościoła?  (niezrozumiały  głos)  Chodzi  mi  o to,  że człowiek,
który  opuszcza  swój  rodzinny  dom i  jedzie  do  drugiego  kraju,  aby  tam żyć,  zazwyczaj
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ucieka, bo już sytuacja jest nieznośna. To, jak on się będzie zachowywał w tym drugim kraju
zależy od wielu czynników, między innymi od tego, czy będziemy z nim rozmawiać, czy
będziemy go izolować. (niezrozumiały głos) Chętnie go nauczymy, jeżeli tylko będzie chciał u
nas żyć i pracować. (niezrozumiały głos) Emigrant jest nielegalny wtedy, kiedy przebywa bez
dokumentów, kiedy wdarł się siłą na terytorium drugiego państwa, my nic o tym nie wiemy i
on sobie bez naszej wiedzy chodzi po ulicy, ale kiedy o tym już wiemy, jest zarejestrowany,
chcemy mu udzielić  pomocy już  jest  legalny.  A  co  robi  kościół,  Szanowni  Państwo,  czy
kościół  wspiera  emigrantów?  (niezrozumiały  głos)  Nie,  przepraszam bardzo,  czy  kościół
zbiera ubrania i pożywienie dla emigracji? Proszę? (niezrozumiały głos) Zbiera przecież. Czy
Państwo chodzicie do kościoła, składacie się, nosicie pożywienie dla tych ludzi, wspieracie
ich, żeby im było lepiej, żeby mogli godnie żyć w Polsce? Dajecie Paniom, które pukają do
drzwi  na klatce  schodowej z  dzieckiem na bułkę,  na parówkę, żeby dzieci  mogły  zjeść?
Wspieracie  ich  przecież  prawda  Państwo  Drodzy.  Jesteście  chrześcijanami.  Biblia  o  tym
mówi,  że należy wspierać.  A jeżeli  się  kogoś nie wesprze i  on umrze,  ponieważ my nie
daliśmy  mu  parówki,  to  czy  my  jesteśmy  odpowiedzialni  za  jego  śmierć  czy  nie?
(niezrozumiały głos) Zmarły papież o tym wielokrotnie mówił, w tradycji chrześcijańskiej, jak
podkreśla  papież  Franciszek,  imigranci  są  nazwani  naszymi  braćmi  i  siostrami,  a  każdy
człowiek jest odpowiedzialny za bliźniego niezależnie od granic narodowych. A teraz jeszcze
jedna sprawa. Czy naprawdę uważacie Państwo, że nagle przyjedzie do Płocka tak dużo
osób, że my sobie z nimi nie poradzimy? (niezrozumiały głos) Że przecież to będzie proces,
my będziemy w tym uczestniczyć. Wydaje mi się, że jesteście przestraszeni, ponieważ nie
znacie  prawdy.  Ale  czas  płynie,  wszystkiego  dowiemy  się  niebawem.  Będziemy  w  tym
uczestniczyć  i  ja,  i  Państwo.  Chciałem  powiedzieć  tych  kilka  słów,  bo  ja  też  jestem
chrześcijaninem, chociaż rzadko chodzę do kościoła, ale ludziom trzeba pomagać i wierzę w
to, że ci, którzy uciekli ze swojego domu przed opresją, przed niebezpieczeństwem, głodu, z
braku  pracy  i  szukają  schronienia  gdzieś  w  Europie,  czy  w  innych  krajach  świata
przyjeżdżają tu po to, żeby godnie żyć i żeby ich życie było lepsze, a jeżeli gdzieś po drodze
dochodzą do wniosków, podejmują złe decyzje i łamią prawo, to wtedy my mamy prawo ich
zamknąć i wydalić naszego kraju, i to na pewno zrobimy. I jestem przeciwko nielegalnym
imigrantom. (niezrozumiały głos) Zapiszmy każdego, dowiedzmy się kim jest i poznajmy go,
zaprzyjaźnimy  się,  niech  pracuje  razem  z  nami  na  nasze  wspólne  dobro.  Dziękuję.
(niezrozumiały głos)”

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
Ja  bardzo  proszę  wszystkich  kolejnych  mówców,  żeby  jednak  maksymalnie  starali  się
tematyki, w której jesteśmy. Teraz odnosimy się do sprawozdań, głównie do sprawozdania
Pana komendanta. Pan radny Szymon Stachowiak, Pan przewodniczący, proszę bardzo.”

Pan radny Szymon Stachowiak powiedział: „Szanowni Państwo! Panie Przewodniczący! Ja
mam krótkie ad vocem do Pana Pogonowskiego i do tego artystycznego szaleństwa. Ciężko
to jakoś sensownie określić. Polacy zdali, Polacy zdali egzamin moralny przyjmując miliony
Ukraińców, a płocczanie  zdali  egzamin moralny pomagając  na przykład powodzianom na
Opolszczyźnie. I proszę nikogo z jego wiary, z jego poczucia odpowiedzialności i z jego chęci
pomagania ludziom nie obdzierać. Dziękuję bardzo.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękuję.  Pan
radny Michał Sosnowski, proszę bardzo.”

Pan radny Michał Sosnowski powiedział: „Panie Przewodniczący! Państwo Radni! Szanowni
Państwo! Prosiłbym o wyświetlenie materiału, bo ja mam konkretne pytanie w punkcie i w
temacie. Mieliśmy w listopadzie 2024 roku taki incydent na Grodzkiej, związany właśnie też z
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imigrantem i  ja  mam pytanie  konkretne,  jak  potoczyła  się  dalej  ta  sprawa  pod  kątem
formalnoprawnym,  jakie  zarzuty  zostały  postawione  temu  człowiekowi,  czy  mamy  taką
informację  ze  strony  komendanta  i  ewentualnie  proszę  o  informację  w  jakim  celu  ten
człowiek przyjechał wtedy do Płocka. Dziękuję bardzo.”

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
Może Panie komendancie poprosilibyśmy od razu albo może za chwilkę. Dobra, jest jeszcze
jedno zgłoszenie. Jest już możliwość, proszę bardzo w takim razie. Poprosiłbym jednak albo
do mównicy, bo tam chyba nie ma mikrofonu u Pana, proszę do mównicy.”

Pan  mł.  insp.  Krzysztof  Szymański  Komendant  Miejski  Policji  w  Płocku  powiedział:
„Szanowni  Państwo,  tak  się  składa,  że  w  niedzielę  też  pracowałem  akurat  i  miałem
możliwość osobistego nadzoru, jeżeli chodzi o to zdarzenie. No to rzeczywiście na Grodzkiej
w Płocku 17 listopada, bo to chyba o to zdarzenie chodzi, policja została wezwana wstępnie
do  zakłócenia  porządku  publicznego.  W trakcie  interwencji  zostało  zatrzymanych  dwóch
obywateli Kolumbii, którzy po kontroli osobistej, czy przeszukaniu potem posiadali przy sobie
jakieś  tam środki  odurzające,  konkretnie  chyba marihuanę,  jak dobrze pamiętam, za co
przedstawiony  im został  zarzut  z  62.  ustawy  o  przeciwdziałaniu  narkomanii  i  tak  dalej.
Wątek dotyczący  maczety,  bo  pewnie  Panu  o  to  chodzi,  przez  jednego z  zatrzymanych
prowadzony był w odrębnym postępowaniu, w których koniec końców obywatele Kolumbii
dostali status pokrzywdzonych. Powodem tego jest prosta rzecz. Obywatele, którzy zaczęli
się z nimi  szarpać, bić i  tak dalej wspólnie powiedzieli,  że zostali  przez nich napadnięci,
natomiast na moje polecenie następnego dnia, jeszcze tego dnia jak się udało tylko, lokale
gastronomiczne nie były czynne o tej porze już, więc i rano w niedzielę, więc po otwarciu,
kazałem sprawdzić genezę tego zdarzenia, jak do tego doszło i okazuje się, że tych dwóch
dżentelmenów z Kolumbii  przyjechało samochodem gdzieś tam w rejon tej ulicy - to był
monitoring zabezpieczony z jednego czy dwóch lokali gastronomicznych - rozmawiali z jakąś
kobietą  przy  tym  samochodzie,  jeden  został  zaatakowany  pięścią  przez  jakiegoś  tam
człowieka, a drugi krzesełkiem, po czym zaczęli ich wszyscy bić, na co ten jeden wyciągnął
maczetę.  On  nic  nie  zrobił,  po  prostu  chciał  się  bronić.  Tak  to...  Tak  to  wyglądało.
(niezrozumiały głos)”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękujemy bardzo
Panie komendancie.”

Pan mł. insp. Krzysztof Szymański Komendant Miejski Policji w Płocku powiedział: „Znaczy
posiadanie maczety też jest wykroczeniem, za co został ukarany. (głos z sali: Jak został
ukarany?) Nie mam takiej wiedzy, ale został ukarany w sądzie. (głos z sali: „Pouczenie?”)
Nie, na pewno nie.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dobrze.
Dziękujemy bardzo  Panie  komendancie.  Kolejne  zgłoszenie  w dyskusji  Pani  radna Marta
Krasuska, proszę bardzo.”

Pani  radna  Marta  Krasuska  powiedziała:  „Szanowny  Panie  Przewodniczący!  Panowie
Prezydenci! Szanowni Państwo Radni! Szanowni Mieszkańcy! Ja tylko chciałam wyrazić swoją
przykrość. Po raz kolejny już jestem świadkiem i obserwuję tak naprawdę grę polityczną i
nie dawajcie się Państwo zmanipulować, po prostu. Oczywiście trzeba rozmawiać, ale jak
widzicie  Państwo  możecie  dojść  do  głosu.  Wcale  to  nie  jest  prawda,  że  nie  chcemy
rozmawiać, tylko nie w taki sposób jaki próbują nam narzucić Panowie i Panie z opozycji.
Dziękuję.(niezrozumiały głos)”
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Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.”

Ad. pkt 7

Funkcjonowanie  PZOZ  Sp.  z  o.o.  pod  względem  zabezpieczenia  usług
medycznych  i  specjalistycznych  mieszkańców  Płocka  –  informacje  o
kontraktach  z  NFZ  na  rok  2025  i  realizacji  kontraktów  w  2024  roku.
Informacja o Nocnej i Świątecznej Pomocy Medycznej  realizowanej w trzech
głównych podmiotach w Płocku.

Materiał:  Informacja nt. funkcjonowania Spółki Płocki Zakład Opieki Zdrowotnej Sp. z o.o. w
Płocku pod względem zabezpieczenia usług medycznych i specjalistycznych mieszkańców Płocka
– informacja o kontraktach podpisanych z NFZ na rok 2025 i realizacji kontraktów w 2024 roku
stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

 
Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Przechodzimy do
kolejnego punktu. Nie widzę więcej zgłoszeń. Punkt siódmy: Funkcjonowanie PZOZ Sp. z
o.o.  pod  względem  zabezpieczenia  usług  medycznych  i  specjalistycznych  mieszkańców
Płocka – informacje o kontraktach z NFZ na rok 2025 i realizacji kontraktów w 2024 roku.
Informacja  o  Nocnej  i  Świątecznej  Pomocy  Medycznej  realizowanej  w  trzech  głównych
podmiotach w Płocku. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby się jeszcze odnieść do tego
materiału oprócz pytań czy kwestii poruszanych na komisjach? Pan radny Mirosław Milewski,
proszę bardzo.”

Pan  radny  Mirosław  Milewski  powiedział:  „Panie  Przewodniczący!  Szanowni  Państwo!
Rozmawialiśmy wczoraj z Panem prezesem Płockiego Zakładu Opieki Zdrowotnej na temat
tego sprawozdania, ale również na temat przyszłości, która jest prognozowana, jeśli chodzi o
świadczenie  usług  medycznych  przez  ten  zakład,  ale  przede  wszystkim  na  temat
prognozowanej  sytuacji  finansowej  na  najbliższe  lata.  W związku z  tym chciałbym kilka
pytań ponowić i zadać Panu prezesowi bądź osobie, która jest upoważniona do odpowiedzi
na  te  pytania.  Pierwsza  rzecz  dotyczy  tak  zwanych  nadwykonań,  z  którymi  mamy  do
czynienia od wielu, wielu lat i dobrowolnej rezygnacji przez zarząd Płockiego Zakładu Opieki
Zdrowotnej  z  części  nadwykonań.  Chciałbym  prosić  o  podanie  konkretnej  kwoty  tej
rezygnacji i dlaczego, dlaczego tak się stało, dlaczego zarząd podjął takie a nie inne decyzje,
konkretny  powód.  Druga  sytuacja,  drugie  pytanie  dotyczy  przyszłości.  Jak  wiemy  ze
sprawozdań finansowych lat ubiegłych wynik minusowy, czyli straty z roku na rok są czymś
oczywistym.  Były  one  na  poziomie  kilku  milionów  złotych,  załóżmy,  że  około  minus
5 000 000 zł. Prognozy, które nam przedstawiono zarówno w formie pisanej, jak i ustnej,
opiewają na o wiele gorszą sytuację, która przewidywana jest na poziomie minus kilkunastu
milionów złotych. Oczywiście, czy to będzie jedenaście, czy dziewiętnaście rzecz dyskusji,
natomiast  z  całą  pewnością  wynik  finansowy  pogorszy  się  dwu-,  trzykrotnie  w  ciągu
najbliższych kilku lat. Pytaliśmy Pana prezesa, dlaczego tak, takie plany są na kolejne lata,
czy to wynika z mniejszych kontraktów z Narodowym Funduszem Zdrowia, czy to wynika z
większych  kosztów,  które  wywołuje  zarządzanie  tą  spółką,  czy  też  z  innych  powodów.
Chciałbym  prosić  o  konkretne  informacje,  dlaczego  przewidywane  są  tak  drastyczne
pogorszenie  warunków  finansowych  w  latach  następnych  Płockiego  Zakładu  Opieki
Zdrowotnej.  Trzecia rzecz, którą też chciałbym, żeby może przynajmniej  zasygnalizować,
jeśli chodzi o odpowiedź, o kierunkową odpowiedź, jakie kroki w związku z tak przewidywaną
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trudną  sytuację  finansową  zamierza  podjąć  Płocki  Zakład  Opieki  Zdrowotnej,  czy  też
samorząd, który jest właścicielem PZOZ-u ,zarówno po stronie przychodów, jak i po stronie
ograniczania kosztów. To na razie tyle. Dziękuję.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękuję.  Czy
jeszcze  ktoś  z  Państwa  Radnych  do  sprawozdania,  do  materiału,  który  mamy  dzisiaj
przegłosować chciałby się odnieść? Nie widzę. Zatem poprosimy może Pana prezesa. Proszę
bardzo Pan prezes Marek Stawicki.”

Pan  Marek  Stawicki  Prezes  Zarządu  Płockiego  Zakładu  Opieki  Zdrowotnej  Sp.  z  o.o.
powiedział:  „Dzień  dobry  wszystkim  Państwu.  To  może  tak,  pierwsza  kwestia,  pewnie
najprostsza, czyli kwestia tych rezygnacji z części kwoty nadwykonań. To nie co do złotówki,
ale to było 1,5 mln zł, tam bodajże 1 506 000. Jeżeli  Pan potrzebuje dokładną kwotę, to
musiałbym przygotować to jakby w osobnej jakiejś informacji. Tak jak wczoraj mówiłem, no
jest to jedyne... była to jedyna możliwość, aby odzyskać te pozostałe ponad 3 000 000 zł, bo
w  sumie  kwota  nierozliczonych  nadwykonań  w  momencie  jakby  tej  ostatniej  tury  ich
rozliczania to było około 4,6 mln zł. Żeby uzyskać te pozostałe ponad 3 500 000 trzeba było
się zgodzić na warunki, które NFZ zaproponował jednolite, według tego, co było przekazane i
z tego, co się orientuję jednolite dla wszystkich podmiotów medycznych w Polsce. Też tak
jak  mówiłem  wcześniej,  generalnie  polityka  degresywnego  płacenia  za  nadwykonania
funkcjonowała w zasadzie - nazwijmy to umownie - od zawsze. Poziom tego rozliczania był
różny w różnych latach. Jakby zmiana i płacenie w całości za nadwykonania pojawiło się roku
20. wraz z covidem i trwało do roku 23. W 24. jakby znowu niestety podmioty medyczne
otrzymywały  rozliczenie  niepełne  za  świadczenia  ponad,  wykonane  ponad  te  limity
kontraktowe. Nie wiem, czy takie wyjaśnienie w kwestii dlaczego jest wystarczające, czy...
No oczywiście nie jestem w stanie jakby argumentować, dlaczego akurat taki  a nie inny
procent, bo tak jak powiedziałem, to było po prostu przez NFZ narzucone dla wszystkich
świadczeniodawców w Polsce. Pogorszenie wyników planowane na rok 25., skąd, jakie są
jego przyczyny. Też tak jak wczoraj mówiłem na komisji istotne takie rozchwianie systemu
rozpoczęło  się  w  roku,  moim  zdaniem,  w  roku  22.  Wtedy  weszły  przepisy  dotyczące
wynagrodzeń medycznych, wynagrodzeń minimalnych w zawodach medycznych. Oznacza to,
że co roku 1 lipca wszyscy pracownicy,  zarówno medyczni,  jak i  administracyjni  z  mocy
prawa mają automatyczne podwyżki. Są one relatywnie wysokie. Jest to argumentowane
tym, że przez szereg lat  nie  było  takiego  jakby wymogu formalnego,  prawnego,  aby te
wynagrodzenia  były  jakoś  kształtowane  zgodnie  z  nazwijmy  to  narzuconymi  z  zewnątrz
regułami.  Natomiast  problemem  jest  z  perspektywy  podmiotów  medycznych  może
niekoniecznie sam fakt podwyżki, natomiast to, że za każdym razem... Może tak - prawie
wszystkie  ceny,  którymi  się  podmioty  medyczne  w  Polsce  posługują  dlatego,  że
zdecydowana większość przychodów pochodzi z NFZ-u, w naszym przypadku jest to ponad
90 procent, nawet bardziej 95, są de facto cenami regulowanymi. Formalnie to nie są ceny
regulowane, są to ceny po prostu narzucane przez NFZ. My nie możemy powiedzieć, że
ponieważ tak jak wszystkie inne firmy w Polsce, które by na przykład dotyka, nie wiem,
podwyżka płacy minimalnej, może stwierdzić: coś kosztowało 2 zł, a od jutra 2,50, możecie
kupić  albo  nie  kupić.  My  mamy ceny  narzucone  z  zewnątrz  i  w  sytuacji,  w  której  my
jesteśmy ustawowo zmuszeni podnieść wynagrodzenia oczekiwalibyśmy, co chyba byłoby
uczciwe, żeby w sposób rekompensujący te wynagrodzenia, ja już nie mówię o wzroście
innych kosztów, zostały zmienione ceny. Tak niestety nigdy nie było w historii od kiedy te
wynagrodzenia obowiązują, czyli  w roku 22., 23. ani 24. Nie ma żadnego powodu, żeby
założyć, że w 25. będzie inaczej. Dla przykładu w ubiegłym roku podwyżka wyniosła 12
procent przy udziale wynagrodzeń na poziomie 80 procent, bo taki jest mniej więcej udział
wynagrodzeń. To oznacza, że w zasadzie z dnia na dzień koszty funkcjonowania szpitala
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wzrosły o około 10 procent. Natomiast podwyżka ceny była już po uwzględnieniu różnych
nazwijmy  to  dodatków  takich  różnych,  bo  nie  wszystko  jest  regulowane  ceną  około  6
procent, to znaczy że 4 procent obrotów szpitala, czyli około 5 000 000 zł po prostu z dnia
na dzień zniknęło.  I  tak  było  w roku,  tak  jak  powiedziałem,  22.,  23.,  24.  Do pewnego
momentu  można  było  trochę  sytuację  ratować  poprzez  zwiększenie  ilości  świadczeń  i
realizację nadwykonań,  tylko,  że doszliśmy jakby do dwóch nazwijmy to takich sytuacji,
które na przyszłość trudno jest je jakby w dalszym ciągu ekstrapolować, tak. Po pierwsze,
tak jak powiedziałem, nie są płacone wszystkie nadwykonania, tak jak to było w jakieś tam
wcześniejszej przeszłości. Po drugie, dysponując określonymi zasobami, czyli nie zwiększając
istotnie kosztów nie da się w nieskończoność realizować kolejnych świadczeń, nawet gdyby
one były rozliczane. Dlatego założenia na rok 25. są takie, że my nie zrobimy więcej niż
zrobiliśmy w ubiegłym roku, zrobimy mniej wręcz, no bo pewne nadwykonania będą jednak
hamowane, natomiast w dalszym ciągu nastąpi ten rozjazd. Tak jak powiedziałem w zeszłym
roku,  to  było  tak powiedzmy licząc w grubych  kwotach około  5 000 000 zł  w skali  roku
pogorszenie wyniku z tytułu tego ruchu 1 lipca. Więc przy założeniu, że nie zrobimy więcej,
że  NFZ  nie  zachowa się  inaczej  niż  w  poprzednich  latach,  to  tylko  z  tego  tytułu  kilka
milionów złotych jakby jest wynik pogorszony. Oczywiście to nie znaczy, że nie będziemy
próbowali zrobić czegoś, aby aż tak źle nie było, natomiast ja nie jestem w stanie dzisiaj
Państwu uczciwie czy wiarygodnie powiedzieć, że nie będzie gorzej niż w zeszłym roku. Na
pewno będzie gorzej. Pytanie, czy będzie trochę gorzej, czy będzie wyraźnie gorzej. To co
tutaj padło, że to może będzie 19 000 000 jest no skrajnie nieprawdopodobne. Oczywiście,
czy to jest niemożliwe, to się okaże za rok, tak. Ale jest to, no to by wyznaczyło, że my jako
PZOZ zrobiliśmy coś bardzo źle. To, co jest przyjęte w planie, to jest przy takim założeniu
nazwijmy to ani przesadnie optymistycznym, ani przesadnie pesymistycznym. Zagrożenie,
które pojawia się przed coraz większą ilością szpitali, które to nie jest jeszcze uwzględnione
w  planie  roku  25.,  ale  skoro  już  mówimy  o  kolejnych  latach  i  o  potencjalnie  jakichś
bajońskich  sumach,  które  mogłyby  tutaj  się  pojawić  jako  strata,  to  jest,  to  są  pozwy
pielęgniarek, głównie pielęgniarek. To dotyczy coraz większej ilości szpitali w Polsce. Wynika
to z -  w mojej  ocenie  -  karygodnie  skonstruowanej  ustawie  właśnie  o wynagrodzeniach
minimalnych w zawodach medycznych, gdzie pracownicy, a dotyczy to przede wszystkim
pielęgniarek, dlatego że w innych przypadkach są to na ogół jednak inne zawody i tutaj
trudno mówić o jakiejś formalnej porównywalności, natomiast w przypadku pielęgniarek są
bardzo duże rozbieżności w tych wynagrodzeniach minimalnych w zależności od poziomu ich
wykształcenia i pielęgniarki idą do sądu, po pierwsze o przyznanie im wyższych kwot z tytułu
skończenia na przykład studiów, co znowu z perspektywy podmiotu medycznego nie ma
żadnego  wpływu  na  przychody  podmiotu  medycznego,  bo  to  nie  jest  w  żaden  sposób
uwzględniane przez wycenę świadczeń, czy robi to pielęgniarka po w szkole pomaturalnej,
czy  robi  to  pielęgniarka  magister  ze  specjalizacją,  wycena  jest  dokładnie  taka  sama,
natomiast różnica w wynagrodzeniu po uwzględnieniu naliczeń takich jak dyżury, ZUS i tak
dalej to jest około 5000 zł miesięcznie. W związku z tym pielęgniarki idą do sądu o uznanie
tych kwalifikacji, a w drugim jakby kroku te, które mają te, które nie mają tych kwalifikacji o
wyrównanie ich wynagrodzeń, do tych, które mają wyższe, bo w ich ocenie robią to samo.
Więc to chciałem powiedzieć, że gdyby się to wydarzyło, to jest dla ZOZ-u kwota około
między  5  a  10 000 000 zł  rocznie  bez  żadnego  przełożenia  na  przychody.  Tak  jak
powiedziałem dotyczy to wszystkich podmiotów medycznych w Polsce. I niestety nie widzę
żadnych  kroków  ze  strony  ustawodawcy  i  obecnego,  i  poprzedniego,  żeby  tutaj  jakby
pogodzić Państwa, żeby spróbować zrobić przynajmniej  porządek. Ja nawet nie mówię o
tym, żeby było, nie wiem, dobrze z perspektywy szpitala, czy źle, ale żeby był porządek.
Raczej idzie to w kierunku takim, że udajemy, że problemu nie ma, zobaczymy co będzie.
Jakie  kroki  zamierzamy  podjąć  w  związku  po  stronie  przychodów  i  kosztów.  Tak  jak
powiedziałem  po  stronie  kosztów  niestety  dużo  zrobić  się  nie  da.  Ilość  zatrudnionych
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pracowników wynika z normatywów w większości przypadków, to jak w płockim ZOZ-ie jest
około 700 pracowników, to pewnie tymi normatywami wprost albo pośrednio jest objęte
pewnie z 600 osób. I  wynagrodzenia ustalane nie są przez zarząd czy przez, nie wiem,
kadry.  Są  ustalane  przez  ministra.  Sposób  potem naliczenia  pochodnych  ustala  kodeks
pracy. Wynagrodzenia to jest 85 procent kosztów funkcjonowania szpitala. Więc gdybym tu
Państwu powiedział, że jesteśmy w stanie coś z tym efektywnie zrobić, aby to było widać na
wyniku, ja nie mówię o działaniach, które poprawią wynik, nie wiem, o 100 000, może o
1 000 000, to oczywiście jest w gestii podmiotu medycznego, ale nie podejmę się stwierdzić,
że jesteśmy w stanie poprawić wynik o 5 000 000 po stronie kosztów, dlatego że to nie
zarządzający szpitalem decyduje o poziomie tych kosztów. Po stronie przychodów w sytuacji
limitowanych kontraktów również poziom manewru jest mocno ograniczony. Oczywiście to,
co będziemy robili, to jest jakby z pewnym ryzykiem, żeby to też było jasne, Wybieranie
tych rodzajów świadczeń, gdzie zakładamy, że NFZ będzie płacił bądź będzie płacił na tyle
dużo, żeby realizacja tych świadczeń miała sens finansowy również. I oczywiście tutaj pewne
pole, pewne pole do optymalizacji wyniku istnieje, aczkolwiek znowu ograniczone, dlatego
też nie zakładamy w planie, że wynik będzie podobny do tych z roku 24., czy 23. Nie wiem,
czy takie, to wyjaśnienie jest dla Pana wystarczające, czy coś jeszcze (niezrozumiały głos)?”

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta  Płocka powiedział:  „Jest zgłoszenie
jeszcze ze strony Pana radnego Milewskiego, więc Panie prezesie za chwilkę - poprosiłbym
Pana, żeby Pan spoczął w pierwszym rzędzie - będzie pewnie ciąg dalszy wypowiedzi, ciąg
dalszy pytań, jeżeli to jest odniesienie się do tych pytań pierwszej transzy. Proszę bardzo
ponownie Pan radny Mirosław Milewski.”

Pan  radny  Mirosław  Milewski powiedział:  „Dziękuję.  Panie  Przewodniczący!  Szanowni
Państwo! No cóż, zadałem te pytania po to, żebyście wszyscy Państwo na tej sali i wszyscy
słuchający nas usłyszeli tą beznadzieję w służbie zdrowia, która się rysuje. Ze strony rządu,
jak Pan prezes powiedział, udajemy, że problemu nie ma i zobaczymy jak będzie. Bardzo
ciekawa perspektywa,  Drodzy Państwo.  Jeśli  chodzi  o  wewnętrzne elementy  zarządzania
spółką Pan prezes no w zasadzie nic nie powiedział o perspektywach takich działań. Jeśli one
będą,  to  być  może  na  poziomie  kilkuset  tysięcy  złotych  w  zakresie  przede  wszystkim
przychodów, bo jak sądzę o restrukturyzacji kosztów nie ma mowy. Jeszcze jedna rzecz, o
której również Pan prezes wspomniał, a mianowicie inne koszty, które wynikają z toczących
się  procesów sądowych środowiska pielęgniarek.  Takie procesy się toczą i  według mojej
wiedzy  w  zdecydowanej  większości  wypadków  wygrywają  przed  sądami  powszechnymi
pielęgniarki. W związku z tym te kilka milionów złotych, o których Pan prezes wspomniał, już
można dodać do ujemnego wyniku finansowego. W związku z tym te 19 000 000 na minusie,
o którym wspomniałem, to nie jest taka historia rodem z kosmosu, z filmów science fiction.
To może być realne. Może powrócić historia sprzed wielu, wielu lat, gdy w 2022 roku... w
2002  roku  w  płockim  ZOZ-ie,  wówczas  jeszcze  nie  w  spółce  prawa  handlowego,  były
zablokowane  wszystkie  konta.  Był  stan  na  skraju  bankructwa.  Jak  trudno  wyprowadzić
zakład opieki zdrowotnej z tej sytuacji niech będzie przykładem droga, która była i procesy,
które były wówczas zaimplementowane, że dopiero w roku 2010 wynik finansowy był na
poziomie minus kilkaset tysięcy złotych, o ile sobie przypominam minus 400 000. Tak trudno
jest  wyprowadzać  taką  firmę  jaką  jest  zakład  opieki  zdrowotnej  z  ciężkiego  kryzysu
finansowego. Przez ostatnie lata wynik finansowy był ujemny na poziomie kilku milionów
złotych.  Dzięki  różnym  zabiegom  ekonomicznym,  o  których  tutaj  trudno  wspominać,
umorzenie  udziałów  i  innych  rzeczach,  zamiatano  sprawę  pod  dywan,  ale  jeśli  będzie
rzeczywiście minus 19 000 000, to być może nie da się już tego zamieść pod dywan, być
może znowu będą zablokowane konta i być może sytuacja tej części mieszkańców Płocka,
którzy korzystają  z  usług  Płockiego  Zakładu  Opieki  Zdrowotnej,  a  jest  ich  bardzo dużo,
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pogorszy się w bardzo poważnym zakresie. Dlatego chciałbym zakończyć tą moją wypowiedź
apelem zarówno do zarządu płockiego ZOZ-u, jak i  osób w ratuszu odpowiedzialnych za
nadzór, aby pomyśleć o planie naprawczym, aby pomyśleć o tej bardzo trudnej perspektywie
w kontekście tragicznie rysujących się wyników finansowych PZOZ-u. Nie bądźmy zaskoczeni
za rok, róbmy coś już teraz. Dziękuję.”

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący  Rady Miasta  Płocka powiedział:  „Dziękuję.  Dwa
zgłoszenia jeszcze mamy w dyskusji. Najpierw Pan sekretarz Tomasz Kominek, proszę.”

Pan radny  Tomasz Kominek  powiedział: „Bardzo dziękuję za głos Panie przewodniczący.
Chciałbym nadmienić, iż ta poważna dyskusja w bardzo zbliżonym gronie, jeżeli chodzi o
mówców, zaczęła się na wczorajszej komisji, podczas której to właśnie dyskutowaliśmy w
sprawie całego, można powiedzieć, podejścia systemowego. Wkradały się nam też zresztą
bardzo  realnie  takie  obszary  życzeniowe.  Natomiast  ja  bym  był  daleki  od  tego,  żeby
odpowiedzialność za zaistniałą  sytuację  zrzucać na zarządzających,  w tym przypadku na
Pana prezesa, który dziś jest z nami, czy na samorząd miasta Płocka, bo w mojej ocenie no
problem jest globalny w kontekście problemu systemowego, który dotyczy zarówno szpitali
powiatowych,  szpitali  miejskich,  jak  i  szpitali  regionalnych.  I  muszę Państwu powiedzieć
szczerze, że wyobrażałem sobie jeszcze nie tak dawno, że podniesienie składki zdrowotnej,
które  oczywiście  mogłoby  być  bardzo  trudno  akceptowalnie  społeczne,  mogłoby  pomóc,
natomiast od wczoraj sporo poczytałem w tej kwestii jak ten temat jest bardzo złożony i
okazuje  się,  że  nawet  samo  podniesienie  składki  mogłoby  być  zupełnie  nietrafionym
pomysłem, jeżeli chodzi oczywiście o pomysły związane z polskim parlamentem. Natomiast
problem okazuje się problemem systemowym i gdybyśmy trochę poczytali okazuje się, że no
nie  jest  optymalne  podniesienie  składki,  niemniej  jednak trzeba to  połączyć pewnie i  to
patrząc na Pana prezesa, bo ten temat mnie bardzo jakby zajął od wczoraj, bez reformy
wyceny procedur może być bardzo ciężko. Chciałbym też prosić o opinię Pana prezesa, czy ja
słusznie  jakby  dochodzę  do  tych  zmian  systemowych.  No  pytanie,  w  jaki  sposób  ta
restrukturyzacja, czy centralne zakupy mogłyby pomóc. Ale wczoraj już również z Panem
jakby radnym prezydentem Mirosławem na ten temat dyskutowaliśmy i z Panem prezesem i
okazuje  się,  że  restrukturyzacja  sama  w  sobie  też  nie  jest  wystarczająca.  Natomiast
wyczytałem  taką  kwestię,  analizę  większego,  większej  przejrzystości  wydatkowania
pieniędzy przez Narodowy Fundusz Zdrowia, no i  pytanie,  czy też Pan prezes się  z tym
zgadza,  że  ta  zmiana  podejścia  w NFZ mogłaby  więcej  zmienić  niż  samo podwyższenie
składki z poziomu oczywiście rządowego. Natomiast ja tu muszę powiedzieć szczerze, że
zgadzam się z Panem radnym, prezydentem Milewskim, że kto wie, być może kiedyś jako
rada staniemy przed takim faktem i to nie z winy Pana prezesa i miasta, że będziemy mieli
no dramatyczną sytuację i wcale te 19 000 000 za kilka lat bez tej zmiany systemowej może
okazać się faktem. Natomiast chciałbym, żeby po prostu odniósł się do tych moich jakby
spostrzeżeń, moich refleksji Pan prezes. Dziękuję.”

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
Pan skarbnik Wojciech Ostrowski, proszę.”

Pan Wojciech Ostrowski Skarbnik Miasta Płocka powiedział: „Ja tylko tak krótko, to jakby
odpowiadając  trochę  na  zapytanie  i  propozycję  Pana  radnego,  żeby  się  zastanawiać
wcześniej, a nie później, co powinno się zadziać i zrobić to jakby na bieżąco jesteśmy z
zarządem w kontakcie i rozmawiamy, jakie kroki można przedsiębrać, żeby te straty były jak
najmniejsze. Oczywiście nie jest przy obecnym stanie służby zdrowia i podejściu NFZ, to, o
czym mówił Pan prezes, możliwe wyjście na plus w tego typu spółkach, natomiast na pewno
będziemy  się  nad  tym  zastanawiać.  Bardzo  dziękuję  jakby  za  zrozumienie  tej  trudnej
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sytuacji.  Natomiast  też  odpowiadając  -  na  pewno  nie  dopuścimy  do  sytuacji,  w  której
miałaby spółka mieć problemy takie, o których Pan wspominał. I tak jak od lat ją wspieramy,
tak na pewno w sposób rozsądny i konieczny tam, gdzie będzie to niezbędne, będziemy
wspierać szpital, żeby nie było sytuacji takiej, gdzie byśmy mieli problemy z płatnościami
dokonywanymi przez spółkę. Dziękuję bardzo.”

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
Panie prezesie, jeżeli chciałby się Pan jeszcze odnieść do tych pytań wcześniejszych, proszę
bardzo.”

Pan  Marek  Stawicki  Prezes  Zarządu  Płockiego  Zakładu  Opieki  Zdrowotnej  Sp.  z  o.o.
powiedział:  „Kwestia  wyceny  procedur.  Tutaj  pewnie  pomimo  kilkunastoletniego
doświadczenia  w  pracy  w  płockim  ZOZ-ie  powinienem  powiedzieć,  że  nie  czuję  się
kompetentny,  żeby  powiedzieć  w  jaki  sposób  NFZ  te  procedury  wycenia.  Z  mojej
perspektywy  wygląda  to  trochę  na,  nie  wiem,  dzisiaj  wylosowaliśmy  taką  liczbę.
(niezrozumiały  głos) To tak i  to  znowu to nie  chodzi  o to,  czy jest  w tym roku,  czy w
ubiegłym, czy dwa lata temu, czy pięć lat  temu, czy dziesięć lat  temu. Tutaj  być może
Państwo pamiętacie, to było bodajże 16. roku mniej więcej, takie duże nazwijmy to medialne
zamieszania w związku z przecenami w dół wybranych z zakresu na przykład kardiologii, to
było chyba najgłośniej. Akurat w polskim ZOZ-ie nie ma kardiologii, więc tutaj nie chciałbym
tego komentować. Nas dotyczyła wtedy przecena neonatologii  i  ortopedii.  (niezrozumiały
głos) To było różnie w różnych zakresach. Był 16., 17. rok, tak. Bo to nie było wszystko
jednego dnia. To najpierw była chyba kardiologia, potem neonatologia, potem ortopedia. Być
może, że były jakieś inne rzeczy o których nie pamiętam, bo były spoza zakresu płockiego
ZOZ-u. Trzeba rzeczywiście przyznać, że akurat i neonatologia, i ortopedia były relatywnie
wysoko wycenione,  jeżeli  porównamy to nie  wiem z ginekologią  czy z interną wówczas.
Dzisiaj  również  i  można  nawet  zrozumieć,  że  był  pomysł  NFZ-u,  żeby te  niezrozumiałe
różnice  jakoś  niwelować.  Wtedy  akurat  był  taki  ruch,  że  wyłącznie  obniżono  wybrane
procedury. Na dzień dzisiejszy na przykład mogę powiedzieć, że absurdalnie nisko wyceniona
jest psychiatria i to znowu to nie jest kwestia tego roku czy ubiegłego, to jest od wielu, wielu
lat  niezmieniane.  Ja  kiedyś  nawet  wysyłałem jakieś  takie  pismo,  oczywiście  bez  żadnej
odpowiedzi  do  NFZ-u,  że  biorąc  wyłącznie  ich  wymogi  i  absurdalne  założenie,  że  jest
wyłącznie jeden lekarz na oddziale to co... i obłożenie jest cały czas stuprocentowe oddziału,
to nie wystarcza na wynagrodzenia, wyłącznie wynagrodzenia, nie mówiąc o żadnych innych
rzeczach, które są oczywiście związane z prowadzeniem oddziału.  I psychiatria,  mówię o
psychiatrii  szpitalnej,  nie  ambulatoryjnej,  jest  wyceniona  absurdalnie  nisko.  Podobnie
absurdalnie  nisko  wyceniona  jest  na  przykład  ginekologia.  Tam  są  procedury,  które
wymagają  zaangażowania  bloku  operacyjnego  co  do  zasady,  a  procedury  kosztują  trzy,
cztery, pięć tysięcy złotych, gdzie pacjentka leży jeszcze oczywiście w szpitalu. To są rzeczy,
których nie da się w żaden sposób racjonalnie wytłumaczyć. I generalnie prawie wszystkie
zakresy  szpitalne,  przynajmniej  z  tych  zakresów,  które  są  w  tych  szpitalach  takich
podstawowych, powiatowych, takim jakim jest płocki ZOZ, są tak wycenione. Nie chcę tutaj
się  wypowiadać  na  temat  procedur  wysokospecjalistycznych,  które  są  realizowane przez
największe szpitale w Polsce, bo nie mam jakby rzetelnej wiedzy. Natomiast dla odmiany na
przykład  świadczenia  ambulatoryjne  są  generalnie  wycenione  dobrze.  Dobrze  w  takim
sensie,  że  można  na  nich  zarobić.  Dlaczego  tak  jest,  to  znowu  to  myślę,  że  nie  ja
powinienem jakby na takie pytanie odpowiedzieć. No nie mam pojęcia, dlaczego taka jest
polityka NFZ-u, natomiast taka polityka NFZ-u jest. Jest ona od lat. Znowu tutaj jakby nie
chodzi o to, czy to w tym roku, czy w poprzednim, czy pięć lat temu. Ona taka była od wielu
lat. To co mogę, że tak powiem, powiedzieć, co się zmieniło na plus w zakresie szpitalnym w
ostatnich  latach,  był  taki  ruch  bodajże  w 23.  roku albo  22.,  raczej  trzecim,  gdzie  była
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dokonana taka dodatkowa przecena świadczeń na internie i to rzeczywiście poprawiło jakby
rentowność interny i interna jest w zasadzie jedynym oddziałem dzisiaj w płockim ZOZ-ie,
który  na  siebie  zarabia,  jeśli  chodzi  o  szpital.  Natomiast  pozostałe  rzeczy  są  póki  co
nietknięte. I ja pamiętam kiedyś też na jakimś spotkaniu szpitali osoba, która się, że tak
powiem, wgryzła w szczegóły wyceny akurat świadczeń rehabilitacyjnych, to było jeszcze, no
to było kilka lat temu, gdzie płaca minimalna była wtedy na poziomie 2,5 tysiąca, to wycena
prac rehabilitanta była na poziomie niespełna dwóch tysięcy złotych miesięcznie. Po prostu
taki jest jakby stan bałaganu - nazwę to wprost - w danych, którymi posługuje się NFZ.
(niezrozumiały głos) No było jedno zdanie optymistyczne, było jedno zdanie optymistyczne,
to znaczy powiedziałem, że NFZ przecenił świadczenia na internie te dwa lata temu mniej
więcej tak, że interna na siebie zarabia i tutaj muszę powiedzieć, że - tak jak powiedziałem -
w szpitalu jest to jedyny oddział, bo nawet ortopedia w sytuacji gdzie, która historycznie
zawsze była na plusie do tego roku 16., czy 17., po roku 17. już była koło zera, a jeszcze w
sytuacji,  kiedy nie płacą za nadwykonania byłaby na minusie.  Druga kwestia. Tutaj było
wspomniane trochę o tych centralnych zakupach. Proszę pamiętać, że zakupy realizowane
przez szpital są na tyle specyficzne, że trudno się z kimkolwiek łączyć. Tutaj jesteśmy w
grupie  zakupowej  chodzi  o  energię  elektryczną,  ale  to  jest  chyba jedyne miejsce,  gdzie
można  takie  coś  zrobić.  Natomiast  jeszcze  to  co  jest  w  sumie  istotniejsze  to,  co
powiedziałem wcześniej,  czyli  85 procent są  wynagrodzenia,  zostaje  15 procent  na inne
rzeczy,  no  i  tu  naprawdę  choćby  na  głowie  stanąć,  to  się  nie  da  z  tego  wyskrobać
oszczędności, które poprawią wynik o kilka milionów złotych, nawet... (niezrozumiały głos)
Jeżeli zna Pan takich, którzy przyjdą za mniejsze stawki, to będę wdzięczny za listę.”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękujemy bardzo
Panie prezesie.”

Pan  Marek  Stawicki  Prezes  Zarządu  Płockiego  Zakładu  Opieki  Zdrowotnej  Sp.  z  o.o.
powiedział:  „I  tylko  tak  jeszcze  optymistycznie  może  jedno  słowo  na  koniec.  Chciałem
potwierdzić, że jeżeli  chodzi o rzeczywiście wsparcie czy zabezpieczenie ze strony urzędu
miasta,  tak,  zachowujemy  cały  czas  płynność  i  póki  co  nigdy  nie  było  problemów  z
regulowaniem zobowiązań.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękujemy
bardzo. Dziękujemy też za profesjonalne odpowiedzi na każde pytanie. Szanowni Państwo,
mamy  materiał  do  przegłosowania.  Poddaję  do  przegłosowania  materiał  pod  tytułem:
funkcjonowanie PZOZ pod względem zabezpieczenia usług medycznych i tak dalej. Wszyscy
Państwo  macie  go  również  na  tabletach.  Proszę  o  pulpity  do  głosowania,  proszę  o
przegłosowanie.  Proszę  o  zbiorcze  wyniki  głosowania  na  mój  pulpit.  15  za,  przy  5
wstrzymujących materiał został przyjęty. Dziękuję bardzo. Dziękujemy bardzo raz jeszcze
Panie prezesie i całej załodze PZOZ-u.”

Ad. pkt 8

Gospodarka odpadami komunalnymi w Płocku – dochody i wydatki w ramach
budżetu  miasta  Płocka  z  podziałem  na  rodzajowość  za  lata  2020-2024.
Przedstawienie  wysokości  umów  z  odbiorcami  odpadów  komunalnych  za
wskazane lata. 

Materiał: Gospodarka odpadami komunalnymi w Płocku – dochody i wydatki w ramach budżetu
miasta Płocka z podziałem na rodzajowość za lata 2020-2024. Przedstawienie wysokości umów z
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odbiorcami odpadów komunalnych za wskazane lata  stanowi  załącznik nr 14 do niniejszego
protokołu. 

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta  Płocka powiedział:  „Kolejny punkt,
ósmy: gospodarka odpadami komunalnymi w Płocku - dochody i wydatki w ramach budżetu
miasta  Płocka z podziałem na rodzajowość za lata 2020-2024. Przedstawienie  wysokości
umów z odbiorcami odpadów komunalnych za wskazane lata. Czy ktoś Państwa oprócz pytań
i odpowiedzi, które padały na komisjach ma jeszcze jakieś wystąpienie w tej materii? Nie
widzę. Zatem poddaję pod głosowanie materiał,  który otrzymaliśmy od Pana prezydenta.
Proszę Państwa Radnych o zagłosowanie. Proszę o zbiorcze wyniki głosowania. 16 na tak,
przy 3 wstrzymujących materiał został przyjęty. Dziękuję bardzo.”

Ad. pkt 9

Sprawozdanie  z  samorządowego  programu  „Osoba  niepełnosprawna  w
społeczności lokalnej.

Materiał:  Sprawozdanie  z  realizacji  samorządowego  programu  „Osoba  niepełnosprawna  w
społeczności lokalnej” za 2024 rok stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta  Płocka powiedział:  „Kolejny punkt,
dziewiąty,  projekt...  materiał  pod  tytułem:  sprawozdanie  z  samorządowego  programu
„Osoba niepełnosprawna  w społeczności  lokalnej”.  Czy tutaj  są niezbędne jeszcze jakieś
dodatkowe wyjaśnienia poza tymi, które padały na komisjach? Nie widzę. Dziękuję. W takim
razie poddaję pod głosowanie ten materiał. Proszę Państwa Radnych o zagłosowanie. Proszę
o zbiorcze wyniki głosowania. 19 na tak, jednogłośnie. Dziękuję Państwu bardzo.”

Ad. pkt 10

Przyjęcie protokołu z obrad XI  Sesji Rady Miasta Płocka z  27 marca  2025
roku.

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta  Płocka powiedział:  „Kolejny punkt,
dziesiąty: przyjęcie protokołu z obrad XI Sesji Rady Miasta Płocka z 27 marca 2025 roku.
Czy tutaj są jakieś uwagi ze strony Państwa Radnych do protokołu? Nie widzę. Poddaję pod
głosowanie przyjęcie protokołu. Proszę o ikonki. Proszę o zagłosowanie. Proszę o zbiorcze
wyniki głosowania. Jednogłośnie, 19 na tak. Dziękuję bardzo.”

Ad. pkt 11

Podjęcie uchwał w sprawach: 

I etap – dyskusja i zgłaszanie wniosków

Projekty uchwał w sprawach: 
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1. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Płock na lata 2025-
2051 (druk nr 253),
oraz

2. zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta Płocka na rok 2025 (druk nr 254),

Autopoprawka do projektu uchwały pomieszczonego na druku nr 253 stanowi załącznik nr 16
do niniejszego protokołu. 
Autopoprawka do projektu uchwały pomieszczonego na druku nr 254 stanowi załącznik nr 17
do niniejszego protokołu. 

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „I przechodzimy do
bloku  projektów  uchwał.  Punkt  jedenasty:  podjęcie  uchwał  w  sprawach,  pierwszy  etap  -
dyskusja i zgłaszanie wniosków. Tradycyjnie, Szanowni Państwo, połączmy punkty jeden i dwa
jako  zbieżne tematycznie.  Punkt  pierwszy -  projekt  uchwały  dotyczący  zmiany  Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Płock na lata 2025-2051 z autopoprawką. Dokument jest na
druku 253. I punkt drugi - projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Miasta Płocka na
rok  2025  (druk  nr  254)  i  również  z  autopoprawką.  Czy  w  odniesieniu  do  tych  dwóch
dokumentów Państwo Radni macie jakieś pytania dodatkowe poza tymi komisyjnymi? Nie widzę.
Dziękuję.”

3. wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników ochotniczych
straży pożarnych i kandydatów na strażaków ratowników ochotniczych straży
pożarnych funkcjonujących na terenie Gminy-Miasto Płock (druk nr 244),

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Przechodzę  do
kolejnego  punktu.  Punkt  trzeci  -  projekt  uchwały  na  druku  nr  244  w  sprawie  wysokości
ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych i kandydatów
na  strażaków  ratowniczych  ochotniczych...  ratowników  ochotniczych  straży  pożarnych  -
przepraszam - funkcjonujących na terenie Gminy-Miasto  Płock (druk nr 244).  Czy do tego
dokumentu jakieś pytania? Nie widzę. Dziękuję.”

4. wydzierżawienia nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy-Miasto
Płock, położonej w Płocku przy ul. Pszczelej (obr. 4) (druk nr 245),

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Kolejny  punkt,
czwarty - projekt uchwały na druku nr 245 w sprawie wydzierżawienia nieruchomości gruntowej
stanowiącej własność Gminy-Miasto Płock, położonej w Płocku przy ul. Pszczelej (obr. 4). Czy
tutaj są niezbędne jakieś dodatkowe informacje? Nie widzę.”

5. wydzierżawienia nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy-Miasto
Płock, położonej w Płocku przy ul. Obrońców Westerplatte (obr. 7) (druk nr
246),

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: Kolejny punkt, piąty -
projekt pomieszczony na druku nr 246 w sprawie wydzierżawienia nieruchomości gruntowej
stanowiącej własność Gminy-Miasto Płock, położonej w Płocku przy ul. Obrońców Westerplatte
(obr. 7). Czy tutaj są niezbędne dodatkowe wyjaśnienia? Nie widzę. Dziękuję.”

6. wydzierżawienia nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy-Miasto
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Płock, położonej w Płocku przy al. Piłsudskiego (obr. 9) (druk nr 247),

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Kolejny punkt, szósty
-  projekt  uchwały  na  druku  nr  247  w  sprawie  wydzierżawienia  nieruchomości  gruntowej
stanowiącej własność Gminy-Miasto Płock, położonej w Płocku przy al. Piłsudskiego (obr. 9). Czy
tutaj jakieś dodatkowe wyjaśnienia są potrzebne? Nie ma. Dziękuję.”

7. wydzierżawienia nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy-Miasto
Płock, położonej w Płocku przy ul. Bielska/Kochanowskiego (obr. 7) (druk nr
248),

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Punkt  siódmy  -
projekt  uchwały  na  druku  nr  248  w  sprawie  wydzierżawienia  nieruchomości  gruntowej
stanowiącej własność Gminy-Miasto Płock, położonej w Płocku przy ul. Bielska/Kochanowskiego
(obr. 7). Czy tutaj jakieś pytania dodatkowe? Nie widzę. Dziękuję.”

8. wydzierżawienia  nieruchomości  gruntowych,  stanowiących własność Gminy-
Miasto  Płock,  zlokalizowanych  w Płocku przy  ul.  Dobrzykowskiej  (obr.  12)
(druk nr 249),

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Punkt ósmy - projekt
uchwały na druku nr 249 w sprawie wydzierżawienia nieruchomości gruntowych, stanowiących
własność Gminy-Miasto Płock, zlokalizowanych w Płocku przy ul. Dobrzykowskiej (obr. 12). Czy
tutaj jakieś pytania? Również nie widzę. Dziękuję.”

9. przyjęcia sprawozdania z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej
w Płocku za 2024 rok (druk nr 250),

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Kolejny  punkt,
dziewiąty - druk nr 250 w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Miejskiego Ośrodka
Pomocy Społecznej w Płocku za rok 2024. Czy tutaj jakieś pytania poza pytaniami komisyjnymi?
Nie widzę. Dziękuję.”

10. przyjęcia  „Oceny  zasobów pomocy  społecznej  miasta  Płocka  za  2024  rok”
(druk nr 251),

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Kolejny punkt, punkt
dziesiąty - projekt uchwały na druku nr 251 w sprawie przyjęcia „Oceny zasobów pomocy
społecznej miasta Płocka za 2024 rok”. Czy tutaj są jakieś pytania ze strony Państwa Radnych?
Nie widzę. Dziękuję.”

11. szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania terminu zapłaty
lub rozkładania na raty spłaty oraz niedochodzenia należności pieniężnych o
charakterze  cywilnoprawnym  i  niepodatkowych  należności  budżetowych  o
charakterze  publicznoprawnym,  przypadających Gminie-Miasto  Płock lub jej
jednostkom organizacyjnym, warunków dopuszczalności pomocy de minimis w
przypadkach,  w  których  ulga  stanowić  będzie  pomoc  de  minimis  oraz
wskazania organów i osób do tego uprawnionych (druk nr 252), 

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  Kolejny  punkt,
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jedenasty  -  projekt  uchwały  na  druku  nr  253  w sprawie  szczegółowych zasad  sposobu....
(niezrozumiały głos) 252, dziękuję za podpowiedź. Punkt jedenasty - druk nr 252 w sprawie
szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania terminu zapłaty lub rozkładania na
raty  spłaty  oraz  niedochodzenia  należności  pieniężnych  o  charakterze  cywilnoprawnym  i
niepodatkowych  należności  budżetowych  o  charakterze  publicznoprawnym,  przypadających
Gminie-Miasto Płock lub jej jednostkom organizacyjnym, warunków dopuszczalności pomocy de
minimis w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc de minimis oraz wskazania
organów i osób do tego uprawnionych. Bardzo długi tytuł. Czy do tego projektu jakieś pytania
bądź wątpliwości ze strony Państwa Radnych? Nie widzę. Dziękuję.”

12. odwołania opiekuna Młodzieżowej Rady Miasta Płocka (druk 241),

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta  Płocka powiedział:  „Kolejny punkt,
dwunasty - projekt uchwały na druku nr 241 w sprawie odwołania opiekuna Młodzieżowej
Rady Miasta Płocka. I tu będzie autopoprawka ze strony Pana mecenasa. Proszę bardzo.”

Pan  adwokat  Jarosław  Szumański  powiedział:  „Szanowni  Państwo.  Tutaj  tylko  taka
niewielka  autopoprawka,  pomyłka  w § 2.,  zapis:  traci  moc Uchwała nr 1084/LXIII  Rady
Miasta Płocka w sprawie odwołania opiekuna Młodzieżowej Rady Miasta Płocka powinno być:
traci  moc  Uchwała  nr  1085/LXIII/2024  z  dnia  26 marca  w  sprawie  wyboru  opiekuna
Młodzieżowej Rady Miasta Płocka. Po prostu omyłka w numeracji. Dziękuję.”

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękujemy bardzo
Panie  mecenasie.  Czy do tego projektu jakieś pytania bądź wątpliwości  ze strony Państwa
Radnych? Nie widzę. Dziękuję.”

13. wyboru opiekuna Młodzieżowej Rady Miasta Płocka (druk nr 242),

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący  Rady Miasta  Płocka powiedział:  „Przechodzimy do
kolejnego  punktu.  Punkt  trzynasty  -  projekt  uchwały  na  druku  nr  242  w sprawie  wyboru
opiekuna Młodzieżowej Rady Miasta Płocka. Tu zapewne również nie ma pytań. Dziękuję.”

14. nadania medalu „Zasłużony dla Płocka” Panu Ryszardowi Olczukowi (druk nr
243),

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Kolejny  punkt,
czternasty - druk nr 243. I tutaj pozwolę sobie Państwu przypomnieć autopoprawkę, którą na
komisjach  zgłaszałem.  To  jest  autopoprawka  do  uzasadnienia.  W  uzasadnieniu  jeden  z
zawodników, których trenował Pan Ryszard Olczuk,  miał  zmienione imię - zamiast  Ryszard
Tumalski  powinien  być  Tadeusz  Tumalski.  Proszę  to  potraktować  jako  autopoprawkę  do
uzasadnienia.  Czy do tego projektu jakieś pytania  ze strony Państwa Radnych? Nie widzę.
Dziękuję.”

15. skargi z dnia 12.12.2024 r. na Dyrektora Ogólnokształcącej Szkoły Muzycznej I
i II stopnia w Płocku (druk nr 255).

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta  Płocka powiedział:  „Kolejny punkt,
piętnasty - projekt  uchwały na druku nr 255 w sprawie skargi  z  dnia 12.12.2024 r.  na
Dyrektora  Ogólnokształcącej  Szkoły  Muzycznej  I  i  II  stopnia  w  Płocku.  Czy  do  tego
dokumentu  jakieś  pytania  ze  strony  Państwa  Radnych?  Nie  widzę.  Zatem dobrnęliśmy,
Szanowni Państwo, do końca etapu pierwszego. Przed nami etap drugi,  czyli  głosowania.
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Tradycyjnie, jeśli Państwo pozwolicie, będę czytał tylko numer punktu i numer druku. Zatem
przystępujemy do głosowania.”

II etap – głosowanie nad zgłoszonymi wnioskami i projektami uchwał

Głosowanie nad projektami uchwał w sprawach: 

1. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Płock na lata 2025-
2051 (druk nr 253),

Pod  głosowanie  został  poddany  projekt  uchwały  pomieszczony  na  druku  nr  253  (z
autopoprawką). 

Wynik głosowania:
za – 13
przeciw – 0
wstrzymujące – 6
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 236/XII/2025 Rady Miasta Płocka z dnia  24 kwietnia 2025 roku w
sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Płock na lata 2025-
2051 stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.

2. zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta Płocka na rok 2025 (druk nr 254),

Pod  głosowanie  został  poddany  projekt  uchwały  pomieszczony  na  druku  nr  254  (z
autopoprawką). 

Wynik głosowania:
za – 13
przeciw – 0
wstrzymujące – 7
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA  NR  237/XII/2025  Rady  Miasta  Płocka  z  dnia  24  kwietnia 2025  roku
zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta Płocka na rok 2025 stanowi załącznik nr 19
do niniejszego protokołu.

3. wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników ochotniczych
straży pożarnych i kandydatów na strażaków ratowników ochotniczych straży
pożarnych funkcjonujących na terenie Gminy-Miasto Płock (druk nr 244),

Pod głosowanie został poddany projekt uchwały pomieszczony na druku nr 244. 

Wynik głosowania:
za – 20
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 238/XII/2025 Rady Miasta Płocka z dnia  24 kwietnia 2025 roku w
sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników ochotniczych
straży  pożarnych  i  kandydatów  na  strażaków  ratowników  ochotniczych  straży
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pożarnych funkcjonujących na terenie Gminy-Miasto Płock stanowi załącznik nr 20
do niniejszego protokołu.

4. wydzierżawienia nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy-Miasto
Płock, położonej w Płocku przy ul. Pszczelej (obr. 4) (druk nr 245),

Pod głosowanie został poddany projekt uchwały pomieszczony na druku nr 245.

Wynik głosowania:
za – 19
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 239/XII/2025 Rady Miasta Płocka z dnia  24 kwietnia 2025 roku w
sprawie  wydzierżawienia  nieruchomości  gruntowej  stanowiącej  własność  Gminy-
Miasto Płock, położonej w Płocku przy ul. Pszczelej (obr. 4) stanowi załącznik nr 21
do niniejszego protokołu.

5. wydzierżawienia nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy-Miasto
Płock, położonej w Płocku przy ul. Obrońców Westerplatte (obr. 7) (druk nr
246),

Pod głosowanie został poddany projekt uchwały pomieszczony na druku nr 246.

Wynik głosowania:
za – 20
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 240/XII/2025 Rady Miasta Płocka z dnia  24 kwietnia 2025 roku w
sprawie  wydzierżawienia  nieruchomości  gruntowej  stanowiącej  własność  Gminy-
Miasto Płock, położonej w Płocku przy ul. Obrońców Westerplatte (obr. 7) stanowi
załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.

6. wydzierżawienia nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy-Miasto
Płock, położonej w Płocku przy al. Piłsudskiego (obr. 9) (druk nr 247),

Pod głosowanie został poddany projekt uchwały pomieszczony na druku nr 247.

Wynik głosowania:
za – 20
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 241/XII/2025 Rady Miasta Płocka z dnia  24 kwietnia 2025 roku w
sprawie  wydzierżawienia  nieruchomości  gruntowej  stanowiącej  własność  Gminy-
Miasto Płock, położonej w Płocku przy al. Piłsudskiego (obr. 9) stanowi załącznik nr
23  do niniejszego protokołu.

7. wydzierżawienia nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy-Miasto
Płock, położonej w Płocku przy ul. Bielska/Kochanowskiego (obr. 7) (druk nr
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248),

Pod głosowanie został poddany projekt uchwały pomieszczony na druku nr 248. 

Wynik głosowania:
za – 20
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 242/XII/2025 Rady Miasta Płocka z dnia  24 kwietnia 2025 roku w
sprawie  wydzierżawienia  nieruchomości  gruntowej  stanowiącej  własność  Gminy-
Miasto Płock, położonej w Płocku przy ul. Bielska/Kochanowskiego (obr. 7) stanowi
załącznik nr 24  do niniejszego protokołu.

8. wydzierżawienia  nieruchomości  gruntowych,  stanowiących własność Gminy-
Miasto  Płock,  zlokalizowanych  w Płocku przy  ul.  Dobrzykowskiej  (obr.  12)
(druk nr 249),

Pod głosowanie został poddany projekt uchwały pomieszczony na druku nr 240.

Wynik głosowania:
za – 20
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 243/XII/2025 Rady Miasta Płocka z dnia  24 kwietnia 2025 roku w
sprawie wydzierżawienia nieruchomości gruntowych, stanowiących własność Gminy-
Miasto Płock, zlokalizowanych w Płocku przy ul. Dobrzykowskiej (obr. 12) stanowi
załącznik nr 25 do niniejszego protokołu.

9. przyjęcia sprawozdania z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej
w Płocku za 2024 rok (druk nr 250),

Pod głosowanie został poddany projekt uchwały pomieszczony na druku nr 250. 

Wynik głosowania:
za – 20
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 244/XII/2025 Rady Miasta Płocka z dnia  24 kwietnia 2025 roku w
sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej
w Płocku za 2024 rok stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu.

10. przyjęcia  „Oceny  zasobów pomocy  społecznej  miasta  Płocka  za  2024  rok”
(druk nr 251),

Pod głosowanie został poddany projekt uchwały pomieszczony na druku nr 251. 

Wynik głosowania:
za – 
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przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 245/XII/2025 Rady Miasta Płocka z dnia  24 kwietnia 2025 roku w
sprawie przyjęcia „Oceny zasobów pomocy społecznej miasta Płocka za 2024 rok”
stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu.

11. szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania terminu zapłaty
lub rozkładania na raty spłaty oraz niedochodzenia należności pieniężnych o
charakterze  cywilnoprawnym  i  niepodatkowych  należności  budżetowych  o
charakterze  publicznoprawnym,  przypadających Gminie-Miasto  Płock lub jej
jednostkom organizacyjnym, warunków dopuszczalności pomocy de minimis w
przypadkach,  w  których  ulga  stanowić  będzie  pomoc  de  minimis  oraz
wskazania organów i osób do tego uprawnionych (druk nr 252), 

Pod głosowanie został poddany projekt uchwały pomieszczony na druku nr 252. 

Wynik głosowania:
za – 20
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 246/XII/2025 Rady Miasta Płocka z dnia  24 kwietnia 2025 roku w
sprawie  szczegółowych  zasad,  sposobu  i  trybu  umarzania,  odraczania  terminu
zapłaty lub rozkładania na raty spłaty oraz niedochodzenia należności pieniężnych o
charakterze  cywilnoprawnym  i  niepodatkowych  należności  budżetowych  o
charakterze  publicznoprawnym,  przypadających  Gminie-Miasto  Płock  lub  jej
jednostkom  organizacyjnym,  warunków  dopuszczalności  pomocy  de  minimis  w
przypadkach,  w których ulga stanowić  będzie pomoc de minimis  oraz wskazania
organów i  osób do tego uprawnionych stanowi  załącznik nr 28  do niniejszego
protokołu.

12. odwołania opiekuna Młodzieżowej Rady Miasta Płocka (druk 241),

Pod  głosowanie  został  poddany  projekt  uchwały  pomieszczony  na  druku  nr  241  (z
autopoprawką). 

Wynik głosowania:
za – 19
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 247/XII/2025 Rady Miasta Płocka z dnia  24 kwietnia 2025 roku w
sprawie odwołania opiekuna Młodzieżowej Rady Miasta Płocka stanowi załącznik nr
29  do niniejszego protokołu.

13. wyboru opiekuna Młodzieżowej Rady Miasta Płocka (druk nr 242),

Pod głosowanie został poddany projekt uchwały pomieszczony na druku nr 242.

Wynik głosowania:
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za – 19
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 248/XII/2025 Rady Miasta Płocka z dnia  24 kwietnia 2025 roku w
sprawie wyboru opiekuna Młodzieżowej Rady Miasta Płocka stanowi załącznik nr 30
do niniejszego protokołu.

14. nadania medalu „Zasłużony dla Płocka” Panu Ryszardowi Olczukowi (druk nr
243),

Pod głosowanie został poddany projekt uchwały pomieszczony na druku nr 243.

Wynik głosowania:
za – 20
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 249/XII/2025 Rady Miasta Płocka z dnia  24 kwietnia 2025 roku w
sprawie nadania medalu „Zasłużony dla Płocka” Panu Ryszardowi Olczukowi stanowi
załącznik nr 31 do niniejszego protokołu.

15. skargi z dnia 12.12.2024 r. na Dyrektora Ogólnokształcącej Szkoły Muzycznej I
i II stopnia w Płocku (druk nr 255).

Pod głosowanie został poddany projekt uchwały pomieszczony na druku nr 255.

Wynik głosowania:
za – 20
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 250/XII/2025 Rady Miasta Płocka z dnia  24 kwietnia 2025 roku w
sprawie  skargi  z  dnia  12.12.2024  r.  na  Dyrektora  Ogólnokształcącej  Szkoły
Muzycznej I i II stopnia w Płocku stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu.

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
Dobrnęliśmy do końca głosowania nad projektami uchwał.” 

Ad. pkt 12

Sprawozdanie Prezydenta Miasta Płocka z pracy między sesjami.

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Teraz przed nami
punkt dwunasty: sprawozdanie Prezydenta Miasta Płocka z pracy między sesjami. Prosimy
bardzo, Pan prezydent Artur Zieliński.”

Pan Artur Zieliński Zastępca Prezydenta Miasta Płocka powiedział: „Panie Przewodniczący!
Szanowni  Radni!  Zgromadzeni  Goście!  Mam  zaszczyt  przedstawić  sprawozdanie  Pana
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prezydenta  oraz  jego  zastępców  z  prac  pomiędzy  sesjami  w  okresie  od  27 marca  do
23 kwietnia.  Pan  prezydent  w  tym  okresie  wziął  udział  w  obchodach  Światowego  Dnia
Świadomości Autyzmu. Wziął udział wraz ze skarbnikiem i marszałkiem Adamem Struzikiem
w uroczystym podpisaniu umowy na prawie 22 000 000 na przebudowę pętli autobusowej
przy alei  Jana Pawła II, ustawienie 40 nowych wiat autobusowych oraz modernizację 35
kolejnych.  W  tym  okresie  również  Pan  prezydent  uczestniczył  w  XXX  Ogólnopolskiej
Konferencji  Pedagogicznej,  w  której  to  wzięli  udział  również  przedstawiciele  placówek
wychowania  pozaszkolnego  z  całego  kraju.  Wraz  z  sekretarzem uczestniczył  w otwarciu
nowej pracowni cyberbezpieczeństwa oraz sali sądowej do ćwiczeń w postępowaniu karnym
w ramach współpracy z Akademią Mazowiecką w Płocku. Uczestniczył w tym okresie również
w uroczystym apelu przy pomniku marszałka Józefa Piłsudskiego. Brał udział w szkoleniu w
Warszawie w Akademii Pożarniczej w zakresie obrony ludności i ochrony cywilnej. Wraz ze
swoimi zastępcami wziął udział w uroczystym spotkaniu wielkanocnym z dziennikarzami. W
tym  okresie  również,  a  dokładnie  w  dniu  wczorajszym  i  dzisiejszym,  Pan  prezydent
uczestniczy w XVII Europejskim Kongresie Gospodarczym, w którym to, Szanowni Państwo,
głównym tematem jest przede wszystkim temat dotyczący bezpiecznej przyszłości,  gdzie
podejmowane  są  dialogi,  rozmowy  i  wymiana  doświadczeń  między  innymi  z
międzynarodowym  gronem  ekspertów,  przedsiębiorcami  oraz  samorządowcami.  W  tym
okresie  również  przyjmował  interesantów.  I  tu  warto  podkreślić,  że  Pan  prezydent,  jak
również i jego zastępcy w tym okresie, są otwarci na rozmowy z mieszkańcami i wszystkimi
zainteresowanymi. Jeżeli  chodzi o sprawozdanie zastępcy Pana prezydenta, czyli zastępcy
Pana Łukasza Jankowskiego,  w tym okresie Pan Łukasz uczestniczył  w jubileuszu „Złote
Gody”. Wręczał powołania członkom Miejskiej Rady Rynku Pracy w Płocku oraz prowadził
posiedzenie  inauguracyjne  do  czasu  wyborów  przewodniczącego.  Otwierał  szkolenie
„Rowerowy maj”, akcja, która po raz ósmy bierze udział w ogólnopolskiej akcji promującej
zdrowy tryb życia. Był obecny na jubileuszu dziesięciolecia istnienia Bursy Płockiej, który to
odbył  się  w  budynku  Mediateki.  Uczestniczył  w  spotkaniu  wielkanocnym  Uniwersytetu
Trzeciego  Wieku.  Brał  udział  w  obchodach  104.  rocznicy  odznaczenia  Płocka  Krzyżem
Walecznych 10 kwietnia 1921 roku za obronę miasta w wojnie polsko-bolszewickiej przez
marszałka  Józefa  Piłsudskiego.  Złożył  kwiaty  w  geście  pamięci  i  szacunku  ofiar  w  15.
rocznicę katastrofy smoleńskiej.  Uczestniczył  w tym okresie w Międzynarodowym Święcie
Teatru w Płockim Teatrze Dramatycznym, a także wraz z przewodniczącym rady miasta
uhonorował Teatr Dramatyczny im. Jerzego Szaniawskiego medalem „Zasłużony dla Płocka”.
W  tym  okresie  Pan  Łukasz  Jankowski  otwierał  konferencję  poświęconą  problematyce
zachowań ryzykownych wśród dzieci i młodzieży oraz brał udział w dyskusji panelowej na
temat  kierunków  działań  profilaktycznych.  Odbywał  również,  tak  jak  wspomniałem
wcześniej, spotkania z interesantami. W tym okresie zastępca prezydenta miasta Płocka Pan
Piotr  Dyśkiewicz  uczestniczył  w  spotkaniach  dotyczących  wyposażenia  mieszkańców  w
kompostowniki oraz możliwości wyposażenia altan śmietnikowych w monitoring. Brał udział
w tym okresie w spotkaniu w terenie dotyczącym poprawy infrastruktury i bezpieczeństwa
na  osiedlu  Radziwie,  tutaj  wspólnie  z  między  innymi  dyrektorem  MZD.  Spotkał  się  z
ministrem  klimatu  i  środowiska,  z  Panem  Miłoszem  Motyką  w  sprawie  projektu
realizowanego w obszarze środowiska.  W tym czasie  Pan zastępca prezydenta  Pan Piotr
Dyśkiewicz  podpisywał  umowy  w  formie  aktów  notarialnych  dotyczących  ustanowienia
odrębnej własności lokalu i jego sprzedaży, jak również przyjmował interesantów. W tym
okresie zastępca prezydenta miasta Płocka Pan Artur Zieliński, czyli  ja, uczestniczyłem w
szkoleniu  specjalistycznym  dla  pracowników  merytorycznych  oraz  członków  społeczności
energetycznej organizowanych przez Związek Miast Polskich. Prowadziłem spotkanie otwarte
z mieszkańcami miasta Płocka dotyczące aktualizacji strategii. Przypomnę, że w okresie od
10 marca do 18 kwietnia odbywały się cykle spotkań i konsultacji w ramach prowadzenia
aktualizacji  naszej  strategii.  Brałem udział  w  posiedzeniu  online  Zarządu  Związku  Gmin
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Regionu  Płockiego.  W  tym  czasie  spotkałem  się  również  z  burmistrzem  Łęczycy  i  jego
pracownikami  w celu  omówienia realizowanych projektów i  pomysłów w ramach formuły
partnerstwa  publiczno  -  prywatnego.  Brałem udział  w  konferencji  samorządowej,  której
tematem była sieć, która łączy współpracę na rzecz lokalnej transformacji energetycznej. To
spotkanie odbyło się pod patronatem między innymi marszałka województwa mazowieckiego
w Sierpcu. Przyjmowałem delegację z Krakowa celem omówienia realizowanych projektów w
ramach  formuły  partnerstwa  publiczno  -  prywatnego.  Uczestniczyłem  w  inauguracyjnym
posiedzeniu  Rady  Rozwoju  Obszaru  Gospodarczego  w  Łodzi.  Ta  rada  przynależy  do
specjalnej strefy łódzkiej, jeżeli chodzi o Łódzką Strefę Specjalną Ekonomiczną. Myślę, że
pomysły  i  doświadczenia  przeniesione  z  tego  gruntu  będą również  dla  nas  dodatkowym
doświadczeniem. Przyjąłem w tym czasie Komisję Partnerstwa Publiczno -Prywatnego, która
jest  przy Związku Miast  Polskich  i  przedstawiłem im nasz największy projekt  w zakresie
partnerstwa  publiczno  -  prywatnego.  Uczestniczyłem  w  spotkaniu  z  przedstawicielami
Politechniki  Warszawskiej w sprawie projektowania połączenia pieszego między osiedlami
Podolszyce Południe i Imielnica. Brałem udział w posiedzeniu Zespołu do spraw planowania
inwestycji  miejskich  oraz  Zespołu  do  spraw nazewnictwa.  Uczestniczyłem w posiedzeniu
Rady  Projektu  Generalnej  Dyrekcji  Dróg  Krajowych  i  Autostrad  w  sprawie  ulicy
Wyszogrodzkiej.  Rozmawiamy  tutaj  cały  czas  o  dokumentacji,  która  jest  realizowana  w
zakresie tego odcinka wylotowego. Przypomnę, że nasza dokumentacja w tej chwili jest w
rozpatrywaniu u wojewody, a część należąca do Generalnej Dyrekcji jest nadal zgodnie z
harmonogramem  w  projektowaniu.  W  tym  okresie  przyjmowałem  interesantów  i
uczestniczyłem w komisjach. Dziękuję. Jeżeli są pytania jestem do dyspozycji.”

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo
Panie  prezydencie.  Czy  jakieś  pytania  do  sprawozdania  Pana  prezydenta.  Jest  Pan
przewodniczący Tomasz Korga, proszę bardzo.”

Pan radny  Tomasz Korga  powiedział:  „Panie prezydencie, wspominał  Pan o spotkaniu z
przedstawicielami Krakowa. Czy możemy coś więcej na ten temat, bo tak szybciutko Pan
przeleciał? Może coś ciekawego.”

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Prosimy bardzo
Pana prezydenta.”

Pan Artur Zieliński Zastępca Prezydenta Miasta Płocka powiedział: „Z racji pełnionej funkcji
zostałem powołany na przewodniczącego Komisji Partnerstwa Publiczno - Prywatnego. Wiele
środowisk,  a  w tym przypadku przedstawiciele  wielu  społeczności  lokalnych  z  metropolii
krakowskiej, przedstawiciele chyba sześciu czy siedmiu samorządów chcieli posłuchać nas i
przedstawiłem  im  nasze  doświadczenie  w  ramach  właśnie  partnerstwa  publiczno  -
prywatnego.(niezrozumiały  głos)  W ramach projektów,  czyli  my mamy w tej  chwili  dwa
projekty, które są realizowane i dzielimy się naszymi doświadczeniami. Pierwszy projekt,
który realizujemy wspólnie z tym Siemensem od 2017 roku i jest on realizowany, a drugi
jeżeli  chodzi  o  aquapark.  Ten  temat  dotyczący  aquaparku  cieszy  się  bardzo  dużym
powodzeniem. Tak jak wspomniałem wcześniej przedstawiciele, którzy byli u mnie wraz z
burmistrzem  Łęczycy  i  podobnie  z  przedstawicielami  metropolii  krakowskiej,  bo  to  było
przedstawiciele,  byli  przedstawiciele  z  kilku  gmin,  chcieli  posłuchać  w  jaki  sposób  od
początku  do  końca  przeprowadzić  zgodnie  z  obowiązującą  formułą  proces  pozyskania
partnera w ramach partnerstwa publiczno – prywatnego.”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękujemy bardzo
Panie prezydencie.”
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Ad. pkt 13

Sprawozdanie  Przewodniczącego  Rady  Miasta  Płocka  z  pracy  między
sesjami.

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Przed nami kolejny
punkt,  trzynasty:  sprawozdanie  Przewodniczącego  Rady  Miasta  Płocka  z  pracy  między
sesjami, czyli moje, idąc słownictwem Pana prezydenta. Szanowni Państwo, jaka to frajda
przejść się kilka kroków po siedzeniu.  Krótkie sprawozdanie. Natomiast  dzisiaj  prosiłbym
Państwa szczególnie o uwagę, gdyż jest kilka punktów takich, które według mnie są ważne i
które  Państwu tylko  zasygnalizuję,  ale  one  są  ważne  również  dla  całej  rady miasta.  Po
poprzedniej  sesji  podpisywałem  dokumenty  tradycyjnie.  W  dniach  4  -  6 kwietnia
uczestniczyłem w katedrze płockiej w corocznym Festiwalu Muzyki Jednogłosowej, już XXXI
pierwsza edycja. Gratulacje dla wykonawców i organizatorów. Według mnie jest to wspaniały
festiwal,  który powinniśmy rozgłaszać na całą Polskę albo i jeszcze dalej,  a jednocześnie
jeden z tych tańszych,  patrząc na pozycję  budżetową. I  teraz bardzo proszę Państwa o
szczególną uwagę. Drodzy Państwo, wysłałem pismo do prezesa Orlenu, pismo dotyczące
dialogu  ze  społecznością  dotkniętą.  Kilka  tygodni  temu do  wszystkich  Państwa  Radnych
wysłana  została  korespondencja,  którą  otrzymaliśmy  z  Orlenu  dotycząca  społeczności
dotkniętej.  Zmieniło  się  prawodawstwo  unijne  w  tym  zakresie  i  spółki,  zwłaszcza  te
największe spółki, od tego roku od sprawozdań dotyczących roku 2024 są zobligowane w
swoich  sprawozdaniach  zrównoważonego  rozwoju  odnosić  się  również  do  relacji  ze
społecznościami  dotkniętymi.  Tak  jest  to  w  dyrektywie  unijnej  zdefiniowane.  Płock,
mieszkańcy  Płocka  jak  najbardziej  kwalifikują  się  do  definicji  społeczności  dotkniętej.
Wystosowałem  pismo  do  Pana  prezydenta,  do  Pana  -  przepraszam  -  prezesa  Orlenu,
sugerujące delikatnie, kilka kwestii poruszyłem, natomiast poprosiłem Pana prezesa o to, że
jeżeli w przyszłości tego typu spotkanie będzie się odbywało, to bardzo byśmy prosili, żeby
odbywało  się  w Płocku,  czyli  bezpośrednio  wśród  społeczności  dotkniętej.  Może  zrobimy
wtedy Państwu, którzy przyjadą do nas z Warszawy wycieczkę wokół Orlenu, żeby łatwiej
zrozumieli,  co  oznacza  dla  płocczan  poczucie  bycia  społecznością  dotkniętą  przez
największego naszego pracodawcę, ale jednocześnie też firmę, która oddziaływuje na miasto
Płock. Poza tym druga, bardzo ważna rzecz, Szanowni Państwo. Jak Państwo pamiętacie cały
czas  trwają  prace  nad  Strategią  Zrównoważonego  Rozwoju  Miasta  Płocka  „Płock  2035”.
Przypomnę Państwu, że do 18 kwietnia mogliśmy składać, jak wszyscy, swoje wnioski do tej
strategii. Teraz te wnioski są analizowane i oczywiście również swoje wnioski złożyłem. I
zapewne za niebawem na tapecie kolejnej sesji albo nie wiem, czy majowej, czy czerwcowej
będziemy mieli ten dokument do głosowania. Raz jeszcze bardzo proszę Państwa o wnikliwą
analizę  jednego  z  ważniejszych  dokumentów dla  naszego  miasta.  Poza  tym 12 kwietnia
uczestniczyłem  wspólnie  z  Panem  wiceprezydentem  Łukaszem  Jankowskim  w  teatrze
płockim na premierze sztuki  „Romeo i  Julia”.  Polecam Państwu szczególnie,  gdyż po raz
pierwszy  oglądałem  „Romeo  i  Julię”  w  wersji  w  cudzysłowie  kibicowskiej  -  dwa  klany
podzielone na dwa zespoły. Gratulacje tutaj dla Pana Mariusza, dla radnego Mariusza. Ale w
ogóle  no  kapitalne.  Naprawdę  polecam  wszystkim.  Jeden  klan  w  barwach  niebieskich,
bliskich nam, drugi w barwach czerwonych. Oczywiście myślę, że tekst zgodny z Szekspirem
w 100 procentach,  ale warto  to zobaczyć.  Takiego „Romea i  Julii”  myślę,  że nikt  z  nas
jeszcze nie oglądał. Przy okazji tegoż przedstawienia, Szanowni Państwo, ponieważ było to,
odbyło się to w dniu Światowego Dnia Teatru, wspólnie z Panem prezydentem wręczyliśmy
teatrowi  medal  „Zasłużony  dla  Płocka”,  który  jednogłośnie  jako  Rada  Miasta  Płocka
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przegłosowaliśmy  na  sesji  styczniowej.  Poza  tym,  Szanowni  Państwo,  uczestniczyłem  w
komisjach merytorycznych, prowadziłem korespondencję w imieniu rady miasta, spotykałem
się  z mieszkańcami  na prośbę,  złożyłem interpelacje  między sesjami  i  przygotowywałem
dzisiejszą  sesję.  Chciałbym  przy  okazji  podziękować  Państwu  wiceprzewodniczącym  za
pomoc i zaangażowanie. Jeżeli są jakieś pytania do tego sprawozdania jestem do dyspozycji.

Ad. pkt 14

Interpelacje i zapytania radnych.

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Punkt czternasty -
interpelacje i zapytania radnych. Jako pierwszy Pan Mariusz, Pan radny Mariusz Pogonowski,
proszę bardzo.”

Pan radny Mariusz Pogonowski powiedział: „Szanowni Państwo, chciałbym przekonać was
dzisiaj,  już  niewiele  osób  zostało,  ale  w  sumie  te  najważniejsze  osoby  są,  do  lepszego
finansowania  kultury  realizowanej  przez  organizacje  pozarządowe.  Oddolne  inicjatywy
kulturalne,  jak  i  osoby  stojące  za  tym,  organizacje  pozarządowe,  żywi  ludzie,  którzy
pozyskują pieniądze, rozliczają je, realizują, wymyślają te projekty, borykają się z wieloma
trudnościami.  Nie  jest  łatwo  być  takim  liderem  organizacji,  który  coś  przeprowadza,
pozyskuje te środki. No jest... Oczywiście są to pewne umiejętności personalne, ale pewne
też jakieś ambicje chyba, które każą nam to robić, bo jest to dużo pracy, a przecież zapłata
za to jest dosyć skromna powiedziałbym. No zgadzamy się co do tego, że wszystkim zależy
nam na tym,  aby życie  w Płocku było  jak  najlepsze,  aby płocczanie  byli  zadowoleni  ze
swojego życia i aby to życie miało sens, aby to, co wydarza się w ramach kultury: wystawy,
spektakle, koncerty, czy spotkania, było po prostu ciekawe i żeby miało miejsce w naszym
mieście. Oczywiście są różne wystąpienia i różni ludzie mają różne pomysły. Czasami są to
osoby też w różnym wieku, w związku z tym interesują ich różne rzeczy. Nie wszystko musi
się wszystkim podobać. Chodzi mi o to, że jesteśmy po prostu różni i tak naprawdę trudno
jest podjąć, co warto finansować, a co nie. Trzeba by chyba spojrzeć na to globalnie ilu
uczestników,  ile  osób  ma z  tego  korzyść,  no  i  nie  można  dyskryminować  ich,  prawda.
Każdemu należy się w jakiś tam sposób ta jego estetyka. Rozwój kultury i sztuki w Płocku
jest  integralną  częścią  Strategii  Zrównoważonego Rozwoju  Miasta  Płocka  do  2030  roku.
Bardzo ciekawy dokument, który pod wieloma względami i  względem jak gdyby naszych
potrzeb  społecznych,  zmian  demograficznych,  bo  mamy  coraz  większy  odsetek  osób
starszych,  czy  dzisiaj  szeroko  poruszonego  kryzysu  migracyjnego,  a  również  i  zmian  w
prawie,  jak  gdyby w jakiś  sposób ta strategia  próbuje  to  wszystko ująć.  Podkreśla  rolę
kultury  jako  czynnika  budującego  tożsamość  miasta,  no  i  poprawiającego  jakość  życia
mieszkańców,  o  czym już  mówiłem.  W jednym z  zapisów jest,  że  wspieranie  inicjatyw
artystycznych, wydarzeń kulturalnych i festiwali ma na celu integrację społeczności, że jak
gdyby  ma to  doprowadzać  do tego,  że my więcej  ze  sobą rozmawiamy,  poznajemy się
nawzajem i wymieniamy poglądami, co jest trudne, kiedy przychodzimy na koncert gwiazdy,
gdzie  jesteśmy  sprawdzani  na  wejściu,  czy  nie  wnosimy  jakichś,  nie  wiem,  materiałów
niebezpiecznych,  alkoholi  czy czegoś innego i  potem jak gdyby po koncercie idziemy do
domu, nie ma już jakby panelu dyskusyjnego ani nic takiego. Oczywiście jest to kultura,
przeżycie, tym bardziej że tej gwiazdy na przykład słucha cały świat, oczywiście, że tak, ale
sytuacje  kulturalne,  w  których  to  my  jesteśmy  twórcą  i  tworzywem,  uczestniczymy  w
działaniach  stowarzyszeń,  gdzie  my być  może  wychodzimy  na  scenie  albo  tworzymy te
obrazy patchworkowe jakieś historie, czy cokolwiek, wiersze piszemy, jest istotniejsze, bo
raz, że przeglądamy się w oczach naszych sąsiadów i ludzi, którzy znani są tam na tych
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zajęciach, dwa - otrzymujemy od razu jakiś rodzaj dowartościowania, ale przede wszystkim
jesteśmy razem z  ludźmi.  To  poprawia  jakość  naszego  życia  i  nadaje  jemu sensu.  Też
organizacje pozarządowe mają wpływ na zwiększenie dostępności kultury, w tym dla osób
starszych,  że  jak  gdyby no nie  każdy ani  go stać  na te  komercyjne imprezy,  a  jednak
stowarzyszenia i ta oddolna działalność dociera w różne zakątki. Jestem przewodniczącym
Komisji  Dialogu  Obywatelskiego  i  spotykamy  się  jako  przedstawiciele  stowarzyszeń
kulturalnych kilka razy do roku, opiniujemy projekty strategii między innymi, ale również
programy  współpracy,  zasady  finansowania,  no  takie  różne  rzeczy,  które  mają  wpływ
właśnie na to jak miasto dogaduje się z organizacjami pozarządowymi. I wielokrotnie już
przepracowaliśmy te rzeczy na spotkaniach, wyczerpały one nasze uwagi i od kilku lat w
zasadzie akceptujemy to, co już mamy. Ale w tym roku pojawiła się zmiana bez konsultacji.
Wiele rzeczy z nami się konsultowało, a tu nagle w otwartym konkursie ofert okazało się, że
wkład własny, który jest na poziomie 20 procent i  tak jest dalej,  ale 50 procent z tego
wkładu własnego musi zostać włożone w formie finansowej, co zaskoczyło wiele organizacji i
z racji tego, że nie było żadnych konsultacji z tego tytułu, tylko nagle się to pojawiło, deus
ex machina, i z tego tytułu, że finansowo organizacje sobie nie radzą, bo ile mają pomysły,
ile chcą pracować i wkładać swoją własną pracę i wliczać ją na poczet wkładu własnego, bo
po prostu pieniędzy od sponsorów nie  ma, o tyle  kiedy musieli  włożyć 50 procent tego
wkładu własnego, to go po prostu nie mieli. I jak gdyby to zdeterminowało ich, że nie złożyli
w  ogóle  projektu.  Dlatego  też  dzisiaj  składam  interpelację  w  porozumieniu  z
przedstawicielami KDO z prośbą o to, aby przywrócić tamten stan rzeczy i w przyszłym roku
ogłosić konkursy z tymi zasadami, które były w 2024 roku. Szanowni Państwo, nie jest łatwo
w tych stowarzyszeniach. My liderzy, którzy to kreujemy, ta ambicja, która każe nam to
robić, każe nam pójść na spotkanie a nie na piknik z rodziną, nie wiem dlaczego to robimy,
dlaczego poświęcamy swój prywatny czas na to, na innych ludzi, na społeczność, na to, żeby
budować może swoją markę jakoś w tej społeczności,  a odchodzimy od rodziny, ale też
czasami jesteśmy chorzy, ale mamy projekt, trzeba go zrealizować i pomijamy tą chorobę,
idziemy tak nawet bez sensu, przecież zarażamy innych ludzi, ale też nie dbamy o własne
zdrowie. Chcę powiedzieć o tym, że ludzie, liderzy organizacji  pozarządowych, to bardzo
ciekawi i wartościowi ludzie, ponieważ coś robią, a spotykają się... (niezrozumiały głos) Ja
wiem,  ja  wiem,  ale  niestety  muszę  się  wygadać.  Jeżeli...  Można wyjść  do  domu,  jeżeli
uważacie  już  się sesja w zasadzie skończyła,  jednak...  (niezrozumiały  głos) Tak,  tak,  ja
właśnie występuję w interpelacjach i zawieram, chcę natłuścić i ubrać słowa temat, który
jest  niezwykle dojmujący  dla  mnie i  dlatego też stoję tu i  używam słów, aby to zrobić.
Proszę mnie nie przeganiać z tego miejsca. Dziękuję. Moja koleżanka w urzędzie miasta...
Mówiłem o tych chorobach, o tym, że jest trudno, że jest ciężko, ale jak gdyby piszemy te
projekty  i  nagle  ktoś  przychodzi  i  słyszą  urzędnika,  że  ona  powinna  być  wdzięczna,  że
dostała pieniądze i nie wiem, ja nie uczestniczyłem w tej sytuacji, nie chcę tego rozstrzygać,
jak to tam było, ale dotknęło to moją koleżankę, poczuła się w jakiś sposób, no nie wiem,
dotknęło ją to. I oczywiście ja jestem szalenie wdzięczny, że dostałem pieniądze na projekty,
dostałem.  Dzisiaj  dowiedziałem  się  po  długim  czasie,  że  dostałem  pieniądze  z  urzędu
marszałkowskiego też na realizację, patrzę w stronę Pani Małgosi, no bo mąż jest, prawda,
marszałkiem, i dostałem, na drugi projekt nie dostałem. W zeszłym roku dostałem na sumę,
w tym roku nie dostałem, załamało mnie to. Nie mam niestety na głównego wykonawcę. Nie
mogę  zaprosić  nikogo  spoza  Polski,  żeby  ten  koncert  był  wielki,  ale  dostałem  tam  na
spektakle. I jest to jakaś loteria. Projekt był tak samo dobry jak w zeszłym roku. W zeszłym
roku został dofinansowany, w tym nie. I ja dołożyłem wszelkich starań, żeby ten projekt był
dobry i chciałem zrobić wspaniałą imprezę i żeby marka tej sumy rosła, żeby ta impreza
kulturalna, która zdobywa coraz większą, większe grono osób i uczestników rosła w siłę i
była kolejną propozycją kulturalną w mieście Płocku, ale no niestety będę musiał jakoś, nie
wiem,  nie  wiem,  co  zrobię  i  mówię  o  tym,  że  jestem też  przedstawicielem  organizacji
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pozarządowej i spotykam się z tym, że nie wszystko, co wymyślę zrobię. Nie jest naprawdę
łatwo. Odbiera to, odbiera to siłę i chęć do działania. A przecież są organizacje, które w
ogóle nie dostają nic i niestety nie mogą nic zrobić. Spójrzmy trochę może na cyfry. Płock
wydaje  na  kulturę,  sztukę  i  ochronę  dziedzictwa  narodowego  38 000 000  około...
(niezrozumiały głos) tak, z czego 420 000 na organizacje pozarządowe właśnie na konkursy.
Mamy ponad 300 organizacji pozarządowych, ale niestety tych zajmujących się kulturą, a
mówimy o kulturze, jest zdecydowanie mniej, ale i tak daje nam to jedną dziewięćdziesiątą
jak gdyby całej puli w organizacjach pozarządowych, która idzie na kulturę. No oczywiście no
Płocka Orkiestra Symfoniczna, mnóstwo osób i tak dalej, ale stowarzyszeń kulturalnych też
jest mnóstwo, też chciałoby coś robić. Płocka Orkiestra Symfoniczna dostaje 5 000 000, chór
Pueri et Puellae Cantores Plocenses 1 000 600. Ile osób pracuje w chórze, jest uczestników?
Oczywiście  śpiewają  pięknie,  chór  jest  absolutnie  bezapelacyjnie  ważny,  musi  istnieć,
musimy go finansować. Płocki Ośrodek Kultury i Sztuki 15 000 000 zł, z czego tam pięć z
kawałkiem, tak naprawdę, idzie na imprezy. Biblioteki 12,5 miliona. Galeria 1 600 000. A
stowarzyszenia  kulturalne  realizujące  projekty  w kulturze  420 000 zł.  Zrealizowaliśmy,  w
2025 roku jest 25 projektów, z czego - nie, przepraszam - mówię o 2024 roku, 24 projekty,
z  czego  najwyższe  dofinansowanie  to  było  50 000 zł,  a  najniższe  3900 zł  na  projekt.
Uważam, że potrzebujemy w Płocku przeorganizowania trochę przestrzeni kultury tak, aby
iść trochę razem ze światem, aby Płocki Ośrodek Kultury i Sztuki i realizowane zadania są
skostniałe, robi... wciąż powtarzamy utarte schematy. Młodzi artyści, ludzie nie mają szansy
się odnaleźć, ponieważ instruktorzy i schemat wpycha ich w konkretne ramy i oczekuje się
od nich konkretnych zachowań, a nie ma wolności twórczej. W ten sposób nie będziemy
mieli  nic  nowego, będziemy wciąż powtarzali  to samo. (niezrozumiały  głos) Imigranci  to
problem  ogólnoświatowy.  Oni  po  prostu  będą.  (niezrozumiały  głos)  Niech  Pan  naciśnie
przycisk i ustosunkuje się przy mównicy. Mam zapytanie również z którym zwrócił się do
mnie  Pan  Jan  Harasimowicz,  ponieważ  uczestniczył  w  przygotowaniu  strategii
zrównoważonego rozwoju Płocka i pyta,  w jakim kontekście,  jak daleko zaszła realizacja
zadań w kulturze fizycznej. Prosił mnie o to. Nie umiem odpowiedzieć mu na to pytanie, więc
składam takie zapytanie, abym mógł udzielić temu człowiekowi odpowiedzi. I mam jeszcze
jedną interpelację dotyczącą kalendarza imprez. Monika Mańkowska, jedna członkini Komisji
Dialogu Obywatelskiego, poruszyła temat, że organizuje się w Płocku mnóstwo imprez, a nie
ma  jednego  miejsca,  w  którym to  moglibyśmy  znaleźć  te  wszystkie  imprezy  i  że  taka
aplikacja i takie miejsce byłoby niezwykle drogocenne, ułatwiłoby poruszanie się płocczanom
po tych wszystkich  imprezach,  a  mało tego,  tym, którzy organizują imprezy pozwoliłoby
precyzyjnie  zaplanować  terminy,  aby  te  imprezy  się  nie  dublowały.  Stworzenie  takiego,
takiej  platformy,  internetowej  apki,  tak  naprawdę,  na  telefon  byłoby  czymś  niezwykle
sprytnym i nauczenie środowiska kulturalnego, aby z tego korzystało, jakieś zobligowanie go
do tego i składam interpelację w której proszę o to. Dziękuję Państwu.”

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
Jeżeli  Pan  radny  przeleje  to  wszystko  na  papier,  to  będzie  tu  najdłuższa  interpelacja,
pierwsza chyba w historii naszego samorządu, ale jeżeli to pomoże w załatwieniu tematu, to
może  warto.  Dziękuję  bardzo.  Pani  radna  Małgorzata  Ogrodnik  jako  kolejne  zgłoszenie.
Proszę.”

Pani  radna  Małgorzata  Ogrodnik powiedziała:  „Moja  pierwsza  interpelacja,  bardziej
ponowienie. Na ostatniej sesji prosiłam o remont klatek schodowych bloków znajdujących się
na ulicy Sienkiewicza między 12 a 16, jak również remont chodnika i jezdni znajdującej się
tam. Otrzymałam oczywiście odpowiedź, tylko prosiłabym, że jeżeli Państwo odpowiadacie
nam na interpelacje, żeby one były w miarę bardziej szczegółowe, bo to, że jezdnia, pas
chodnika i jezdni będzie wrzucony do projektu „Płock zielono - niebieski”, to jak ja mam
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przekazać  to  mieszkańcom,  kiedy  realnie  mogą  się  spodziewać  takiego  remontu  tego
chodnika i tej jezdni. Druga, to w części odpowiedzi na tą interpelację w sprawie malowania
klatek schodowych dostałam odpowiedź, że zgodnie z harmonogramem i zarządzeniem będą
remontowane. Ja chciałam tylko przypomnieć, że klatki schodowe ostatni raz w tych blokach
były malowane w 98. roku i jeżeli składamy takie interpelacje, to oczekuję tego, że będzie
konkretna  data  remontu,  malowania  takich  klatek  schodowych.  Moja  druga  interpelacja,
zasadniczo prośba - chodzi o park,  o budżet obywatelskich,  gdzie  na Skarpie  powstanie
teren  rekreacji,  wypoczynku  dla  mieszkańców  Skarpy.  W  tym  projekcie  nie  były
uwzględnione latarnie. Ja tu mam prośbę do Pana skarbnika, żeby zostało to uwzględnione
nie w postaci lamp solarnych, tylko może jako tradycyjne latarnie z wyłącznikiem z tego
względu, że znajduje się tam kamera monitoringu miejskiego, będzie piękny, nowy teren
rekreacji,  ale niestety nie są przewidziane tam latarnie i serdecznie proszę o rozważenie
możliwości  zamontowania  na  tym  pięknym,  mam  nadzieję,  terenie  rekreacyjnym  dla
Skarpian, że takie latarnie będą. Może być taki wyłącznik czasowy jak znajduje się w Parku
Północnym, że o 22. będzie po prostu gaszone. Dziękuję bardzo.”

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
Pani przewodnicząca Małgorzata Struzik, proszę bardzo.”

Pani  Małgorzata Struzik  Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Płocka powiedziała: „Szanowni
Państwo, składam interpelację dotyczącą utrzymania czystości na ulicy, na sięgaczu ulicy
Żyznej,  czyli  ulicy  Wandy  Chrostowskiej  i  Zofii  Świtalskiej.  Oficjalne  otwarcie  tego,  tej
inwestycji,  nastąpiło  w maju 2023 roku,  czyli  połączenie  sięgacza  ulicy  Żyznej,  nadanie
imienia Wandy Chrostowskiej i Zofii Świtalskiej oraz połączenie tej inwestycji z ulicą, z aleją
Armii  Krajowej w maju 2023 roku i podczas realizacji,  podczas otwarcia oficjalnego tego
obiektu budowlanego wraz z prezydentem Andrzejem Nowakowskim mówiliśmy o zagrożeniu
jakie  jest  na tej  ulicy,  mianowicie  o  uprzątnięcie  terenu znajdującego  się  w gestii  Pana
Stefana Karczewskiego.  Mieszkańcy osiedla  proszą o pilną  interwencję,  bo to minęło  już
troszeczkę czasu, prawda, czyli można powiedzieć, że dwa lata od chwili, gdy mówiliśmy na
tym  oficjalnym  spotkaniu  na  temat  tego...  na  tego,  przepraszam,  że  się  jąkam,  już
zmęczona jestem, na temat tego problemu, mianowicie działka Pana Stefana Karczewskiego
znajduje się w sąsiedztwie bloków i ulicy właśnie Wandy Chrostowskiej i Zofii Świtalskiej,
właścicielem tej  działki  jest  bezpośrednio  Pan Stefan Karczewski  i  teren ten przypomina
składowisko  odpadów  budowlanych,  co  oczywiście  zagraża  bezpieczeństwu  naszych
mieszkańców. Ten widok bulwersuje - to jest wniosek mieszkańców tego osiedla - i generuje
no chyba negatywny wizerunek naszego miasta. Uprzejmie proszę, zrobiłam również zdjęcia
tych obiektów składając interpelację i uprzejmie proszę Panów prezydentów o interwencję w
tej materii. Nie wiem, jaki jest aktualnie status, no mówię o tym, kiedyś był to człowiek,
który  był  deweloperem  na  tym  osiedlu,  nie  wiem,  jaka  jest  teraz  sytuacja,  natomiast
nazwisko się przewija i wszyscy mieszkańcy wiedzą, kto jest właścicielem tej działki, która
stwarza  zagrożenie,  jest  miejscem  składowiska  odpadów  budowlanych  i  zagraża
bezpieczeństwu naszych mieszkańców. Bardzo proszę o interwencję. Dziękuję.”

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo
Pani przewodnicząca. Pan radny Krzysztof Laskowski, proszę.”

Pan radny  Krzysztof  Laskowski  powiedział:  „Dziękuję  Panie  przewodniczący.  Szanowni
Państwo, zapytanie kieruję do Pana prezydenta Zielińskiego. Chodzi mi o to, czy zostało
wszczęte postępowanie przetargowe odnośnie wykonania projektu ulicy, przebudowy ulicy
Pszczelej i nawiązując do naszej rozmowy z początku kwietnia, czy został zmieniony zakres
prac odnośnie opracowania projektu i chodzi mi tu przede wszystkim o położenie nowych
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chodników,  czyli  polbrukiem  i  zaprojektowania  nowych  miejsc  parkingowych.  Dziękuję
bardzo.”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo. I
Pani przewodnicząca Daria Domosławska.”

Pani radna  Daria Domosławska powiedziała: „Ja króciutko dwie interpelacje, które miały
swój  początek  w  roku  2022.  Pierwsza  to  w  imieniu  mieszkańców  poproszę  o  poprawę
bezpieczeństwa  na  drodze  rowerowej  zlokalizowanej  w  alei  Nowaka.  Chodzi  tutaj  o
oznaczenie miejsc, w których piesi przekraczają tą drogę rowerową. Czekamy od 2022 roku
na  rozwiązanie  tego  problemu.  I  drugi  temat,  też  od roku 2022,  wprowadzenie  działań
mających na celu ochronę skarpy wiślanej w okolicy Jaskini Morusa i ochronę samej jaskini.
Wiem,  że  były  składane  wnioski  o  objęcie  tego  terenu  stanem  pomnika  przyrody.
Chciałabym się dowiedzieć, jakie działania zostały podjęte, aby chronić tą jaskinię, bo wiem,
że dochodzi tam do kolejnych aktów dewastacji. Dziękuję bardzo.”

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
Nie widzę więcej zgłoszeń ze strony Państwa Radnych w tym punkcie.”

Ad. pkt 15

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Zatem
przechodzimy do punktu piętnastego: odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. Pan
prezydent Artur Zieliński, proszę.”

Pan  Artur  Zieliński  Zastępca  Prezydenta  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękuję  Panie
przewodniczący.  Szanowni  Państwo,  wywołany  zostałem  do  jednej  z  interpelacji.  Jeżeli
chodzi  o...  Oczywiście  na wszystkie  interpelacje  odpowiemy na piśmie,  ale w kontekście
naszego spotkania Panie radny, jeżeli chodzi o ulicę Pszczelą, to tak jak rozmawialiśmy część
tego  zakresu  to  jest  zakres  drogowy,  który  będzie  realizowany  przez  MZD  w  ramach
środków, które są już na ten projekt zarezerwowane. Myślę, spojrzę tutaj na Pana dyrektora,
czy w maju mamy w planach ogłoszenie postępowania? Tak, ale to rozmawiamy o zakresie
drogowym. Natomiast tak jak rozmawialiśmy, zakres dotyczący poprawy infrastruktury na
chodnikach został przekazany i rozmawiałem na ten temat z Panem dyrektorem Krzysztofem
Gawinem, ponieważ jest to zakres wykraczający poza obszar drogowy, za ten zakres jest
odpowiedzialny  Pan Krzysztof  i  zobligowałem, poprosiłem Pana Krzysztofa o to,  żeby mi
przedstawił  na  najbliższym  zespole  inwestycyjnym,  jaki  to  jest  koszt,  żebyśmy  mogli
ewentualnie,  jeżeliby się pojawiły  jakieś środki dołożyć do tej puli,  którą już dzisiaj  Pan
dyrektor  posiada  w  ramach  modernizacji  chodników,  tych  wewnętrznych,  na  drogach
wewnętrznych, czyli tych osiedlowych za które odpowiada obszar Pana Krzysztofa, dyrektora
Krzysztofa Gawina. A jeżeli chodzi o pozostałe, to oczywiście jak tylko wpłyną odpowiemy na
piśmie.”

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo
Panie prezydencie. I Pan wiceprezydent Łukasz Jankowski, proszę.”

Pan  Łukasz Jankowski  Zastępca Prezydenta Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję. Ja tak
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krótko tylko też w odpowiedzi na tą interpelację, dość długą interpelację Pana radnego, bo
tak  nawet  na  początku  zacząłem  sobie  notować,  żeby  podjąć  próbę  odpowiedzi  teraz,
natomiast ona jest faktycznie na tyle długa, że odpowiemy oczywiście na piśmie. Natomiast
ja bym chciał podkreślić, że kultura jest dla nas jakby tym elementem bardzo ważnym, więc
to nie jest tak, że ona gdzieś tam idzie bokiem. Środki na konkursy z roku na rok są coraz
większe, bo to też warto podkreślić. Ja rozumiem, że poniekąd ta interpelacja dotyczy tego,
żeby te środki zwiększyć, ale myślę, że odpowiednim momentem to będzie moment, kiedy
będziemy rozmawiać o przyszłorocznym budżecie, budżecie miasta. Jeżeli chodzi o ten wkład
w tych konkursach, faktycznie jest to wkład 50-procentowy, tylko tu należy podkreślić, że
jakby to jest 20 procent, czyli 80 procent można pozyskać z konkursu, więc nie mówimy tu o
50 procentach, tylko o 50 procentach od 20 procent, czyli w efekcie o dużo, dużo niższej,
niższej kwocie, natomiast jest to wprowadzone dla wszystkich organizacji pozarządowych,
które w konkursach startują, bez względu na to, czy są konkursy dotyczące kultury, czy
chociażby gdzieś tam po przeciwległej stronie stojącego sportu, tak. Krótko jeszcze tylko
informacyjnie,  jeżeli  chodzi  o kwestie  imprez i  tego, co odbywa się  w mieście,  ja  tak z
czystej ciekawości nawet sprawdziłem, czy to działa tak jak powinno, bo wiele osób zarzuca,
że  nie  wiedzą  skąd  czerpać  te  informacje  faktycznie.  Ja  wpisałem  sobie  po  prostu  w
wyszukiwarkę kalendarz imprez Płock i mamy ten kalendarz na swojej stronie internetowej
bardzo szczegółowo przedstawiający ofertę między innymi kulturalną. Jeżeli chodzi o miasto
Płock ta oferta jest tak, jak powiedziałem wcześniej, bardzo, bardzo bogata. Natomiast już
tak bezpośrednio odpowiadając, żeby rozważyć jakąś taką przestrzeń, która by agregowała
te wszystkie informacje, pracujemy nad rozwojem Karty Płocczanina i ja myślę, że to byłoby
takie fajne miejsca, aplikacja, która mogłaby takie informacje również posiadać, a że ma
możliwość  tak  zwanego  puszowania,  czyli  każdy  by  sobie  zaznaczał  dziedzinę,  która  go
interesuje, zresztą teraz też to może zrobić i z tych dziedzin będzie informacje dostawał.
Myślę,  że więcej  porozmawiamy po odpowiedzi  na interpelacje  albo bezpośrednio  już na
spotkaniu na które serdecznie zapraszam, żeby porozmawiać właśnie o tej kulturze i o tym,
w którą stronę zdaniem Pana radnego powinna się ona rozwijać. Dziękuję bardzo.”

Ad. pkt 16

Sprawy różne.

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo
Panie prezydencie. Raz jeszcze Pan radny Mariusz Pogonowski, proszę. I w tym momencie,
Szanowni Państwo, przechodzimy do punktu: sprawy różne, o, miałem to powiedzieć. Proszę
bardzo. Proszę nic więcej nie przyciskać, tylko jedno przyciśnięcie, jedno zgłoszenie proszę
przycisnąć i już później nic więcej nie dotykać.”

Pan  radny  Mariusz  Pogonowski  powiedział:  „Dziękuję  bardzo.  Ten  kalendarz  imprez
dostępny online zawiera tylko i wyłącznie imprezy instytucji i firm, które sobie ten kanał w
jakiś sposób otworzyły, ale jest mnóstwo imprez w Płocku, mnóstwo może, nie wiem, nie
liczyłem tego, ale są takie imprezy, które też są wartościowe z racji swojej inności, czasem
właśnie takiego... oddolnej realizacji, bo te imprezy nic nie kosztują, ale są zapraszane na
nie osoby i o tych imprezach nie ma informacji. I wydaje mi się, że jest dużo imprez też
organizowanych właśnie z otwartych konkursów ofert, które nie widnieją pomimo tego, że
miasto  przecież  wie,  bo  przyznaje  pieniądze  na  to  i  ta  informacja  jest  tam  przez  te
organizacje  upubliczniona,  ale  one  nie  są  zobowiązane  do  tego,  żeby  to  udostępniać  w
konkretnym punkcie  i  na  konkretny  adres  mailowy.  Ale  to  jest  problem  społeczny,  bo
pomijając już to, co finansuje miasto i w czym uczestniczy, to w ogóle taka platforma, którą
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byśmy  wypromowali,  o  którą  byśmy  zadbali,  byłaby  naprawdę  niezwykłym urządzeniem
działającym na rzecz naszej społeczności i o tym mówię. Dziękuję.”

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
Raz jeszcze Pan prezydent Łukasz Jankowski.”

Pan Łukasz Jankowski Zastępca Prezydenta Miasta Płocka powiedział: „To by się zgadzało,
natomiast no ja pragnę podkreślić, że jeżeli ktoś jest organizatorem jakiejś imprezy, to on
powinien zadbać o to, żeby ludzie wiedzieli o tej imprezie, bo ja... No, chyba że Pan radny
powziął taką informację. Nie spotkałem się z sytuacją, w której ktoś chciałby, żebyśmy taką
informację umieścili,  a uzyskałby odpowiedź odmowną. No trudno jest jakby to wszystko
znaleźć, o tym wszystkim napisać. Ja myślę, że akurat jest w gestii organizatora. A tak jak
powiedziałem, no bez względu na to, czy będzie to kalendarz, o którym wspomniałem, który
jest na stronie internetowej, czy jakaś aplikacja, to i tak będzie wymagało od organizatora
tego,  aby  tej  informacji  nam udzielił  właśnie  co  to  jest  za  impreza.  Oczywiście  jak  są
konkursy, to my widzimy opis imprezy tak, ale czasami są jakieś szczegółowe informacje
właśnie, więc myślę, że i tak taka informacja ze strony organizatora powinny do nas dotrzeć.
Ja  ze  swojej  strony  dołożę  wszelkich  starań,  aby  te  wszystkie  informacje  były
ogólnodostępne. Dziękuję.”

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
Pan prezydent Artur Zieliński.”

Pan  Artur  Zieliński  Zastępca  Prezydenta  Miasta  Płocka  powiedział:  „Chyba  jest  Pan
Mariusz.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Proszę,  Panie
prezydencie. Pan Mariusz zdominował sesję, może teraz Pan prezydent.”

Pan  Artur  Zieliński  Zastępca  Prezydenta  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dobrze,  bo  nie
chciałem wchodzić w dyskusję, już raz anulowałem swój głos, ale zgodnie ze statutem mam
do odczytania realizację uchwały.  Jest dość obszerna, więc nie wiem na ile  Pan Mariusz
jeszcze będzie chciał  kontynuować poprzedni  wątek rozmowy. Dobrze.  To przechodząc...
(niezrozumiały głos) Tak jest, Poproszę.”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Proszę bardzo.”

Pan radny  Mariusz Pogonowski  powiedział:  „Więc rzeczywiście  obowiązek nagłośnienia
imprezy leży na organizatorze, a ja mówię o tym, że takie narzędzia do promocji jak jeden
wspólny  harmonogram  imprez,  który  miasto  by  taką  apkę  zaoferowało  wszystkim  i  ją
rozpropagowało,  aby  rzeczywiście  ona  była  używana  i  aby  te  organizacje,  które  nie
uczestniczą w pozyskiwaniu środków od miasta też tam się wpisywały, aby tę robotę taką
promocyjną  wykonać,  która  wysłużyła  wszystkim,  byłaby  czymś  niezwykle  drogim  i
pożytecznym, o tym mówię. Ja wiem, że obowiązek służy na organizatorze, ale wtedy, jeżeli
upublicznimy coś takiego, jeżeli to stanie się powszechne i zaczniemy tego używać, to... i
wszyscy będą tego gremialnie używać, to wtedy jak gdyby to zda egzamin i będziemy mieli
coś pięknego, przepływ informacji i wszyscy będą w jednym punkcie mogli dowiedzieć się o
wszystkich imprezach kulturalnych, co będzie niezwykle drogie dla społeczności, korzystne.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Ja  dziękuję
bardzo, ale od razu spytam, czy dyskusja na ten temat toczyła się kiedykolwiek na komisji
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kultury?  To raz.  Bo,  jeżeli  nie  na komisji  kultury,  to bardzo bym Państwa prosił  jednak
zgodnie ze statutem o w pierwszej kolejności rozmowę tam merytoryczną z ludźmi, którzy
tymi obszarami się zajmują. Oczywiście ja nie neguję potrzeby złożenia interpelacji, ale to
jest  właściwe  miejsce.  W pierwszej  kolejności  tam powinna  ta  dyskusja  się  toczyć.  Raz
jeszcze Pan prezydent Łukasz Jankowski.”

Pan Łukasz Jankowski Zastępca Prezydenta Miasta Płocka powiedział: „Tak, dziękuję, już
tak tylko kończąc - jak najbardziej pomysł fajny, pomysł zasadny i tak jak powiedziałem
wcześniej, zapraszam też do siebie na spotkanie, nie tylko na komisję, ale również do mnie,
będziemy mogli o tym porozmawiać. Także dzięki za fajną uwagę.”

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
Raz jeszcze Pan prezydent Artur Zieliński.”

Pan  Artur Zieliński  Zastępca Prezydenta Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję. Zgodnie ze
statutem informuję o wykonaniu § 5 Uchwały nr 540/XXXI/2017 roku Rady Miasta Płocka z
dnia  25 kwietnia  2017  roku  w  sprawie  określenia  zasad  wnoszenia,  cofania,  zbywania
udziałów i akcji przez Prezydenta Miasta Płocka. I tak w pierwszej kolejności informuję o
wycofaniu udziałów, akcji ze spółki Wisła Płock Spółka Akcyjna. Uchwałą nr 11/ WZ/2025,
Nadzwyczajne  Walne  Zgromadzenie  Spółki  Wisła  Płock  Spółka  Akcyjna,  sporządzoną  za
repozytorium o numerze A 2444/2025 w dniu 18 kwietnia 2025 roku dokonano obniżenia
kapitału zakładowego spółki o kwotę 19 665 900 zł poprzez dobrowolne umorzenie 196 659
akcji imiennych. Akcje serii AU o numerach od AU - 709 321 do numeru AU - 714 074 o
wartości  nominalnej  100 zł  każda,  a  wartość  całkowita  475 400 zł,  akcje  z  serii  AW  o
numerach od AW - 714 075 do numeru AW - 729 074 o wartości nominalnej każdej 100 zł i
o łącznej wartości nominalnej 1 500 000 zł, serii akcji o numerze AX o numerach od AX -
729 075  do  numeru  AX  744 074  o  wartości  nominalnej  każdej  z  nich  100 zł,  o  łącznej
wartości 1500 000 zł, kolejny pakiet akcji serii  AY o numerach od AY - 744 075 do AY -
779 074  o  wartości  nominalnej  każdej  100 zł  i  wartości  łącznej  nominalnej  3,5  miliona
złotych, kolejny pakiet akcji z serii AZ o numerach od AZ - 779 075 do numeru AZ 799 074
o wartości nominalnej każdej sztuki 100 zł, o łącznej wartości nominalnej 2 000 000 zł, akcje
z serii AAA o numerach od AAA - 799 075 do numerów AAA - 819 074 o wartości nominalnej
100 zł każda, o wartości nominalnej 2 000 000 łącznie, kolejne akcje serii AAB o numerach
od AAB - 819 075 do numeru AAB - 854 074 o wartości nominalnej każdej sztuki 100 zł, o
wartości nominalnej łącznej 3 500 000 i ostatni pakiet AAC o numerach od AAC - 854 075 do
numeru AAC - 905 979 o wartości nominalnej 100 zł każda i o wartości łącznej 5 190 000.
Akcje, o których mowa powyżej umorzono dobrowolnie w drodze nieodpłatnego ich nabycia
przez spółkę. Kolejna informacja, o której pragnę Państwa poinformować, to informuję o
wniesieniu  udziałów do  następujących  spółek prawa handlowego.  W pierwszej  kolejności
Miejskie  Towarzystwo Budownictwa Społecznego Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością.
Informuję Państwa o wykonaniu Zarządzenia nr 815/2025 Prezydenta Miasta Płocka z dnia
26 marca  2025  roku  w  sprawie  wniesienia  do  spółki  pod  firmą  Miejskie  Towarzystwo
Budownictwa Społecznego Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością wkładu pieniężnego z
przeznaczeniem  na  podwyższenie  kapitału  zakładowego.  Uchwałą  nr  2/ZW/2025
Nadzwyczajnego Zgromadzenia Wspólników Spółki  z  dnia 27 marca 2025 roku dokonano
podwyższenia kapitału zakładowego o kwotę 5 000 000 zł (słownie: pięć milionów złotych)
poprzez  ustanowienie  10 000  nowych  i  równych  udziałów  o  wartości  nominalnej  500 zł
każda,  objętych  przez  wspólnika  spółki  Gminę  Miasto  Płock.  Druga  pozycja:  udziały  w
podwyższonym  kapitale  zakładowym  zostały  pokryte  wkładem  pieniężnym  w  wysokości
5 000 000 zł, pochodzących ze środków zabezpieczonych w budżecie miasta Płocka na rok
2025, zgodnie z zadaniem nr 06/WNW/I - Miejskie Towarzystwo Budownictwa Społecznego
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Spółka  z  o.o.  Druga  informacja  -  Wisła  Płock  Spółka  Akcyjna.  Informuję  Państwa  o
wykonaniu Zarządzenia nr 870/2025 Prezydenta Miasta Płocka z dnia 17 kwietnia 2025 roku
w sprawie  wniesienia  do  spółki  Wisła  Płock  Spółka  Akcyjna  z  siedzibą  w Płocku  wkładu
pieniężnego  z  przeznaczeniem  na  podwyższenie  kapitału  zakładowego.  Uchwałą  nr
11/WZ/2025 Nadzwyczajnego Walnego Zgromadzenia Spółki, sporządzonego za repertorium
o  numerze  2444/2025  w  dniu  18 kwietnia  2025  roku  dokonano  podwyższenia  kapitału
zakładowego o kwotę 5 000 000 zł w drodze emisji 50 000 akcji nowych, imiennych z serii
AAJ o numerach od numeru AAJ... o numerach AAJ, pozycja 1 219 075 do numeru AAJ -
1 269 074 o wartości nominalnej 1000 zł każda akcja, skierowanych do akcjonariusza Gminy
Miasto Płock, któremu przysługuje prawo poboru. Akcje z serii AAJ od numerach od AAJ -
1 219 075  do  AAJ  -  1 269 074  zostały  pokryte  wkładem  pieniężnym  pochodzącym  ze
środków  zabezpieczonych  w  budżecie  miasta  Płocka  na  rok  2025,  zgodnie  z  numerem
08/WNW/I - Wisła Płock Spółka Akcyjna. To jest pierwsza informacja.  Druga informacja,
którą  chciałbym  Państwu  przekazać,  to  informacja  o  Państwa  aktywności  w  zakresie
złożonych interpelacji i zapytań składanych podczas sesji rady miasta i nie tylko. W terminie
od 26 marca do 22 kwietnia radni Rady Miasta Płocka złożyli 33 interpelacje, z czego trzy
interpelacje  były  skierowane  do  zastępcy  prezydenta  miasta  Płocka  do  spraw  polityki
społecznej,  16  do  zastępcy  prezydenta  miasta  Płocka  do  spraw  komunalnych  i  15
skierowanych do zastępcy prezydenta miasta Płocka do spraw rozwoju i inwestycji, jedna
interpelacja skierowana była do skarbnika miasta Płocka. W sumie udzielono odpowiedzi na
29 interpelacji, cztery z nich oczekują, czas jeszcze nie upłynął. Jeżeli chodzi o łącznie, to od
początku roku, od początku kadencji radni Rady Miasta Płocka zgłosili 324 interpelacji i 13
zapytań. Dziękuję.”

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo
Panie prezydencie. Nie widzę więcej zgłoszeń. Proszę Państwa, ja przypomnę tylko, że za
kilka dni mija termin składania oświadczeń majątkowych. Jeżeli ktoś z Państwa tego jeszcze
nie  zrobił  bardzo  proszę,  żeby  taką  czynność  wykonał.  I  nim  zamknę  sesję,  Szanowni
Państwo, nie ma już publiczności, praktycznie zostaliśmy sami w małym gronie, policzyłem,
że ledwie, ledwie przekraczamy kworum, chyba jest 13 radnych na auli, powiem Państwu, że
mam smutny odbiór tego, co się dzieje nie tylko u nas w Płocku, ale w Polsce i myślę, że
większość z Państwa odbiera to podobnie.  Emocje w polityce są ważne, natomiast  jeżeli
przekracza się pewną barierę, to zbliżamy się niestety do wojny domowej i  jeżeli  kogoś
cieszymy  takim  konfliktem  wewnętrznym w  Polsce,  to  prawdziwych  wrogów  w  Polsce...
prawdziwych wrogów naszego kraju, którzy nam starają się przepychać kogo chcą, ale nie z
zachodniej granicy, tylko ze wschodniej.  I bardzo proszę Państwa tam, gdzie możemy w
racjonalny sposób wpływać na to, co dzieje się przynajmniej w Radzie Miasta Płocka proszę
róbmy to,  a wiem, że możemy bez względu na poglądy polityczne często na ten temat
spokojnie rozmawiać. O to Państwa proszę i apeluję.”

Ad. pkt 17

Zamknięcie obrad XII Sesji Rady Miasta Płocka.

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka zamknął obrady XII Sesji Rady
Miasta Płocka.
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Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała    Sekretarz Sesji                  Przewodniczący
Rady Miasta Płocka              Rady Miasta Płocka

Jolanta Kozera             Tomasz Kominek                     Artur Jaroszewski 

(*) -

54

kozeraj
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